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Skratky 
 

CI – Centrum I 

CII – Centrum II 

CNO – Centrum neziskových organizácií 

ZUŠ – základná umelecká škola 

ZŠ s MŠ – základná škola s materskou školou 

DTI – Dubnický technologický inštitút 

TOM - turistický oddiel mládeže 

ZO – základná organizácia 

AK – atletický klub 

st. – starší 

FS – folklórny súbor 

MSR – majstrovstvá Slovenskej republiky 

MS – majstrovstvá sveta 

ME – majstrovstvá Európy 
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Samospráva 

 

Novoročný príhovor primátora           1.1.2019 

 

Vážení občania,  

 

obdobie, kedy starý rok strieda nový, je pre každého z nás niečím zaujímavé a čarovné. Verím, 

že rok 2019 bude pre vás rovnakou výzvou, ako je i pre mňa. Teším sa, že práve do mňa ste 

vložili svoju dôveru a som presvedčený, že budeme rozvíjať naše mesto správnym smerom.  

Vážení občania, prajem vám, aby vám každý nový deň roku 2019 prichystal niečo nové, 

pozitívne. Mňa i mojich kolegov čaká v novom roku veľa práce. Počas celého roka budeme 

usilovne stavať novú prístavbu pavilónu materskej školy pre 3 triedy detí v predškolskom veku 

na Základnej škole s materskou školou na sídlisku Centrum I. V dome kultúry momentálne 

prebieha výstavba preskleného výťahu, po nej začne rozsiahla rekonštrukcia vonkajšieho plášťa 

domu kultúry, novou ideou je bezplatné pripojenie na internet v týchto priestoroch. Do 

úspešného konca musíme dotiahnuť výstavbu cyklotrasy, spájajúcej mestskú časť Prejta 

s Dubnicou nad Váhom.  

Čo však trápi prevažnú väčšinu z vás, je nešťastné Námestie Matice slovenskej. Riešenie 

problematiky tohto priestoru bude určite jednou z našich priorít roka 2019. Plánujeme taktiež 

rozvinúť myšlienku polopodzemných kontajnerov, ktorú sme vám predstavili už pred voľbami 

do samospráv miest a obcí spustením pilotného projektu monitorovania naplnenosti smetných 

nádob. V súvislosti s touto iniciatívou začneme pracovať na projekte digitálnych máp Dubnice 

nad Váhom, založených na princípe otvorených dát. Práve tieto údaje nám pomôžu pri 

rozhodovaní sa o tom, kam tieto kontajnery umiestniť.  

Širokej verejnosti by som rád predstavil môj online kalendár, aby ste mali predstavu 

a vedomosť o tom, aké rokovania a pracovné stretnutia momentálne prebiehajú na mestskom 

úrade. Tento kalendár bude zároveň slúžiť i ako „vstupenka“ k primátorovi, keďže si 

prostredníctvom neho budete môcť rezervovať so mnou stretnutie.  

Verím, že k celkovému zlepšeniu komunikácie medzi mestom a vami občanmi napomôže 

i platforma „Odkaz pre starostu“, ktorú sme vám rovnako predstavili v našom volebnom 

programe. Všetky tieto čiastkové zámery majú jeden jasný a zrozumiteľný cieľ – chceme, aby 

sa mesto Dubnica nad Váhom zmenilo na moderné mesto 21. storočia.  

Vraví sa, že odvážnym šťastie praje, verím teda, že nám pri realizácii našich smelých plánov 

budete držať palce. Koniec koncov, i vy ste významnou súčasťou Dubnice nad Váhom. Bez vás 

jednotlivcov či bez inštitúcií a podnikateľských subjektov, pôsobiacich v tomto meste, by sme 

sa k mnohým našim cieľom len ťažko priblížili. Prijmite teda moje vrúcne poďakovanie za to, 

že i vašou zásluhou naše mesto rastie.  

V novom roku vám prajem veľa zdravia, ekonomickej prosperity, lásky, porozumenia 

a úspechov v osobnom i pracovnom živote. Šťastný Nový rok vám i celému mestu Dubnica nad 

Váhom! 

 

Mgr. Peter Wolf 
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Poslanci tvorili komisie, schválili si odmeny        31.1.2019 

 

V posledný januárový deň malo mestské zastupiteľstvo na programe 13 bodov. Všetko 

prebehlo veľmi rýchlo a takmer bez diskusie 

Mestskí poslanci utvárali odborné komisie, menovali zástupcov v mestských spoločnostiach, 

zmenili aj znenie sporného všeobecne záväzného nariadenia, ktoré napadla okresná 

prokuratúra. Trinásť bodov programu schvaľovali poslanci ako na bežiacom páse a bez 

diskusie. Primátor mesta Peter Wolf im ďakoval za korektný priebeh schôdze s poznámkou, že 

to v Dubnici nebývalo zvykom. Hladký priebeh schôdze nebol dielom náhody. Primátor sa so 

všetkými poslancami nad programom schôdze stretol dopredu a body schôdze prediskutoval. 

„Ak mal aj niekto pripomienky, nejaký návrh, tak sme si ho tam vecne vydiskutovali 

a zapracovali do návrhu uznesení. Zastupiteľstvo išlo v zmysle týchto návrhov,“ povedal Wolf. 

 

Zmenili protiprávne VZN 

V úvode schôdze si poslanci schválili plán zasadnutí. Pravidelné schôdze si naplánovali raz za 

dva mesiace, vždy v stredu od pätnástej hodiny. Dôležitým bodom programu bola oprava 

všeobecne záväzného nariadenia o určení výšky dotácie na prevádzku a mzdy na žiaka ZUŠ, 

MŠ a školských zariadení v správe mesta. Proti tretiemu článku pôvodného VZN určujúceho 

tento príspevok podala minulý rok protest Generálna prokuratúra pre nezákonnosť. Nové VZN 

protiprávny stav odstránilo.  

 

Nové komisie 

Dubnické mestské zastupiteľstvo vymenovalo nových štatutárov v mestom založených 

organizáciách, delegovalo zástupcov v školských radách i predsedov a členov ôsmich 

odborných komisií, ktorí budú mať poradnú funkciu. Prvou bola zo zákona vyplývajúca 

komisia ochrany verejného záujmu pri výkone funkcie verejných funkcionárov. Jej 

predsedníčkou sa stala Adriana Vančová. Finančnej a majetkovej komisii bude predsedať 

Marián Osúch, komisii výstavby, územného plánovania a dopravy Ivan Baláž, komisiu 

životného prostredia a ekológie povedie Vladimír Lukáč, komisia školstva sa bude stretávať 

pod vedením Adriany Vančovej, kultúrnej komisii predsedá Viera Muntágová, v komisii športu 

a mládeže bude predsedom Adrián Gazdík, sociálnu a bytovú komisiu bude viesť Libor 

Poruban. 

 

Schválili odmeny i plán kontrol  

Zmena odmeňovania poslancov a členov komisií reaguje na novelu zákona o obecnom zriadení, 

ktorá platí od apríla minulého roka. Podľa nej majú poslanci nárok na ročnú odmenu 

v maximálnej výške jedného mesačného platu starostu bez zvýšenia podľa príslušnej platovej 

skupiny. Poslanci si schválili mesačnú odmenu 200 eur, obradári dostanú za jeden obrad 20 €, 

členovia komisií - neposlanci 10 eur za zasadnutie. 

Jedinú diskusiu rozprúdil predposledný bod programu, plán kontrolnej činnosti hlavného 

kontrolóra mesta na prvý polrok 2019. Skupina poslancov hlavnej kontrolórke pridala 

povinnosti navyše.  

 

Zdroj: MY Noviny Stredného Považia 5/2019, Peter Hudák 

 

 

Zloženie odborných komisií           31.1.2019 

 

Komisia finančná a majetková 

Predseda: Ing. Marián Osúch 
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Podpredseda: Ing. Emil Suchánek  

Členovia: Ing. Lukáš Bakyta, Bc. Andrea Blajsková, Mgr. Ivan Rózsahegyi, Ing. Štefan 

Schnierer, Ing. Jozef Sucháň 

 

Komisia výstavby, územného plánovania a dopravy 

Predseda: Ivan Baláž  

Podpredseda: Miloš Kopčan 

Členovia: Rastislav Hauk, Ing. Michal Múčka,  Mjr. Ing. Marián Ondrejec, Ing. Ľubomír 

Prchlík, Mgr. Ivana Tepličková 

 

Komisia životného prostredia a ekológie 

Predseda: Vladimír Lukáč  

Podpredseda: Ing. Tomáš Truchlý 

Členovia: Mgr. Adriana Biolek, Štefan Červenka, Milan Gergely, Ing. Daniela Palkechová, 

Mária Porubanová 

 

Komisia školstva 

Predseda: Mgr. Adriana Vančová 

Podpredseda: Mgr. Oto Bača 

Členovia: Mária Jakubcová, Lucia Košťálová, Bc. DiS. art. Viera Muntágová, Elena 

Podperová, Mgr. Karol Benko 

 

Komisia kultúry  

Predseda: Bc. DiS. art. Viera Muntágová  

Podpredseda: Bc. Andrea Blajsková  

Členovia: JUDr. Andrea Bučencová, Lenka Gawronová, Marcela Kubisová, Branislav Múčka, 

Ing. Lea Škandíková 

 

Komisia športu a mládeže  

Predseda: Adrián Gazdík 

Podpredseda: Mgr. Oto Bača 

Členovia: Ing. Lukáš Bakyta, Vojtech Breska, st., Ing. Ladislav Buranský, Jozef Kamenčík, 

Zdenko Medera 

 

Komisia sociálna a bytová 

Predseda: Ing. Libor Poruban  

Podpredseda: Ing. Tomáš Truchlý  

Členovia: Marek Brindza, MUDr. Stanislava Hofierková, Miloš Kopčan, Agnesa Malovcová, 

Ing. Daniela Maťovčíková, PhD. Mgr. Žaneta Porubská, Jarmila Zelenková 

 

 

Fašiangové hody v Prejte              9.2.2019 

 

Po pochode Prejtskou dolinou usporiadal nový Výbor mestskej časti Prejta pre svojich 

obyvateľov ďalšiu vydarenú akciu – fašiangové hodovanie.  

 

„Prasa sa na verejnosti zabíjať nesmie, preto sme pre návštevníkov pripravili už hotové výrobky 

– klobásy, oškvarky, kapustnicu a iné pochutiny,“ uviedol predseda výboru mestskej časti Prejta 

Miroslav Sečany.  
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Okrem toho sa varili šúľance s makom, orechmi či tvarohom, pričom výťažok z predaja tejto 

maškrty smeroval pre Slovenský Červený kríž. Program hodovania pokračoval aj v interiéri 

spoločenského domu. O všeobecnú dobrú náladu sa postarala skupina mladých DJ-ov, pre 

najmenších Prejťanov bol pripravený detský kútik s aktivitami. Celkovo sa prišlo na hodovanie 

pozrieť približne 350 ľudí.  

 

 

Na stravu predškolákov prispieva i mesto            zap. 12.2.2017 

 

Výška dotácie, ktorú poskytuje štát na stravu deťom v prípravnom ročníku materských 

škôl od januára 2019,  je nižšia, ako sú skutočné náklady na dennú stravovaciu jednotku 

predškoláka. Finančný rozdiel vo výške 0,12 eur uhradí  mesto.  

 

Dňa 1. januára 2019 vstúpil do platnosti zákon, ktorý mení a dopĺňa zákon č. 544/2010 z. z. o 

dotáciách v pôsobnosti Ministerstva práce, sociálnych vecí a rodiny SR a ktorý zároveň 

doplnil  zákon č. 245/2008 z. z. o výchove a vzdelávaní. Štát sa tak zaväzuje poskytnúť dotáciu 

na stravu vo výške 1,20 € pre každé dieťa, ktoré sa zúčastnilo výchovno-vzdelávacej činnosti v 

materskej škole alebo výchovného procesu základnej školy a odoberalo stravu. 

Od 1. januára je táto dotácia poskytovaná nielen pre deti v hmotnej núdzi, ako to bolo doteraz, 

ale i pre všetky deti v predškolskom ročníku materskej školy. Od septembra 2019 bude štát 

prispievať i na stravu detí na základných školách.  

 

Stravovacia jednotka pre dieťa v predškolských zariadeniach v Dubnici nad Váhom stojí 1,32 

€ na deň, pričom 0,5 € z tejto sumy tvoria režijné náklady. Táto suma je o 0,12 centov vyššia 

ako príspevok, ktorý poskytne na obedy škôlkarov štát. Mesto Dubnica nad Váhom sa rozhodlo 

vyjsť rodičom v ústrety a do pripravovaného mestského rozpočtu zahrnulo sumu, ktorá pokryje 

práve tento finančný rozdiel vo výške 0,12 € denne na každé dieťa v prípravnom ročníku.  

Prípravný ročník materskej školy v našom meste navštevuje v súčasnosti spolu 227 detí, z 

mestského rozpočtu teda poputuje na stravu malých predškolákov denne  suma vo výške 

približne 27 eur, pričom ročne táto suma predstavuje cca 6500 eur. Rodina s jedným dieťaťom 

v predškolskom veku platila na stravu dieťaťa v škôlke približne 20 eur mesačne. Po vyššie 

zmienených zmenách takto rodičia ušetria približne 300 eur ročne.  

 

Zdroj: Dubnické noviny 2/2019 

 
 

Prezident Andrej Kiska v našom meste         14.3.2019 

 

Vo štvrtok 14. marca 2019 zavítala hlava štátu do viacerých miest a obcí okresu Ilava. 

Prezidentova zdvorilostná návšteva začala na Mestskom úrade v Ilave, následne navštívil 

Strednú odbornú školu Pruské a Kaštieľ Bohunice, odkiaľ jeho kroky viedli už do nášho 

mesta, konkrétne do spoločnosti Aquatec a na mestský úrad. 
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V rokovacej miestnosti Mestského úradu v 

Dubnici nad Váhom sa prezident Andrej Kiska 

stretol a diskutoval takmer hodinu s 

primátorom Petrom Wolfom a starostami obcí 

okresu Ilava. Témou rokovania boli 

každodenné problémy, ktoré samosprávu 

trápia. 

Andrej Kiska popísal tri hlavné okruhy, ktoré 

so zástupcami samospráv otvorili: „Na tomto 

rokovaní odzneli témy, ktoré, dá sa povedať, 

trápia celé Slovensko. Je to v prvom rade 

absolútna nesystémovosť, napríklad pri 

odpratávaní snehu, ktoré si musia zabezpečiť 

samotné obce. Niektoré to zvládajú svojimi 

silami, niekedy dokonca sám starosta odpratáva sneh. Druhou témou, ktorá je veľmi bolestivá 

a nevedia si s ňou rady, sú obedy zadarmo. Dvaja starostovia skonštatovali, že na toto nemajú 

kapacitu. Nejde iba o trochu väčšie kotle a možno o jedného, alebo dvoch pracovníkov navyše. 

Ide dokonca o celé prístavby k jedálňam, čo je veľmi ťažko zrealizovateľné. Tretí bod, ktorého 

sme sa dotkli, boli rekonštrukcie škôl a telocviční. 13% škôl na dedinách nemá vlastné 

telocvične, sú to veľmi vysoké rozpočty a veľmi ťažko na ne získať financie.“  

Primátor Peter Wolf návštevu Andreja Kisku ocenil a dodal, že prezidentovi predniesol v prvom 

rade problematiku statickej a dynamickej dopravy a rozvojových území v meste Dubnica nad 

Váhom.  

 

 

Deň učiteľov v duchu ocenení            28.3.2019 

 

V deň narodenia Jána Amosa Komenského 

si každoročne pripomíname učiteľské 

povolanie. V našom meste pri tejto 

príležitosti odovzdáva primátor symbolické 

ocenenie za výbornú prácu s deťmi 

niekoľkým pedagógom.  

 

Tradičnú sobášnu sieň vystriedali pre tento rok 

priestory kaštieľa, kultúrny program v podaní 

žiakov našej ZUŠ bol o čosi bohatší. Okrem 

toho prebehlo ocenenie v klasickom formáte. 

Ocenenými učiteľmi zo základných, 

materských škôl a centier voľného času z Dubnice nad Váhom sa tento rok stali: 

 

ZŠ s MŠ Centrum I: Mgr. Eva Kuricová, Mgr. Jiřina Straková, Mgr. Lenka Krótka 

ZŠ s MŠ Pavla Demitru: Mgr. Monika Chromiaková, Mgr. Zuzana Kapráliková 

ZŠ s MŠ Pod hájom: PaeDr. Janka Figlová, Mgr. Janka Michalčíková, Andrea Mojtová 

MŠ Centrum II: Eva Hollá 

ZUŠ: Mgr. František Letko, Mgr. Filip Siekel 

CVČ Pod hájom: Bc. Dominika Fandrová 

ZŠ s MŠ sv. Dominika Savia: Mgr. Eva Nikodémová 

SCVČ Laura: Andrea Pilná 

Spojená škola: Mgr. Anna Podoláková 
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Špeciálne ocenenie za projekt Srdce na dlani si prevzali aj dve pani učiteľky zo ZŠ s MŠ C I, a 

to PhDr. Alena Kubicová a Mgr. Mária Gulová. 

 

 

V druhom kole prezidentských volieb tesný výsledok         30.3.2019 

 

Dubnica opäť potvrdila skôr konzervatívny charakter a svoju lojalitu k vládnucej strane 

SMER-SD. Zuzana Čaputová síce zvíťazila v druhom kole volieb aj v našom meste, 

výsledok bol však veľmi tesný.  

 

Zatiaľ čo v celkovom súčte získala nové prezidentka 58,4 % hlasov, medzi dubnickými voličmi 

presvedčila iba 51,5 % z nich. V prvom kole 16. marca si počínala lepšie, keď zvíťazila so 

ziskom 35,5 %. Do druhého kola postúpil aj Maroš Ševčovič, ktorému dali dubnickí voliči 20,7 

hlasov. Tretí skončil tesne Štefan Harabin so ziskom 20,4 %, štvrtý Marián Kotleba mal 10,2 

%. 

 

Symbolická podpora autistov                         1.4.2019 

 

Aj Dubnica sa zapojila sa do celosvetovej akcie ku Dňu povedomia o autizme. Mestský 

úrad a kaštieľ svietili namodro.  

 

Budovy boli nasvietené v noci z prvého na druhého a z druhého na tretieho apríla. Autizmus je 

celoživotné postihnutie, ktoré zatiaľ nedokážeme liečiť. Dá sa diagnostikovať už v rannom 

detstve, jeho ekonomické a sociálne dopady sa naplno prejavia až u dospelých ľudí. Autizmom 

trpí celosvetovo asi 67 miliónov ľudí. Na Slovensku trpí autizmom približne 0,5 % populácie. 

V roku 2007 vyhlásilo Valné zhromaždenie 

OSN 2. apríl za Svetový deň povedomia 

o autizme. 

SPOSA (Spoločnosť na pomoc osobám 

s autizmom) je rodičovské občianske združenie, 

ktoré zastupuje záujmy detí, mládeže 

a dospelých s autistickým syndrómom. 

Organizácia bola založená v roku 1994. Je 

riadnym a stálym členom medzinárodnej 

organizácie Autism-Europe so sídlom v Bruseli. 
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Čierne skládky aj naďalej problémom     zap. 9.4.2019 

 

Minulý rok vynaložilo mesto Dubnica nad Váhom na odstránenie nelegálnych skládok 

odpadu zo svojho rozpočtu približne 15-tisíc eur. Rovnaký problém je tu však aj v roku 

2019. 

 

V zmysle platnej legislatívy je samospráva povinná zlikvidovať nezákonne umiestnený odpad 

v tom prípade, ak ide o komunálny a drobný stavebný odpad a nepodarí sa zistiť jeho pôvodca. 

Dôsledkom je ďalšie zaťaženie mestskej pokladnice. Na mestskom úrade sa momentálne 

zaoberajú štyrmi nelegálnymi skládkami. „Na dvoch z nich je zhromaždený stavebný odpad, a 

to konkrétne v lokalitách ZVS a nad sídliskom Pod hájom pod vodárňou. Na ďalších dvoch 

skládkach; v lokalite ZŤS a v okolí železnice, je navezený objemný komunálny odpad v 

kombinácii s pneumatikami,“ priblížila situáciu vedúca referátu životného prostredia Janka 

Beniaková. Vznik takýchto skládok je podmienený neochotou občanov vyviesť odpad na 

zberný dvor.  

 

 

Projekt Do práce na bicykli po prvý raz aj u nás           zap. 12.4.2020 

 

Najväčšia kampaň podporujúca rozvoj udržateľnej mobility v mestách napíše tento rok 

svoj šiesty príbeh, a to s mottom Roztočíme to spolu. Kampaň Do práce na bicykli minulý 

rok zmobilizovala viac ako 11-tisíc účastníkov, ktorí sa rozhodli dochádzať za prácou na 

bicykli. 

 

Jednotlivé tímy sa do kampane môžu prihlasovať do 5. mája 2019. Aktuálne je pod dubnickou 

samosprávou prihlásených takmer 20 tímov s 53 účastníkmi. Koordinátorom mesta v kampani 

sa pre tento rok stal viceprimátor Dubnice nad Váhom Adrián Gazdík. Dubnica nad Váhom je 

po novom aj súčasťou platformy pre podporu nemotorovej dopravy z dielne Nadácie Ekopolis. 

Tá má umožniť vzájomnú výmenu skúseností medzi samosprávami a organizáciami, ktoré sú 

aktívne v oblasti budovania 

cyklistickej infraštruktúry. Podstatou 

kampane Do práce na bicykli je 

každým rokom v máji zmobilizovať 

verejnosť, aby si pri dochádzaní do 

práce zvolila ekologickejší spôsob – 

cestu na dvoch kolesách. Jednotlivé 

tímy sa môžu do súťaže zaregistrovať 

hneď, ako sa do kampane prihlási ich 

samospráva.  
 

 

Prejťania v prvých mesiacoch roka aktívni         27.4.2019 

 

Po fašiangových hodoch sa Prejťania pustili do upratovania, spoločnými silami naplnili 

až deväťdesiat vriec odpadu.  

 

Akcia mala ukázať ľuďom, najmä deťom, že o svoje okolie sa treba starať. Výbor mestskej 

časti plánuje akciu budúci rok zopakovať, jeho členovia veria, že sa Prejťania zúčastnia ešte vo 

väčšom počte. Problém čiernych skládok je totiž aktuálny aj v rajóne. 
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V sobotu 27. apríla zase pálili Ďura, na 25. mája si naplánovali program ku dňu detí v štýle 

mexickej zábavy.  

 

 

Kastračný program mačiek v Dubnici po prvý raz          zap. 5.5.20019 
 

Aby v okrajových častiach mesta a na jednotlivých sídliskách nedošlo k prílišnému 

premnoženiu túlavých mačiek, mesto po prvýkrát pristupuje k ich regulovanému odchytu 

a sterilizácii. Prílišné premnoženie túlavých mačiek môže byť nežiaduce z viacerých 

dôvodov.  

 

„Dospelé mačky, ktoré rodia aj niekoľkokrát za rok, sú fyzicky a zdravotne vyčerpané, preto 

môžu byť náchylnejšie na ochorenia. Kým chorá mačka nevládze chytať hlodavce, zdravá, silná 

mačka funguje ako prirodzený deratizátor a robí ulice a sídliská zdravšími a krajšími,“ 

vysvetlila pre Dubnické noviny Mária Porubanová z OZ Mačky SOS. Mesto Dubnica nad 

Váhom preto pristupuje k regulácii populácie túlavých mačiek formou kastrácie, spolupracuje 

pritom s dobrovoľníkmi z občianskeho združenia Mačky SOS. Samotnú kastráciu a ošetrenie 

mačiek vrátane odčervenia realizuje veterinárna ambulancia AnimalCare v Dubnici nad 

Váhom.  

Hoci nie každý má túlavé zvieratá rád, v kontrolovaných počtoch dokážu pouličné mačky uloviť 

takmer dve desiatky myší denne, takže majú aj v mestskom prostredí svoj prirodzený význam. 

Nakoľko zbavujú svoje okolie škodcov, nemali by sa zo svojich prirodzených skrýš pri 

obydliach vyháňať. 

 

 

Primátor na recepcii v rámci osláv Poľskej republiky          7.5.2019 

 

Primátor Peter Wolf prijal pozvanie a 7. mája sa v Bratislave zúčastnil oficiálnej recepcie 

pri príležitosti štátneho sviatku Poľskej republiky, kde sa stretol s poľským veľvyslancom 

Krzysztofom Strzałkom. 

 

Počas recepcie sa hovorilo nielen o ďalšej spolupráci mesta s poľským klubom, ale aj 

o vzťahoch Slovákov a Poliakov, o vzájomných návštevách, zvykoch či cestovnom ruchu 

oboch krajín. 

Poľský klub – spolok Poliakov a ich priateľov 

- združuje občanov poľskej národnosti na území 

Slovenska už celé štvrťstoročie. Cieľom 

organizácie je vytvárať podmienky pre 

spoločenský, kultúrny, vedecký a športový vývoj 

jej členov a priaznivcov, ako aj propagácia 

poľskej kultúry. Tento klub má silnú základňu aj 

v Dubnici nad Váhom, kde je jeho 

predsedom Zbigniew Podlesny. Miestne 

združenie Poľského klubu stredného Považia sídli 

v budove bývalej II. základnej školy 

na Partizánskej ulici. V rámci Slovenska ide 

o jediné združenie poľského klubu s vlastným 

sídlom.  
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Hurá na sídlisko              11.5.2020 

 

Mesto vyzvalo občanov, aby sa v rámci podujatia Hurá na sídlisko podieľali na vyčistení 

svojho bydliska a jeho okolia. Dobrovoľníci napokon vyzberali 62 vriec odpadu.  

 

Akcia Hurá na sídlisko s prívlastkom jarné upratovanie zmobilizovala približne stovku 

obyvateľov, aby sa vlastným pričinením podieľali na skvalitnení života v meste. Spolu s nimi 

sa na čistení podieľali aj mestskí poslanci, celé podujatie spadalo pod Dubnickú envirojar 2019.  

Výsledkom zberu odpadu, prebiehajúceho od 9.00 – 12.00 h v jednotlivých volebných 

obvodoch, bolo 62 vriec odpadu, ktorý zmizol zo spoločných priestranstiev. „Najviac 

vyzbieraných vriec, a to až v počte 15 kusov, odovzdali obyvatelia, ktorí sa do akcie zapojili vo 

volebnom obvode číslo 7 pri Základnej škole s materskou školou Pod hájom. Tesne za nimi 

s desiatkou vyzbieraných vriec odpadu je 

volebný obvod číslo 1,“ priblížil počty 

riaditeľ Technických služieb mesta 

Dubnica nad Váhom Gabriel Zelei.  

Hurá na sídlisko však nebolo iba o zbere 

odpadu, akcia pokračovala aj popoludní na 

Námestí Matice slovenskej. Na obyvateľov 

mesta, ich podnety a názory čakali aj 

s dobrou kávou poslanci mestského 

zastupiteľstva a aj dubnický primátor. Pre 

deti boli pripravené aktivity, ktoré mali 

nielen zábavný, ale aj výchovný charakter.  

 

 

Tisíc kilometrov za spoločnú Európu          16.5.2019 

 

Myšlienku spoločnej Európy prezentuje pätnásť cyklistov z Poľska a Nemecka 

zaujímavým spôsobom. Od 13. do 22. mája zdolali približne tisíc kilometrov, cestou sa 

zastavili aj v našom meste. 

 

Pod heslom Európa 2019 – naša voľba prešli počas desiatich dní na dvoch kolesách z Poľska 

cez Slovenskú republiku a Česko až do nemeckého mesta Erlagen - Höchstadt. Na svojej ceste 

pritom navštevujú mestá a miesta, ktoré odrážajú myšlienku spoločnej Európy. 

Vo štvrtok 16. mája 2019 pelotón na čele s vicestarostom poľského mesta Tarnowskie Góry 

Sebastianom Nowakom prechádzal aj Dubnicou nad Váhom. Cieľom v poradí 4. etapy bolo 

110 km vzdialené Uherské Hradište. V Dubnici nad Váhom cyklistov prijal primátor mesta 

Peter Wolf, ktorý sa so zahraničnou návštevou rozprával o význame spoločnej Európy, no 

zároveň informoval aj o regionálnych špecifikách či chode úradu. 

 

 

Baran napadol muža na Bottovej ulici            16.6.2019 

 

V blízkosti verejnosti dobre známej Slávikovej farmy sa odohral nepríjemný incident. Muža, 

ktorý vyšiel z vlastného domu na Bottovej ulici, napadol baran. Výsledkom je narazená chrbtica. 

 

Zranený uviedol, že pred niekoľkými dňami menší baran napadol štvorročného chlapca. Kone 

pobehujúce voľne po ceste nie sú žiadnou výnimkou, obyvatelia okolitých domov sa sťažujú na zápach, 

ako aj na zlé životné podmienky pre zvieratá. Farma však neleží na mestskom pozemku, a tak sa doteraz 
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nepodarilo situáciu vyriešiť. Práve útok barana však znamenal nový impulz k riešeniu problému 

s farmou arogantného vlastníka Jaroslava Slávika.  

Kompetencie samosprávy sú pre súkromné vlastníctvo pozemkov obmedzené, mesto ale robí, čo môže. 

„Napríklad vraky vozidiel, ktoré sa nachádzali v okolí čiernej farmy, mesto zo svojich vlastných 

pozemkov odtiahlo, lebo malo takúto zákonnú možnosť. S tými, ktoré sú na cudzích, nemôže 

manipulovať, lebo potrebuje súhlas vlastníka. Rovnako mohlo vykonať deratizáciu len na vlastných 

pozemkoch, čo aj urobilo,“ povedala hovorkyňa mesta Veronika Rezáková. Dodáva, že radnica rokuje 

s vlastníkmi všetkých pozemkov, aby sa dohodli na postupe, ako situáciu zlepšiť. Prvoradé je odstrániť 

z farmy zvieratá.  

Majiteľ farmy sa vyhýba komunikácii, spojiť sa s ním nevedela ani Štátna potravinová a veterinárna 

správa.  

 

 

Biodiverzitné lúky aj v našom meste             zap. 23.6.2019 

 

V rámci prvotnej fázy zavádzania tohto opatrenia mesto Dubnica nad Váhom počas 

druhej tohtoročnej kosby nezasiahlo do troch vytýčených plôch, ktoré majú slúžiť 

ako prirodzené biodiverzitné lúky. Táto snaha má za cieľ pozitívne ovplyvniť život 

opeľovačov a iného hmyzu.  

 

„Rozhodli sme sa tak urobiť na priestranstve pred domom kultúry v okolí drevených sôch, 

na sídlisku Pod kaštieľom a tiež v Parku francúzskych partizánov oproti Hotelu Kristína 

za autobusovou zastávkou,“ informoval viceprimátor mesta Tomáš Truchlý. V spolupráci 

s referátom životného prostredia plánujú ešte v tomto roku vytipovať na tento účel aj ďalšie 

lokality v meste. Momentálne tri plochy využívané týmto spôsobom absolvujú kosbu raz ročne, 

spravidla ako súčasť prvej jarnej etapy kosenia a úpravy mestskej zelene. 

Biodiverzitné lúky v meste budú riadne označené tabuľkou, vysvetľujúcou účel takejto plochy, 

aby verejnosť rozumela ich významu. 

 

 

Do Otrokovíc vyrazilo viac ako 170 cyklistov          23.6.2020 

 

Trasu dlhé približne 85 kilometrov absolvovali Slováci aj Moravania. Obyvatelia dvoch 

družobných miest absolvujú jazdu za svojimi priateľmi za hranicami na dvoch kolesách 

každý rok. Tento rok pelotón smeroval z Dubnice nad Váhom do Otrokovíc, v roku 

2020 by to malo byť naopak. 

 

V čele pelotónu stáli na štartovacej čiare aj primátor mesta Peter Wolf a starostka Otrokovíc 

Hana Večerková, ktorá sa dokonca umiestnila v prvej trojke najrýchlejších ženských 

pretekárok. „Teším sa z úspechu tejto akcie a verím, že každým rokom bude jej obľúbenosť ešte 

narastať. Je to veľmi pekná medzinárodná aktivita,“ zhodnotil primátor mesta Dubnica tesne 

pred tým, ako vysadol na bicykel.  

 

 

Rekonštrukcia palubovky v Športovej hale        24.6.2019 

 

Hracia plocha v Mestskej športovej hale v Dubnici nad Váhom si opravu pýtala už 

dlhodobo. Počas prác, ktoré začínajú 24. júna, bude hala pre verejnosť dočasne 

uzatvorená. 
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Vzhľadom na jej zlý technický stav palubovku v mesiaci júl čaká kompletná oprava a výmena 

poškodených častí podlahy vrátane vybrúsenia, tmelenia a viacnásobného náteru. Celková 

plocha, ktorej sa oprava dotkne, dosahuje veľkosť približne 900 m2. Po reparácii budú 

na ploche palubovky vyznačené hracie čiary pre hádzanú, tenis, volejbal, basketbal, 

florbal a prípadne aj bedminton. Celkové náklady za opravu a potrebný materiál predstavujú 

19 500 eur. 

 

 

Mesto rozdelilo dotácie vo výške 360-tisíc eur            zap. 26.6.2020 

 

Mesto aj tento rok podporilo športové kluby, kultúrne spolky, združenia seniorov, rôzne 

zväzy či občianske združenia.  

 

Podľa všeobecne záväzného nariadenia č. 3 z roku 2017 rozhoduje zastupiteľstvo o prerozdelení 

dotácie, ktorá presiahne sumu 3 500 eur. Poslanci tak na marcovom rokovaní prerozdelili medzi 

žiadateľov o dotáciu bezmála 330-tisíc eur. Tá sa týka desiatich klubov. Najväčší objem 

prostriedkov získal Mestský hokejový klub, konkrétne 150-tisíc eur. Nasledujú futbalisti so 

40 500 eurami. Dotáciu vo výške skoro 40-tisíc eur dostala Akadémia Jozefa Jankecha, 

Atletický klub SPARTAK bude tento rok podporený sumou presahujúcou 27-tisíc eur. Čiastkou 

prevyšujúcou 3 500 eur mesto podporí ešte aj Športový klub cyklistiky, folklórne súbory 

Vršatec a Mladosť, športovú akadémiu OSA, športový klub Victory Stars a Jogging klub. 

Schválené dotácie sú určené predovšetkým na podporu celoročnej činnosti jednotlivých klubov. 

 

 

Starostka Otrokovíc na návšteve nášho mesta           2.7.2019 

 

Hana Večerková počas návštevy prebrala s vedením našej 

samosprávy otázky ďalšej vzájomnej spolupráce pri 

organizovaní cyklojazdy za priateľmi, ale aj 

problematiku blížiacich sa festivalov v oboch mestách.  

 

Vedenie oboch miest hovorilo najmä o výzvach, ktoré majú 

mestá spoločné a ktorým čelia, ale aj o projektoch, ktoré sa 

podarili alebo sú v realizácii. Po prijatí na mestskom úrade sa 

delegácia presunula priamo do mesta, aby si prezrela nielen 

centrálnu zónu Dubnice, ale aj jej mestskú časť Prejta, 

priemyselné areály či parky. 

 

 

Novinka Odkaz pre starostu              zap. 15.7.2019 
 

Mesto ponúka obyvateľom novú službu. Spýtať sa na to, čo ich zaujíma, trápi a podieľať 

sa na rozvoji a zveľaďovaní mesta môžu prostredníctvom portálu Odkaz pre starostu.  

 

Služba Odkaz pre starostu úspešne funguje vo viacerých slovenských samosprávach.  

Na daný problém alebo komplikáciu vo svojom okolí radnicu upozorníte prostredníctvom webu 

odkazprestarostu.sk alebo rovnomennej aplikácie, ktorú si môžete stiahnuť do svojho 

smartfónu. Do systému môžete tiež nahrať fotografiu a komplikáciu podrobne opísať. Takýmto 

spôsobom môžete nahlásiť podnety z oblasti zelene, stavu komunikácií, dopravy, mobiliáru, 

parkovania, čiernych skládok, verejných služieb alebo verejného poriadku. 
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Na výzvu Natri to mestu reagovalo viac ako 300 dobrovoľníkov        5.8.2019 

 

Dubnická samospráva vyzvala občanov, aby svojpomocne skrášlili svoje prostredie 

a natreli ploty, zábradlia či lavičky v okolí svojho bydliska. Akcia začala 5. augusta, 

napokon trvala takmer tri týždne. 

Každý, kto sa prihlásil, dostal od mesta pomôcky 

a náterové hmoty. Do akcie sa zapojilo viac ako 300 

osôb, vďaka ktorým je už prevažná väčšina 

hrdzavých zábradlí, poškodeného mobiliáru a 

neestetických lavičiek minulosťou. Aby sa tak stalo, 

minulo sa 100 kilogramov farby, natreli sa približne 

2 kilometre zábradlí a desiatky mestských lavičiek. 

Zábradlie v okolí vodného toku je po novom v 

elegantnej a nerušivej antracitovej farbe, dopravné 

zábradlie je z bezpečnostných dôvodov maľované na 

červeno-bielo. Obnovu nepodstúpilo len to zábradlie 

a oplotenie, ktoré chce mesto vymeniť za celkom 

nové.  

Zapojiť sa do výzvy Natri to mestu mohol ktokoľvek, 

kto chcel pomôcť skrášliť prostredie, v ktorom žije. 

Išlo najmä o záujmové skupiny, organizácie, firmy, 

ale aj prázdninujúcich školákov či jednotlivcov.  

 

 

 

Zoznam našich partnerských miest sa rozrástol o Jaroslavľ         zap. 30.8.2019 

 

K trojici partnerských miest Dubnice nad Váhom pribudlo aj štvrté. Po českých 

Otrokoviciach, poľskom Zawadzkiom a maďarskom Váci Dubnica nad Váhom po novom 

spolupracuje aj s ruským Jaroslavľom. 

 

Mesto Ruskej federácie s tisícročnou históriou má viac ako 600-tisíc obyvateľov. S Dubnicou 

nad Váhom ho spojila tragédia miestneho hokejového tímu Lokomotiv Jaroslavľ, ktorého 

hráčom bol aj dubnický rodák Pavol Demitra.  

Obe mestá podpísali dokument o vzájomnej spolupráci a výmene skúseností, a to predovšetkým 

v oblasti kultúry, športu, vzdelávania, ale aj podpory cestovného ruchu či výmeny informácií. 

Udialo sa tak počas tradičného jaroslavľského festivalu Struny Rusi. Podpisu oficiálnej dohody 

medzi primátorom Petrom Wolfom a primátorom Jaroslavľa Vladimírom Volkovom 

predchádzalo prijatie memoranda o budúcej spolupráci z roku 2016 

 

 

Podchod by už viac nemalo zatápať          zap. 19.10.2019 

 

Stavebné práce na parkovisku pri podchode pre chodcov popod hlavnú cestu sú 

dokončené. Ich ukončením dalo mesto bodku za rokmi, počas ktorých bol podchod 

zatopený vodou vždy v čase prudkého prívalového dažďa. Úprava parkoviska a jeho 

kanalizačného systému trvala tri týždne.  

 

Ako sa ukázalo, problém tkvel v nedobre vyspádovanom priľahlom parkovisku a tiež v 

kanalizačných vpustiach, ktoré fungovali len naoko ako trativody. Voda sa v nich veľmi rýchlo 
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nazbierala a ďalej vyvierala na parkovisko, hromadila sa tu a na následne vtekala po schodoch 

do podchodu. 

Stavebné práce boli rozdelené na dve časti. Prvá časť sa týkala podpovrchovej úpravy 

parkoviska, v rámci ktorej sa prepadová voda zo vsakovacích šácht odvádzala do príslušnej 

kanalizácie prostredníctvom montáže kanalizačného potrubia a uličných vpustí. V druhej fáze 

zameranej na povrchové úpravy sa vyfrézovalo a vyasfaltovalo parkovisko. Okolo parkoviska 

boli zároveň položené  obrubníky a prebehla aj terénna úprava okolitých zelených plôch.  
 
 

Krízové centrum              zap. 20.10.2019 

 

Brány Krízového centra mesta Dubnica nad Váhom sa pre ľudí bez domova otvoria v 

mesiaci november.  

 

Za poplatok 0,50 € za noc môžu klienti využívať jeho služby, teda nocľah, charitné oblečenie, 

sociálne poradenstvo, sprchy, toalety či prípravu teplého nápoja podľa poveternostných 

podmienok až do marca. Na prevádzku takéhoto zariadenia poskytuje mestu dotáciu aj 

Ministerstvo sociálnych vecí a rodiny SR, jej mesačná výška je 1680 €. Tieto prostriedky slúžia 

na zabezpečenie materiálneho vybavenia centra, energií a miezd osôb vykonávajúcich dozor.  

Krízové centrum funguje v meste od roku 2009 a svoje služby počas prevádzkovej doby 

poskytuje pre kapacitné možnosti maximálne štrnástim osobám.  
 
 

Nevydané hlasovacie lístky dostali druhú šancu v školách         zap. 20.10.2019 

 

Voľby do Európskeho parlamentu, ktoré sa konali v máji tohto roku, podporilo svojou 

účasťou necelých 22 % obyvateľov Dubnice nad Váhom. Vzhľadom na to, že dovedna 

bolo zaregistrovaných 31 strán, po voľbách zostali stovky kilogramov nevyužitých 

hlasovacích lístkov. Mesto sa rozhodlo ísť ekologickou cestou a dať im druhú šancu. 

 

V Dubnici máme spolu 19 okrskových volebných komisií. Do každej komisie bolo priradených 

31 balíkov hlasovacích lístkov po tisíc kusov. Spolu to je takmer 590-tisíc hlasovacích lístkov. 

„Na základe dopytu zo škôl, ako aj správy o podobnom využití lístkov v inom meste Slovenska, 

sme sa po preverení možností rozhodli poskytnúť nevyužité hlasovacie lístky školám, ktoré ich 

ešte využijú na kreslenie, prípadne na inú tvorivú činnosť žiakov,“ priblížil odborný referent 

organizačných činností Milan Dohnanský. Zároveň dodal, že nevydané obálky po voľbách po 

uplynutí zákonnej lehoty mesto rozdáva školám už dlhé roky. K rozdávaniu nevydaných 

hlasovacích mesto pristúpilo prvýkrát na základe ich veľkého zostatku po voľbách do 

europarlamentu. 

Na voľbách do Európskeho parlamentu 2019 sa zúčastnilo 4213 obyvateľov nášho mesta, 

ktorým bolo vydaných viac ako 130-tisíc hlasovacích lístkov. O zvyšné lístky sa tak môžu 

uchádzať školy prostredníctvom kontaktu s oddelením všeobecnej vnútornej správy.  
 

Zdroj: Dubnické noviny 10/2019 
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Dubnica hostila delegátku z partnerského mesta Jaroslavľ    22.10.2019 

 

Daina Raschepkina z ruského mesta Jaroslavľ navštívila Dubnicu nad Váhom v rámci 

účasti na treťom ročníku konferencie partnerských miest a regiónov Slovenska a Ruska, 

ktorá sa tentokrát odohrávala na pôde hlavného mesta Slovenskej republiky.  

 

Partnerskými mestami sa v septembri tohto roku stali aj Dubnica nad Váhom a Jaroslavľ. 

Súčasťou návštevy ruskej delegátky v Dubnici okrem prehliadky Dubnického múzea, grotty a 

parku bola aj návšteva Základnej školy s materskou školou Pavla Demitru. Najbližšie by sa 

zástupcovia oboch partnerských miest mali stretnúť začiatkom leta počas Dní mesta Dubnica 

nad Váhom. 
 

 

Tridsaťtri nových košov na exkrementy pre psíčkarov       zap. 25.10.2019 

 

Vo všetkých lokalitách mesta vrátane mestskej časti Prejta v októbri pribudli nové smetné 

nádoby na psie exkrementy. 

 

Splnili sa tak priania mnohých majiteľov psov, ktorí nemali možnosť vyhadzovať vrecká 

s psími výkalmi v blízkosti miest, kde je veľká frekvencia venčení. Práve dostupnosť nádob by 

mohla presvedčiť k zberaniu a vyhadzovaniu exkrementov aj pohodlnejších psičkárov.  

„Konkrétne rozmiestnenie nových nádob navrhla komisia životného prostredia, ktorá pôsobí 

pri mestskom zastupiteľstve. Rozhodujúci bol najmä počet registrovaných psov v predmetnej 

lokalite, frekventovanosť daného miesta z hľadiska jeho využívania ako plochy na venčenie, ale 

aj dopravná dostupnosť pre vozidlo, ktoré bude nádoby pravidelne vyprázdňovať,“ vysvetlila 

vedúca referátu životného prostredia Mestského úradu v Dubnici nad Váhom Janka Beniaková 

s tým, že najčastejšie ide o zelené plochy mimo detských ihrísk, kde je psičkárov vidieť 

pravidelne. 

 

 

Oprava veže kaštieľa                 zap. 5.11.2020 

 

Nedokonalosti fasády čelnej strany veže Dubnického kaštieľa rieši jej rekonštrukcia. Pod 

zlý stav veže vstupného portálu jedného z najväčších kaštieľov Slovenska sa podľa slov 

riaditeľky Dubnického múzea Moniky Schwandtnerovej podpísali poveternostné vplyvy 

a špecifický sklon veže. 

 

„Veža je čiastočne naklonená a pri intenzívnych zrážkach voda steká priamo na čelnú stranu 

veže. Okrem toho je táto plocha aj najmenej chránená, teda aj najviac vystavovaná vplyvom 

počasia, náletovým peľom a podobne.“ Po preskúmaní stavu fasády múzeum pristúpilo k jej 

renovácii. Odborní pracovníci vonkajšiu časť veže najskôr očistili od prachu ometením a 

vysokotlakovým čističom, rovnako odstránili aj poškodené časti omietky. Reštauračné práce 

budú po zjednotení štruktúry pokračovať nanesením jednotlivých náterov, ktoré ju budú 

udržiavať v jednotnej farbe. Okrem týchto krokov je súčasťou renovácie aj inštalácia 

plechového krytu nad jedným z okien, ktorý má zamedziť stekaniu dažďovej vody priamo na 

stenu.  

 

Zdroj: My Trenčianke noviny 
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Na jarnú rekonštrukciu grotty nadviazali jesenné práce    30.11.2019 

 

V apríli tohto roku bola dokončená rekonštrukcia grotty zameriavajúca sa na sanáciu 

vlhkosti objektu, ktorá sa prejavovala predovšetkým rosením a tvorbou plesní v 

podzemnej časti unikátnej pamiatky.  

 

Jarné rekonštrukčné práce tak sčasti vyriešili problém s vlhkosťou podzemných miestností 

stavby, rovnako prebehla aj obnova fasády a povrchov v interiéri. Komplexnejšie vyriešiť 

problém s vlahou sa mesto podujalo znova, a to prostredníctvom zaizolovania klenby 

podzemnej miestnosti. Finančnú podporu vo výške 15-tisíc eur mesto aj tentokrát získalo z 

dotácie z programu Ministerstva kultúry Slovenskej republiky Obnovme si svoj dom, pričom 

povinné spolufinancovanie predstavovalo 6-tisíc eur.  

Práce na renovácii historickej pamiatky začali 14. novembra a prebiehali približne dva týždne. 

S obnovou grotty však mesto nekončí. Pracovníci oddelenia strategického rozvoja už podali 

žiadosť o dotáciu na rekonštrukciu dreveného mostíka, neskôr by na rad malo prísť aj ošetrenie 

drevenej veže. 
 
 

Vianočné mestečko počas celého adventu          zap. 25.12.2019 

 
V decembri 2019 zažilo dubnické Vianočné mestečko svoju premiéru. Počas presne 23 

dní, v rámci ktorých boli jeho brány otvorené dokorán, sa v ňom predstavilo viac ako 30 

interpretov, zoskupení a účinkujúcich a svoje výrobky v 14 stánkoch predávalo približne 

40 rôznych trhovníkov.  

 

K tomuto počtu ešte môžeme pripočítať aj žiakov dubnických základných škôl a členov 

miestnych organizácií a združení. Najväčšou novinkou bola možnosť mestečko navštíviť aj 

počas pracovných dní, ktorú Dubničania pravidelne využívali. Mesto zároveň inovovalo 

sviatočnú výzdobu o nové svetelné prvky. Námestie Matice slovenskej tak každé popoludnie a 

večer ožilo sviatočnou atmosférou, živými rozhovormi a vôňou dobrého jedla, punču či 

vareného vína. „Vianočné mestečko ako pilotný projekt vnímam veľmi pozitívne. Ponuku, 

výzdobu i atmosféru mestečka si pochvaľovali nielen návšteníci, ale aj samotní stánkari, 

predovšetkým tí, ktorí mali v ponuke občerstvenie. Po skúsenostiach z prvého ročníka budeme 

môcť každý ďalší ročník Vianočného mestečka zorganizovať ešte lepšie a kvalitnejšie,” 

vysvetlila Iveta Jurisová, riaditeľka mestskej príspevkovej organizácie DUMAT, ktorá sa 

výraznou mierou podieľala na materiálnom a organizačnom zabezpečení vianočných trhov v 

našom meste.   

K projektu mestečka sa ľudia stavali veľmi pozitívne a prevažovali kladné reakcie. V meste 

vznikol priestor, ktorý občania pravidelne využívali na stretávanie sa a ktorý nášmu mestu 

v predchádzajúcich rokoch počas adventu chýbal.  

 

Zdroj: Dubnické noviny 
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Školstvo 
 

Koncert súborov základnej umeleckej školy        21.2.2019 

 

Vo štvrtok 21. februára 2019 sa vo veľkej sále DK konal Koncert súborov Základnej 

umeleckej školy v Dubnici nad Váhom. 

  

Účinkovali v ňom deti z hudobného, tanečného a literárno-dramatického odboru. Koncert bol 

navyše prezentáciou medzipredmetovej a medziodborovej spolupráce kolegov. Tak vznikli 

spoločné programové čísla tanečníkov, hudobníkov i hercov. Obecenstvo si malo teda možnosť 

vypočuť krásne skladby vážnej hudby, ale aj moderné melódie. 

Úvod patril starším žiačkam Tanečného súboru džezového tanca, ktorý vedie p. uč. Mgr. Ľ. 

Tancerová, za hudobného sprievodu Akordeónového súboru AURA pod vedením Ing. M. 

Holej, DiS. art. Po nich nasledovala pestrá paleta skladieb a melódií rôznych hudobných 

nástrojov. Naši gitaristi sa predviedli trikrát, a to Gitarový súbor z triedy p. uč. F. Siekla, 

Gitarový súbor BANDOLINA z triedy p. uč. Mgr. J. Kulišíka a dve gitarové triá - Gitarové trio 

mladších žiakov a Gitarové trio starších 

žiakov z triedy p. uč. Mgr. I. Ševcecha. 

Ďalej ulahodilo nielen uchu, ale i oku 

obecenstva vystúpenie žiakov FS 

PRVOSIENKA pod vedením A. Giertla, 

S. Poliakovej a N. Kučerovej, ktorí sa 

prezentovali svojimi tancami a piesňami 

za sprievodu ľudovej hudby, ktorú vedie 

p. uč. J. Prekop s primášom Mgr. M. 

Berkym. Divadelný súbor literárno-

dramatického odboru, ktorý vedie Mgr. 

art. E. M. Hrehušová, poslucháčov zasa 

pobavil humornou scénkou, po ktorej 

nasledovali skladby v podaní Komorného zoskupenia zobcových fláut, ktoré vedú Mgr. Lucia 

Peťková a Mgr. F. Letko. Predstavil sa aj Súbor priečnych fláut Flute ladies pod vedením Mgr. 

L. Peťkovej. Akordeónové trio LNM a Akordeónový súbor AURA (z triedy p. uč. Ing. M. 

Holej, DiS. art.) zasa lahodili ušiam svetoznámymi melódiami. V závere koncertu vystúpili 

spoločne Husľový súbor VIOLIN, ktorý vedie PhDr. D. Lišková, spolu so Speváckym zborom 

pod vedením Mgr. J. Bošanskej, DiS. art., a dali tak nádhernú bodku za celým koncertom. 

Sprievodným efektom koncertu bola prezentácia fotiek z fotodielne p. Ing. F. Peťka, ktoré 

mohli diváci sledovať počas koncertu na premietacom plátne. Boli to zábery z nácvikov 

jednotlivých súborov, čím sa mali diváci možnosť preniesť do života školy, vidieť, ako prebieha 

nácvik skladieb, tancov a spoločná práca žiakov a ich učiteľov.  

 

Zdroj: ZUŠ Elena Podperová, Lucia Peťková 

 

 

Turnaj cirkevných škôl             17.5.2020 

 

Viac ako tristo žiakov z dvanástich cirkevných škôl Trenčianskeho kraja a Žilinskej 

diecézy súťažilo 17. mája na mestskom štadióne v atletických disciplínach. Turnaj má 

dlhodobú tradíciu, ZŠ s MŠ sv. Dominika Savia ho organizuje rovné štvrťstoročie.  
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Športovými hrami chce škola prostredníctvom sv. Dominika Savia poukázať na význam 

hodnôt, ktoré jej patrón zastával. Okrem športových pretekov totiž presadzoval aj pretekanie 

v svätosti, dobrých skutkoch či v pomáhaní slabším. Športová olympiáda tak už celé 

štvrťstoročie týmto spôsobom prispieva k dôstojnej oslave patróna školy, no najmä upevňuje 

vzťahy medzi jednotlivými cirkevnými školami a ich žiakmi. V tomto roku absolvovali 

súťažiaci beh na rôznu dĺžku trate, skok 

do výšky aj do diaľky a vrh guľou.  

Zo žiakov Základnej školy s materskou 

školou sv. Dominika Savia uspeli Lukáš 

Lacher (beh na 60 m – 2. miesto), Tobias 

Lacher (beh na 60 m – 1. miesto), Michal 

Prosnianský (vrh guľou – 2. miesto), Peter 

Burian (vrh guľou – 3. miesto), Filip 

Ondráš (vrh guľou – 1. miesto a skok do 

výšky – 1. miesto), Ján Marek Moško 

(skok do výšky – 1. miesto), Dominik 

Siekel (skok do výšky – 2. miesto) a Aneta 

Bajčíková (skok do výšky – 1. miesto). 

 

 

Bež voliť!                18.5.2019 

 

Naši gymnazisti sa rozhodli podporiť účasť vo voľbách do Európskeho parlamentu 

prostredníctvom športového podujatia s názvom Bež voliť! 

 

Účasť obyvateľov Slovenskej republiky vo voľbách svojich zástupcov na pôde Európskeho 

parlamentu je dlhodobo nízka. Zmeniť tento stav a motivovať ľudí prísť k volebným urnám vo 

väčšom počte sa podujali aj študenti Gymnázia v Dubnici nad Váhom. Nešlo však iba 

o samotný beh, v parku si mohli 

účastníci preveriť aj svoje znalosti 

o Európskej únii prostredníctvom 

otázok na niekoľkých stanoviskách.  

Študenti podujatie pripravili v rámci 

projektu Ambasádorská škola 

Európskeho parlamentu. Ide o 

vzdelávací program, ktorý má pomáhať 

šíriť povedomie o európskej 

parlamentnej demokracii medzi 

mladými ľuďmi, aby získali priamu 

skúsenosť s európskym občianstvom. 

 

 
 

Naše školy patria medzi najlepšie v kraji              zap. 19.6.2019 

 

INEKO – inštitút pre ekonomické a sociálne reformy - každoročne uverejňuje rebríček 

kvality škôl. Kritériami sú výchovno-vyučovacie výsledky, výsledky testovania piatakov a 

deviatakov, podmienky na vyučovanie, uplatnenie absolventov na stredných či vysokých 

školách, prípadne na trhu práce.  
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Dubnické školy skončili v tomto rebríčku veľmi dobre. V trenčianskom kraji je takmer 200 

základných škôl rôznych zriaďovateľov. Ako prvá v kraji bola hodnotená ZŠ Slovenských 

partizánov z Považskej Bystrice s koeficientom 9,10. Na 14. mieste sa umiestnila ZŠ s MŠ Pod 

hájom Dubnica nad Váhom s koeficientom 7,65. Na spoločnom 28. mieste s koeficientom 6,89 

skončili dubnické ZŠ s MŠ Pavla Demitru a Centrum I.  

V kategórii stredné odborné školy mala v kraji najlepšie výsledky Obchodná akadémia v 

Trenčíne s koeficientom 7,90, na 6. mieste je SPŠ Dubnica nad Váhom s koeficientom 6,30. 

Medzi gymnáziami bolo v kraji najlepšie Gymnázium Ľ. Štúra v Trenčíne s koeficientom 7,47. 

Gymnázium z Dubnice nad Váhom s koeficientom 6,90 obsadilo 4. priečku. 

  

 

Tanečníčky z dubnickej ZUŠ bronzové na svetovom finále               26.5.2019 
  

Veľký úspech zaznamenalo dievčenské trio na svetovom finále v chorvátskom meste 

Poreč. Po úspešnej marcovej kvalifikácii v Nitre sa dievčatá zo súboru moderného tanca 

Dansation dance company zúčastnili svetového finále súťaže Dance star. To sa konalo  v 

chorvátskom meste Poreč v termíne od 21. do 26. mája 2019. 

  

Na svetovom finále súťažili žiačky dubnickej základnej umeleckej školy v dvoch rôznych 

tanečných kategóriách. Staršie dievčatá pretekali v kategórii Contemporary dance a z viac ako 

50 choreografií skončili v prvej desiatke najlepšie umiestnených. Mladšie dievčatá tancovali v 

kategórii Jazz dance, v ktorej sa dubnické trio umiestnilo na 3. mieste.  

 

 

Memoriál Marty Herdovej neprial obhajcom                      5.6.2019 

 

Na mestskom štadióne sa 5. júna konal už 16. ročník medzinárodných atletických 

pretekov mladších žiakov Memoriál Marty Herdovej.  

 

Na podujatí sa predstavilo jedenásť škôl - štyri z Dubnice, dve z Novej Dubnice, jedna z Košece, 

zo zahraničia pricestovali tri školy z moravských Otrokovíc a jedna z maďarského Vácu. 

Najlepšie si počínali mladí pretekári z Vácu, ktorí vyhrali šesť z dvanástich disciplín a stali sa 

celkovými víťazmi memoriálu. Tri prvenstvá získala ZŠ Pod hájom, dve ZŠ Centrum I a jedno 

ZŠ Janka Kráľa Nová Dubnica. Nedarilo sa obhajcom zo ZŠ Mánesova z Otrokovíc, ktorí 

skončili až na 9. mieste.  

Celkové poradie: 1. Váci Á. Fejedelem Általános Iskola - 189 b, 2. ZŠ Pod hájom Dubnica 

n/V 106 b, 3. ZŠ s MŠ C I Dubnica n/V - 105 b, 4. ZŠ s MŠ P. Demitru Dubnica - 61 b, 5. ZŠ 

J. Kráľa Nová Dubnica - 59 b, 6. SŠ sv. J. Bosca Nová Dubnica - 43 b, 7. ZŠ s MŠ Košeca - 38 

b, 8. ZŠ Trávníky Otrokovice - 24 b, 9. ZŠ Mánesova Otrokovice - 22 b, 10. Gymnázium 

Dubnica - 11 b, 11. ZŠ TGM Otrokovice - 11 b. 

 

Zdroj: Jozef Šprocha 
 
 

Ocenenie najlepších žiakov           18.6.2019 

 

Mesto najlepších žiakov základných škôl oceňuje každoročne. Tento rok sa podujatie 

inovovalo a na slávnostnú príležitosť boli pozvaní aj priatelia, kamaráti a celé kolektívy 

detí. 
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Za školský rok 2018/2019 si ocenenie prevzali títo žiaci:  

 

ZŠ s MŠ Centrum I: Natália Rybanská (výborné vyučovacie výsledky a úspechy v 

gymnastike), Vanesa Vráblová (vynikajúce výsledky najmä v športovej oblasti), Barbora 

Gombárová (športový a umelecký talent), Lenka Machová (vynikajúce študijné aj športové 

výsledky) 

ZŠ s MŠ Pavla Demitru: Matúš Rosa (vynikajúce študijné výsledky), Patrik Slezák, Lukáš 

Centár, Samuel Hrebík, Alex Racko a Adam Slanina (družstvo získalo zlaté medaily v 

gymnastike a stali sa majstrami Slovenska).                                                      

ZŠ s MŠ Pod hájom: Ema Osúchová (vynikajúce výsledky, talent v umení aj športe), Ema 

Malecová (vynikajúce výsledky), Barbora Helbychová (výborný prospech, športový talent), 

Eliška Katerinčinová (športové úspechy a talent v biológii) 

ZUŠ Obrancov mieru: Timotej Gerhard (hudba a hra na akordeón), Roman Papiernik 

(akordeón), Martin Púček (člen komorného zoskupenia Fusion Quartet a akordeónového 

orchestra Aura) 

ZŠ s MŠ sv. Dominika Savia: Michal Prosňanský (talent v matematike, fyzike a v 

informatike)  

 

 

Gymnazisti opäť maľovali v podchode           22.6.2019  

 

V sobotu 22. júna pribudlo do podchodu pod železničnú trať vyobrazenie Kostola sv. 

Jakuba. Aj o toto dielo sa pričinili naši gymnazisti.  

 

Ide v poradí už o tretiu maľbu. „Spojili sme sa 

so žiakmi gymnázia a s profesorom Gašparom 

a výsledkom spolupráce bola prvá maľba 

v podchode. Tou je vŕba, farebný nápis 

a symbolická rieka. O rok neskôr, v roku 

2018 pribudli rovnako vďaka gymnazistom 

ďalšie dve maľby, zobrazujúce dubnickú Grottu 

a kaštieľ,“ hovorí poslanec Vladimír Lukáč. 

Spolupráca mesta a gymnazistov pokračovala aj 

v roku 2019, keď na steny podchodu pribudol 

dubnický kostol. Maľba je zaujímavá okrem 

iného aj tým, že vežu kostola v podchode zdobia 

skutočné a funkčné  hodiny.  

 

 

Výstavka vo vestibule ako pripomienka Štefánika           zap. 26.6.2019 

 

Hoci sa celý rok odvíjal v znamení 

výročia jednej z najvýznamnejších 

osobností našej novodobej histórie, 

najviac sme si ho pripomenuli v mesiaci 

jún. Inak tomu nebolo ani na základnej 

škole na sídlisku Pod hájom.  

  

Triedy 8. A a 9. A si pod vedením učiteliek 

Janky Antalovej a Ivany Ďurišovej 
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pripravili výstavu, mapujúcu najdôležitejšie fakty z jeho života. Pri práci na názorných 

projektoch sa žiaci veľa naučili, zároveň využili svoju zručnosť a talent. Výstavku nainštalovali 

do vestibulu školy, a tak umožnili rozšíriť obzory i ostatným žiakom, rodičom či iným 

návštevníkom. Tí môžu obdivovať Štefánikov portrét v nadživotnej veľkosti, bustu 

vymodelovanú z hliny, lietadlo Caproni, Štefánikov ďalekohľad, jeho návrh vlajky ČSR, rodný 

dom v Košariskách, mohylu na Bradle, observatórium, kde pôsobil, Gauginove drevorezby, 

ktoré Štefánik našiel a zachránil, a ďalšie práce, vzdávajúce poctu tomuto veľkému človeku. 

  
 

„Demitrovci“ sa lúčili s riaditeľom Brunovským         28.6.2019 

 

Ferdinand Brunovský Základnú školu s materskou školou Pavla Demitru úspešne viedol 

deväť rokov. Oficiálnu rozlúčku mu kolegovia a žiaci pripravili v posledný deň školského 

roku na amfiteátri DuTaF centra. 

  

Dnes už bývalý riaditeľ sa zaslúžil o rozvoj 

školy, ale napríklad aj o zmenu jej názvu na 

školu Pavla Demitru.  

„Je nám ľúto, že sa pán riaditeľ už rozhodol 

odísť na dôchodok. Školu teraz čakajú voľby 

nového riaditeľa, ktorý bude, verím, školu viesť 

rovnako úspešne, ako to robil pán riaditeľ 

Brunovský, hoci latka je nastavená naozaj 

vysoko,“ uviedol primátor mesta Dubnica 

nad Váhom Peter Wolf. 

Keď sa Ferdinand Brunovský ujímal funkcie, 

škole hrozil zánik a záujem o športové triedy 

bol podľa jeho slov minimálny. „Mám jednu životnú zásadu – vždy hľadám, ako sa veci dajú 

vyriešiť, namiesto toho, ako sa niečo nedá. Tu som mal šťastie na kolektív žiakov, rodičov 

i učiteľov, ktorí sa chceli s problémom popasovať a spoločne sme školu dokázali prebudovať. 

Myslím, že sa zmenil aj vzťah verejnosti voči nej a z čoho mám najväčšiu radosť, je, že škola 

patrí medzi 30 najlepších v Trenčianskom kraji z hľadiska výchovno-vzdelávacích výsledkov. 

Športové úspechy sú čerešničkou na torte,“ prezradil odchádzajúci riaditeľ.  
 
 

Slávnostné ukončenie školského roka na ZŠ Pavla Demitru      28.6.2019 

 
26. júna sa všetci žiaci, učitelia, rodičia a ostatní hostia stretli v amfiteátri DuTaF centra, 

aby zhodnotili, aký bol uplynulý školský rok.  

 

Po úvodnom kultúrnom programe a príhovoroch riaditeľa, vedúcej odboru školstva, primátora 

mesta a predsedu rady rodičov boli ocenení najlepší žiaci, ktorí školu dobre reprezentovali na 

rôznych súťažiach, alebo patrili medzi najlepších v prospechu či správaní.  

Niektorí z nich – Patrik Slezák, Lukáš Centár, Samuel Hrebík, Alex Racko, Adam Slanina 

a Matúš Rosa boli už skôr ocenení aj primátorom mesta na mestskom úrade.  

Nasledoval kultúrny program, ktorým sa deviataci lúčili so školou. Hneď po nich sa s 

„Demitrovkou“ rozlúčil aj riaditeľ Ferdinand Brunovský, ktorému žiaci pripravili pekný 

program. V závere všetkým zahrala skupina TEAM revival z Martina.  
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Firma ESO na finále súťaže vo Francúzsku    zap. 7.7.2019 

 

Prvý prázdninový týždeň strávili členovia manažmentu študentskej firmy ESO 

z dubnického gymnázia vo francúzskom Lille, kde reprezentovali našu krajinu na 

európskom finále súťaže študentských firiem.  

 

Martin Romaňák, Samuel Šlesar, Diana Lešková, Michal Stratený a Matej Remšík prišli do 

Lille 1. júla, kde prvé dva dni spoznávali mesto a okolie. Potom začala samotná súťaž. V prvý 

súťažný deň odprezentovali svoj produkt 

– nosič na lyže OdneSki, následne ho až 

do večera prezentovali a predávali na 

veľtrhu. Podarilo sa im predať desiatky 

kusov.  

Zavŕšením súťaže bol galavečer v strede 

velodrómu v meste Roubaix. Dubnická 

firmy uspela, Samuel Šlesar získal cenu 

Leadership award, čím sa stal jedným 

z desiatich najlepších lídrov spomedzi 

viac ako 350 000 študentov predmetu 

aplikovaná ekonómia naprieč celou 

Európou. 

 

 

Keramika, modrotlač či drotárstvo na tábore Remeselníček     12.7.2019 

 
V Spojenej škole v Dubnici nad Váhom sa pod vedením 

Anny Podolákovej a Ivety Račkovej uskutočnil od 7. do 

12. júla tábor, na ktorom sa deti každý deň zoznámili s 

iným remeslom. 

 

Žiaci s mentálnym postihnutím spoznali keramiku, 

modrotlač, drotárstvo, tkanie na kolíkoch a aranžovanie, v 

keramickej dielni si každý vytvoril obrázok z prírodnín a 

vymodeloval kvety. Utkali si podsedáky z recyklovaných 

materiálov, stromčeky šťastia uplietli z drôtu a korálikov. 

Krásne náramky a prívesky z korálikov zdobili každú ruku. 

Hry s farbami sme ukončili vytvorením originálnych tričiek 

a levanduľových vrecúšok. Na záver sa žiaci potrápili pri 

vypletaní slniečok z pedigu.  

 

 

Gymnazisti režírovali prvý dubnický swap        21.7.2019 
 

Mladí ľudia z dubnického gymnázia vytvorili v spolupráci s mestom a Dubnickým 

múzeom projekt Ozveny, jeho pilotným podujatím bol 21. júla swap na nádvorí kaštieľa.  

 

Témou podujatia bola udržateľná móda, hlavným ťahákom najmä swap, teda istá forma výmeny 

oblečenia. Jej podstata spočíva v prinesení istého kusu ošatenia a v jeho výmene za iný. 

Program zabezpečila ZUŠ, pripravené bolo aj občerstvenie, napríklad špeciálna zmrzlina 

z novodubnickej remeselnej zmrzlinárne Velice.  
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Vyvrcholením podujatia bola večerná diskusia so slow fashion módnou návrhárkou Veronikou 

Madleňákovou, ktorá pred tromi rokmi založila vlastnú značku Severanka. V diskusii, ktorá 

začala malou módnou prehliadkou tvorby hostky, sa zúčastnení mohli dozvedieť viac o jej 

začiatkoch a fungovaní, o tom, ako vníma konkurenciu, prečo sa uberá smerom slow fashion, 

o ekologickejšom štýle života, alebo i to, prečo sú kúsky oblečenia takejto módy drahšie 

v porovnaní s produktmi z obchodných reťazcov. Diskusia viedla študentka dubnického 

gymnázia Janka Havranková. 

 

 

V školách budú na deti po prázdninách čakať novinky          zap. 31.8.2019 

 

Cez prázdniny prebehli na školách rekonštrukcie a opravy. Medzi zásadné patrí výmena 

radiátorov na ZŠ s MŠ Pavla Demitru či príprava škôl na vyšší počet stravníkov.  

 

„Vymenili sme asi stovku radiátorov v priestoroch celej školy, vynímajúc jedáleň. Verím, že sa 

týmto krokom skvalitní komfort žiakov i pedagógov,“ vyslovil primátor Peter Wolf počas 

návštevy školy. Investícia mesta predstavuje v tomto prípade 25-tisíc eur. Počas prázdnin sa 

vymenilo aj niekoľko stoviek vypínačov a zásuviek v celom objekte školy, pretože aj tie mali 

svoj funkčný vek za sebou. „V lete sme vymaľovali aj kuchyne i niektoré triedy. Doplnili sme 

tiež kabinet telesnej výchovy o tretry, florbalové hokejky, stolnotenisové rakety a iné športové 

pomôcky,“ doplnil dosluhujúci riaditeľ školy Ferdinand Brunovský. 

ZŠ s MŠ na Centre I sa počas letných prázdnin zasa pripravovala na väčší počet stravníkov, 

ktorí budú po novom využívať služby školskej jedálne. Do jej vybavenia preto pribudol nový 

konvektomat a elektrospotrebiče za približne 45-tisíc eur. V škole sa počas letných prázdnin 

maľovalo, a to nielen triedy, ale aj hracie prvky na ihriskách. Školský klub deti privíta s novým 

nábytkom, vyrobený na mieru a ešte v septembri škola zrekonštruuje aj pieskovisko v MŠ. 

Opravené elektrické rozvody spolu s vymenenými parapetnými doskami a žalúziami zasa 

čakajú na žiakov ZŠ s MŠ Pod hájom. Tu sa takisto maľovalo, vymieňal sa interiérový nábytok 

za nový a v škole si posvietili aj na nefunkčné svietidlá. 

Jednotlivé materské školy počas dovolenkového voľna podstúpili generálne upratovanie. 

Hračky sa vydezinfikovali, koberce aj ležadlá hĺbkovo vyčistili. Z väčších zmien spomenieme 

napr. nový altánok na školskom dvore MŠ na elokovanom pracovisku Centrum I či 

zrenovované pieskoviská MŠ na Centrume II. V MŠ pri ZŠ na sídlisku Pod hájom došlo k 

výmene sanitárneho zariadenia toaliet, opravila sa aj kanalizácia. Pani upratovačky sa v 

priestoroch škôl i škôlok zaslúžili o to, že v septembri sú ako nové – s čistými oknami, 

podlahami, kobercami i lavicami. Školské areály sú pokosené a upravené tak, aby sa školský 

rok všetkým jeho aktérom začínal čo najpríjemnejšie.  

 

Zdroj: Dubnické noviny 8/2019 
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V novom školskom roku aj s desiatimi prváckymi triedami        2.9.2019 

 
Prahy troch základný škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Dubnica nad Váhom 2. 

septembra prvýkrát prekročilo približne 180 prvákov. Podľa riaditeľov škôl počet detí 

stúpa. 

 

Nový školský rok 2019/2020 otvoril svoje brány na troch mestských školách v Dubnici nad 

Váhom pre viac ako 1 600 školopovinných detí. Na ZŠ s MŠ na Centre I aj na sídlisku Pod 

hájom v tomto školskom roku otvorili po štyri prvácke triedy, na ZŠ s MŠ Pavla Demitru prváci 

obsadili dve triedy. 
 

 

SPŠ sa zapojila do medzinárodných projektov               zap. 4.9.2019 
 

Stredná priemyselná škola v Dubnici nad Váhom sa snaží byť modernou inštitúciou, preto 

sa zapája do nových aktivít. V minulom školskom roku sa prvýkrát zapojila do Výzvy 

2019 a vo februári tohto roku podala dve prihlášky na získanie grantu z EÚ určeného na 

vzdelávanie zamestnancov školy v krajinách EÚ a na zvyšovanie odbornej prípravy 

žiakov v moderných podnikoch v zahraničí. 

 

Prvý projekt Naberme vedomosti z EÚ a prinesme ich do školy získal financovanie v rámci 

Kľúčovej akcie 1 programu Erasmus+, vďaka ktorému bude umožnená realizácia troch mobilít 

pedagógov odborných predmetov do zahraničia za účelom získania nových vedomostí v oblasti 

modernej európskej praxe zameranej na vzdelávanie. Cieľom je učiť kvalitne - teda moderne, 

príťažlivo, efektívne, využiť on-line programy a mobilné aplikácie, čiže vo väčšej miere 

integrovať IKT do výučby, čo študentom výrazne pomôže pri nadobúdaní jazykových i 

odborných zručností. Pedagógovia získajú vedomosti o nových metódach a formách 

vyučovania. V neposlednom rade si rozšíria svoje znalosti v oblasti komunikácie v cudzích 

jazykoch a osvoja si IKT zručnosti a moderné trendy v programovaní a robotike. 

Druhý projekt Medzinárodná spolupráca napomáha zvyšovať odbornú prax študentov, ktorý 

začne v decembri 2019, poskytne študentom príležitosť zlepšiť si svoje odborné zručnosti a tiež 

získať kultúrne povedomie. Súčasťou štúdia je aj každoročná povinná dvojtýždňová prax v 

podnikoch, firmách či úradoch. V rámci projektu absolvuje 10 študentov z odboru mechatronika 

v máji 2020 odbornú prax v českej firme ARMATURY Group, a. s. Účastníci budú môcť získať 

hodnotné zručnosti a medzinárodné skúsenosti, ktoré im napomôžu pri ich osobnom aj 

profesijnom rozvoji. Jedným z cieľov projektu je aj poskytnutie širokých možností v rámci 

budúceho uplatnenia študentov v odbore, teda zvýšenie ich šance zamestnať sa. 

 
 

ZŠ Pavla Demitru má nového riaditeľa          1.11.2020 

 

Novým riaditeľom Základnej školy Pavla Demitru je pedagóg, tréner a 

poslanec mestského zastupiteľstva Oto Bača. Vo funkcii vystriedal 

Ferdinanda Brunovského. 

 

Prioritou nového riaditeľa, ktorý sa funkcie ujal 1. novembra, je, aby sa vo 

vzdelávacích výsledkoch dostala škola minimálne na úroveň ostatných 

dubnických základných škôl a aby sa mohli ďalej rozvíjať podmienky pre 

všetky športy na škole. 
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„Dlhšie som sa rozhodoval, či sa o funkciu riaditeľa budem uchádzať. V zamestnancoch, 

žiakoch i celom kolektíve však vidím veľký potenciál a verím v jeho naplnenie. Myslím si, že bez 

pomoci a súdržnosti kolektívu riaditeľ toho veľa nezmôže. Preto verím, že spoločnými silami sa 

nám podarí škole pomôcť napredovať,“ uviedol Bača. 

 

 

Dubnickí akordeonisti úspešní na festivale v Prahe     29.10. – 1.11.2019 

 

Na piatom ročníku súťažného hudobného festivalu s názvom 

Medzinárodní akordeonové dny v Praze vystúpili aj traja 

žiaci dubnickej základnej umeleckej školy.  

 

V hlavnom meste Českej republiky sa predstavilo trio Timotej 

Gerhard, Roman Papiernik a Martin Púček, chalanov viedla pani 

učiteľka Martina Holá.  

V kategórii I sa Timotej Gerhard umiestnil v zlatom pásme, 

Roman Papiernik sa stal absolútnym víťazom kategórie III a 

Martin Púček, ktorý aj napriek tomu, že bol v kategórii s 

konzervatoristami, obsadil prvé miesto strieborného pásma. 

Výkony súťažiacich hodnotila päťčlenná medzinárodná porota 

na čele s prezidentom Medzinárodnej konfederácie 

akordeonistov Mircom Patarinim.  
 
 

Primátor ocenil 13 najlepších dubnických stredoškolákov    18.11.2019 

 

Tradičné oceňovanie najlepších žiakov z dubnických stredných škôl prebehlo 18. 

novembra 2019.  

 

Laureátov ocenenia nominovali riaditelia jednotlivých škôl, ceny boli udeľované v piatich 

kategóriách, a to šport, kultúra, jazyky, technické a prírodné vedy, profesia a voľný čas. 

Slávnostný charakter stretnutia svojimi hudobnými vstupmi umocnili žiaci Základnej 

umeleckej školy v Dubnici nad Váhom.  

Zoznam ocenených študentov stredných škôl v Dubnici nad Váhom pri príležitosti Dňa 

študentstva: 

 

SOŠ: Karol Vlčko, Milan Norbert Vavro, Daniel Holubek 

SPŠ: Jozef Koyš, Ľubomír Kubiš, Martin Puček, Adam Kováč, Tomáš Bulko 

Gymnázium: Tamara Eliašová, Martin Romaňák, Samuel Šlesar, Natália Vanková, Ján 

Mikušinec 

 

 

Brožúrka projektu Zelené ruky aj vo vašej schránke        zap. 12.12.2019 

 

Projekt Zelené ruky z dielne dvoch študentiek Gymnázia Dubnica nad Váhom je 

zameraný predovšetkým na osvetu v oblasti separovania odpadu. V spolupráci s mestom 

vytvorili brožúrky, ktoré čitateľa oboznámia s triedením odpadu, kompostovaním či 

predchádzaním vzniku odpadu. 
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Cieľom projektu Zelené ruky je pomoc okoliu v oblasti environmentálnej sféry. „Snažíme sa 

ľuďom ukázať, prečo je triedenie, a najmä predchádzanie vzniku odpadu, dôležité. Považujeme 

za dôležité šíriť osvetu o tom, prečo a ako správne triediť odpad. Rovnako chceme ľudí 

motivovať aj k aktívnemu prístupu, napríklad aby sa zapojili do našich dobrovoľníckych aktivít 

a vyčistili si časť svojho mesta,“ uviedla jedna zo zakladateliek projektu Marianna Černejová. 

Okrem čistenia lesoparku Brezina má polročný projekt za sebou aj diskusiu Zelenšia 

budúcnosť, zameranú na pomoc Zemi, či dve čistenia v meste Dubnica nad Váhom. Pätica 

členiek projektu má za cieľ rozbehnúť aj dobrovoľnícke vzdelávanie žiakov dubnických 

základných škôl prostredníctvom workshopov a prednášok. Okrem toho chcú spustiť aj plán s 

ekotaškami na potraviny, ktoré by mohli obyvatelia využívať miesto igelitových tašiek v 

supermarketoch. 

Koncom roka si projekt stanovil za cieľ distribúciu brožúriek o separovaní odpadu do väčšiny 

dubnických domácností. Obsahom brožúriek sú informácie týkajúce sa správneho separovania 

a kompostovania vytvoreného odpadu. 
 

Zdroj: Dubnické noviny 12/2019 
 
 

Gymnázium napreduje aj vďaka novej metóde       16. – 17. 12.2019 

 
Gymnázium v Dubnici nad Váhom je jednou z prvých slovenských škôl, ktorá využíva 

metódu vzájomného hodnotenia (peer review) na zvýšenie kvality vzdelávania. Návšteva 

hodnotiteľov sa na gymnáziu konala v dňoch 16. a 17. decembra 2019.  

 

Gymnázium je spolu so Strednou odbornou školou strojníckou v Považskej Bystrici prvými 

školami v Trenčianskom samosprávnom kraji, ktoré sa rozhodli zvyšovať svoju kvalitu aj touto 

cestou. Pilotné hodnotenie kvality školy sa na Slovensku uskutočnilo na Strednej priemyselnej 

škole strojníckej v Bratislave, známej ako Fajnorka, v roku 2018. 

Metóda vzájomného hodnotenia kvality školy je založená na kolegiálnom hodnotení vybraných 

oblastí, pričom sa viac ako na samotné hodnotenie zameriava skôr na zodpovedanie školou 

zadaných otázok a vytvorenie odporúčaní, ktoré škole pomôžu pri ďalšom nastavovaní cyklu 

kvality. Medzi oblasti, ktoré je možno hodnotiť, patria napríklad učebné osnovy, učenie 

a vyučovanie, vzdelávacie výstupy, sociálne prostredie alebo pracovné podmienky 

zamestnancov. 

V každodennej práci je niekedy ťažké pre vedenie školy zachovať objektívny názor, hodnotenie 

vybraných oblastí nezávislými externými hodnotiteľmi môže vedeniu dopomôcť pri ďalšom 

rozhodovaní. Škola, ktorá si prejde týmto procesom, získa na svoje aktivity úplne nový 

nezaujatý pohľad a zároveň odporúčania na zlepšenie. 

Fázy peer review pozostávajú z vypracovania sebahodnotiacej správy školou, výberom oblastí, 

na ktoré sa budú hodnotitelia sústreďovať, uskutočnenie rozhovorov so žiakmi, pedagógmi 

a vedením školy a následnom vypracovaní odporúčaní pre školu. Počas celého procesu je 

dôležitá aktívna a úprimná komunikácia hodnotenej školy s tímom hodnotiteľov. Cieľom 

hodnotiteľov je škole pomôcť v zvyšovaní kvality, preto je úprimnosť na obidvoch stranách 

kľúčovým aspektom úspešného peer review. 

V roku 2020 sa uskutočnia ďalšie hodnotenia škôl, pričom Trenčiansky samosprávy kraj je 

prvým slovenským krajom, kde sa peer review na stredných školách koná na podnet 

zriaďovateľa. Na Slovensku koordinuje a školí hodnotiteľov národné referenčné miesto 

EQAVET (Štátny inštitút odborného vzdelávania).  

 

Zdroj: okvalite.sk 

https://siov.sk/medzinarodna-spolupraca/europske-iniciativy/narodne-referencne-miesto-pre-eqavet/
https://siov.sk/medzinarodna-spolupraca/europske-iniciativy/narodne-referencne-miesto-pre-eqavet/
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Kultúra 

 

Novoročný koncert žilinskej La Famiglie            5.1.2019 

 

Priaznivci krásnej hudby si v sobotu 5. januára podvečer prišli na svoje. Do Dubnice 

zavítal chrámový zbor La Famiglia od saleziánov zo Žiliny.  

 

V programe zazneli skladby starších autorov, ale aj Vianočná omša súčasného slovenského 

skladateľa Pavla Kršku. Dirigentka Barbora Brosová Lipková si so svojím zborom doslova 

vychutnávala skvelú akustiku 

farského kostola. Veľmi 

zaujímavým číslom bola skladba, 

pri ktorej polovica zboru odišla za 

oltár a spievala „ozvenu“. Po 

kvalitnom hodinovom koncerte 

ešte hudobne animovali svätú omšu 

o osemnástej hodine. Tam sa už 

okrem spevu a organu pridali aj 

ďalšie hudobné nástroje - gitara, 

kontrabas a bongá.  

 

Zdroj: saldub.sk 
 
 

Mládežineprístupno: Zakázaná literatúra naživo        11.1.2019 

 

Je večer, piatok 11. januára. Police s knihami v mestskej knižnici zalieva výrazné červené 

svetlo. Miestnosť je plná ľudí, ktorí si prišli vypočuť úryvky z kníh, označených 

nálepkami „obscénne“ či „kontroverzné“. Program začína opatrnejšie, postupne 

graduje, až príde záver v podaní markíza de Sade, po ktorom ostáva ticho.  

 

Cieľom podujatia s názvom Mládežineprístupno nebolo iba šokovať a zobrazovať prvoplánovú 

obscenitu alebo násilie, organizátori si zaumienili čítané knihy verejne rehabilitovať, dosvedčiť, 

že v sebe skrývajú literárnu kvalitu, krásu a jedinečnú životnú filozofiu. 

„Idea bola posunúť hranice o pár – rovno kilometrov ďalej, tak sme s kolegom Samuelom 

začali pracovať na tvorbe tejto čítačky. Chceli sme ukázať, že romány, ktoré sa hrdo pýšia 

prívlastkami erotické alebo pornografické (napríklad trilógia 50 odtieňov), boli už dávno 

predbehnuté a prekonané. Markíz de Sade to dokázal už v 18-tom storočí svojím dielom 120 

dní Sodomy,“ hovorí organizátor Adam Pavlík, ktorí tvorí pod umeleckým menom Ash 

Sumpter. 

Autori podujatia sa rozhodli predstaviť tri veľké diela svetovej literatúry, ktoré boli v čase 

svojho vzniku (a niekedy aj dlho potom) zakázané, označené ako obscénne a postavené pred 

súd: Lolitu Vladimira Nabokova, Obratník raka od Henryho Millera a 120 dní Sodomy markíza 

de Sade. Na pomoc si prizvali recitátorov – hercov Štefana Červenku, Evu Kebískovú a Máriu 

Kalmárovú. 

Hovorené slovo ale nebolo jediným použitým médiom. „Čítačku sme sa rozhodli obohatiť aj 

o ukážky z filmov, natočené na motívy predstavovaných diel, ktoré som zostrihal tak, aby 

dokreslili a umocnili zážitok z už prečítaných úryvkov,“ dodáva Adam Pavlík. Jeho zostrihy 

provokovali realistickým zobrazením promiskuity, sexu či fetišizmu, ani ony však neboli 

http://saldub.sk/novorocny-koncert-zilinskej-la-famiglie/
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samoúčelné. Podujatie bolo výnimočné aj tým, že ho pripravili dvaja Dubničania - pracovníci 

oddelenia kultúry a knižnice. Rovnako aj recitátori, ktorí čítali texty, boli členovia Dubnického 

divadla, alebo občania nášho mesta. Išlo teda o zaujímavý a domáci autorský počin. 

 

Dubnické fašiangy na novom mieste           2.3.2019 

 

Tradičné podujatie prinieslo tento rok viacero noviniek. 2. marca neprichádzali ľudia do 

priestorov DuTaF centra, ako bývalo zvykom v posledných rokoch, ale na nové 

Jarmočnisko vedľa Doors pubu.  

 

Okrem programu v dvore lákali ľudí aj trhy, ktoré boli tiež jednou z noviniek tohto ročníka. 

Hlavnou zmenou bolo ale predsa len nové miesto konania – Jarmočnisko, ku ktorému sa pre 

Dubnické noviny vyjadrila aj Zuzana Líšková z oddelenia kultúry: „Nebudeme teraz hodnotiť, 

aké plusy a mínusy malo DuTaF Centrum, no nový priestor nám vyhovuje práve preto, že je 

priestrannejší. Plány ďalších rokov sú najmä poupravovať garáže a scény, aby to lepšie 

vyzeralo, a možná je aj určitá rekonštrukcia tohto priestoru. Sám primátor povedal, že by bol 

určite radšej, aby sa tento priestor - dvor DUMAT-u, používal ako priestor pre kultúru, ako 

menšie kultúrne centrum. Rovnako by sme chceli jarmočnisko využiť aj pri organizácii DFF.“ 

Reakcie ľudí boli rôzne. Starší hodnotili pozitívne, že nové dejisko Fašiangov nie je také členité, 

rovnako ocenili, že je bližšie centra. Niektorým návštevníkom zase chýbalo príjemné 

kaskádovité sedenie DuTaF centra. 

Vôbec po prvý raz bol súčasťou Fašiangov aj program pre deti. V kaštieli si mohli vyrobiť 

masky, iné zaujímavé aktivity prebiehali priamo pred pódium Jarmočniska.  

Súčasťou podujatia boli už tradičné ochutnávky klobások, slaniny, kyslých uhoriek, kyslej 

kapusty a domácej pálenky. (foto: Sláva Gajdošíková) 
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Ekotopfilm – Envirofilm 2019: Na konci evolúcie nie je krása     14.3.2019 

 

Aj v roku 2019 zavítal do nášho mesta festival Ekotopfilm – Envirofilm. Dubnický divák 

si mohol pozrieť sériu filmov o biodiverzite, o krehkých krásach našej planéty či o tom, 

ako aktívne prispieť k ochrane životného prostredia. 

 

Regionálna tour Ekotopfilmu je celovečerným projektom, ktorého cieľom je priniesť 

do regiónov Slovenska výber najlepších dokumentárnych filmov z aktuálneho ročníka. 

Motívom festivalu, ktorý postupne zavíta do päťdesiatich slovenských miest, je snaha 

o inšpirovanie verejnosti k zmene prístupu k životnému prostrediu. 

Doobedňajšie hodiny vo štvrtok 14. marca patrili programu pre predškolákov a žiakov, 

od šestnástej hodiny začalo premietanie pre dospelého diváka. Ten si mohol pozrieť filmy 

Medvede z Kamčatky, Pytliacke podsvetie, Po záruke, Slamky a Zrodené z ohňa. Dva filmové 

bloky predelila prednáška na tému kontroverzného palmového oleja, ktorého produkcia so 

sebou prináša vypaľovanie pralesov a nekontrolovateľné pytliactvo.  

„Robíme už 45. ročník, ktorý sa pomaly chýli ku koncu. Ďalší ročník začne 27. až 31. mája, 

kedy bude súťažný festival v Bratislave a Banskej Bystrici. Tu sa vyberú filmy, ktoré budú 

premietané po Slovensku od jesene do jari. Filmy prihlasujú tvorcovia z celého sveta, ročne ich 

býva asi tisíc, medzinárodná porota z nich potom vyberie dvanásť, no a tie potom putujú 

po Slovensku. Istého času fungoval festival aj v Česku, prehliadky boli aj v Poľsku, plánovalo 

sa ísť do Maďarska aj inam do zahraničia, teraz sa ale zameriavame na slovenské publikum. 

Ekotopfilm tiež prešiel zmenami, dosť veľkým prerodom. Pôvodne bol festivalom technických 

filmov, pojmy ako ekológia 

a enviromentalizmus ešte neboli také 

známe, ale už vtedy sa premietalo 

niekoľko dokumentov s touto 

tematikou. Postupne sa vyprofiloval 

na festival, ktorý sa venuje primárne 

tomuto typu filmov. Posledných štyri-

päť rokov sa začalo s takouto tour, 

stále sa chodí do viac a viac miest, 

ľudia viac poznajú Ekotopfilm - 

Envirofilm a stúpa aj počet divákov. Aj 

u vás v meste je účasť veľmi slušná,“ 

povedal o festivale jeho tour manažér 

Andrej Krbyla. 

 

 

Karneval v Prejte a oslavy MDŽ               zap. 17.3.2019 

  

2. marca sa v Prejte konal pod záštitou Červeného 

kríža už tradičný detský karneval, o dva týždne 

neskôr si občania pripomenuli všetky ženy oslavou 

MDŽ. 

  

Pre detičky bol prichystaný bohatý program, súťaže a, 

samozrejme, občerstvenie a ceny. Tie mohla 

organizácia zakúpiť aj vďaka predaju šúľancov z 

fašiangovej zabíjačky, ktorá sa konala mesiac predtým. 
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Čerešničkou na torte bolo losovanie tomboly, o ktorú bol veľký záujem 

17. marca sme oslavovali MDŽ, pre ženy všetkých vekových kategórií bol pripravený milý 

program, ktorý otvorila spolu s prejťanským poslancom recitáciou básne malá Emka. Po nej si 

prítomní vypočuli super vystúpenie Flute Ladies a Janka Ďurinová všetko zakončila svojím 

prednesom spolu s Diankou a Júliou. O ženy sa postarali chlapci z výboru a každá zo 

zúčastnených dostala ružu.  

 

 

Febiofest aj v Kine Lastovička             4.4.2019 

 

Medzinárodný festival Febiofest, ktorý 

organizuje Asociácia slovenských filmových 

klubov, zavítal tento rok až do rekordných 

15 slovenských miest a 17 filmových 

klubov. Jedným z nich bol aj filmový klub Kina 

Lastovička, premietania mohli dubnickí diváci 

navštíviť od 2. do 4. apríla.  

 

Medzi uvedenými bola aj dlho očakávaná snímka Punk je hned!, ktorá otvárala celý festival.  

Divák v Kine Lastovička si mohol pozrieť aj hit európskych kín Oni a Silvio od režiséra filmov 

Mladosť a Veľká nádhera Paola Sorrentina a predovšetkým najúspešnejší film v poľskej 

histórii Klérus, ktorý vzbudil nesmierny ohlas pre kontroverznú kritiku katolíckej cirkvi. „Sme 

veľmi radi, že sme jedným z pätnástich kín na Slovensku, ktoré majú možnosť  ozvenovo 

reprodukovať to najlepšie z bratislavského festivalu FEBIOFEST,“ hovorí Adam Pavlík z Kina 

Lastovička a dodáva: „V rámci festivalu organizujeme aj neverejné projekcie pre školy, ktoré 

nesú názov Filmový kabinet deťom. Deti z prvého stupňa si môžu prísť pozrieť pásmo 

večerníčkov Tresky-plesky, na žiakov druhého stupňa čakajú tri diely nového slovenského 

seriálu Mohyla – príbeh o ceste do spomienok Milana Rastislava Štefánika. Oslovené boli aj 

dubnické stredné školy, ako jediná reagovala stredná odborná škola. Pre jej študentov máme 

prichystanú projekciu slovenského dokumentu Až přijde válka o polovojenskej organizácii 

Slovenskí branci. Film bude doplnený o úvodné slovo a záverečnú diskusiu s odborníkom 

z Pedagogicko-psychologického centra Bratislava Michalom Lazarovom. So študentmi bude 

diskutovať o tom, prečo čoraz viac mladých ľudí inklinuje k extrémizmu." 

 

 

Výstava Danky Husárikovej               6.4.2019 

 

Rodáčka z Dubnice, ktorá je dnes obyvateľkou obce Pruské, prezentovala na svojej vôbec 

prvej výstave výsledky niekoľkomesačnej intenzívnej tvorivej práce.  

 

Vystáva s názvom Umenie zmýva z duší prach 

každodennosti je dostupná od 6. do 18. apríla. 

Autorka sa označuje sa za samouka, ktorého 

inšpiruje svet navôkol. Práca so štetcom 

a akrylovými farbami jej učarovali len pred 

nedávnom, dovtedy bola jej nástrojom ceruzka. 

„Maľovanie jej ponúka únik od reality, od bežných 

a každodenných starostí, ale aj adrenalín, energiu 

a motiváciu na tvorbu ďalšieho obrazu. Celá naša 

https://febiofest.sk/
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rodina sa z maminej tvorby teší a sme na ňu veľmi pyšní,“ predstavila počas vernisáže výstavy 

tvorbu Danky Husárikovej jej dcéra Dana Heynes.  

Premiérovú výstavu svojej tvorby si neprofesionálna umelkyňa Danka Husáriková naplánovala 

pri príležitosti svojho životného jubilea v meste, v ktorom vyrastala. Medzi vystavovanými 

dielami boli motívy prírody, ľudských vzťahov, zvierat i exotiky. Autorka sa nevyhýbala ani 

spracovaniu témy ženy ako pevného kmeňa rodiny či obdobiu, keď spoznala otca svojich detí. 

Na želanie svojho syna dokonca spracovala aj motív skupiny Queen či minuloročného kinohitu 

Bohemian Rhapsody. 

 

 

Dubnické múzeum a príbehy rytierov             zap. 21.4.2020 

 

Pracovníčky múzea lákajú deti na zaujímavé programy, v rámci ktorých sa s históriou 

zoznámia hravou formou. Tento rok môžu byť ich učiteľmi odvážni rytieri. 

 

Interaktívne predstavenia v priestoroch kaštieľa organizujú 

v spolupráci s rytierom Gaston de Camargue. Počas výchovno-

vzdelávacích podujatí v dĺžke približne 45 minút si deti môžu 

vyskúšať pravé rytierske brnenie, zatancovať dožinkový tanec, 

zahrať na dobových hudobných nástrojoch či dokonca vyskúšať si 

katapult. V mesiaci apríl sa predstavenia odohrávajú v interiéri 

kaštieľa, v máji a v júni sa presunú do exteriéru. Na nádvorí 

kaštieľa sa k deťom pridajú aj živí rytieri so svojimi koníkmi. 

Programy s aktívnym zapájaním detí sú určené pre žiakov 

materských škôl a 1. stupňa základných škôl. Deti si môžu vybrať 

jedno z trojice podujatí – Príbeh jedného rytiera, Rytierske turnaje 

a Po stopách hudby. Tretie podujatie sa vymyká z rámca prvých 

dvoch a je zamerané na rozprávanie o vzniku hudby.  

 

 

Pálenie Ďura v tradičnom poňatí            26.4.2019 

 

V priestore nad niekdajšou tehelňou sa aj v tomto roku páli Ďuro. 26. apríla mohli 

okoloidúci zaspomínať na časy, kedy sa ešte v každej obci udržiavala jedna z najstarších 

tradícií.  

 

„Pálenie Ďura je špecifickým zvykom Ilavskej kotliny, pričom v každej dedine môže tento počin 

niesť trošku inú symboliku,“ vysvetľuje pre dubnický web vedúci oddelenia kultúry Richard 
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Benech. V prírode prebiehajú v tomto čase veľké zmeny, podľa ľudových pranostík 

po sv. Jurajovi začína všetko rásť a pučať. „U nás sa veľké vatry zakladali a zapaľovali najmä 

preto, aby obyvatelia rituálne povzbudili slnko a jeho životodarnú energiu a aby sa tzv. otvorili 

polia,“ dodáva. 

Tradičné zvyky a oslavy sa oddelenie kultúry snaží každoročne obohatiť o nové 

prvky. Najväčšia časť programu patrila deťom. Dievčatá mohli súťažiť o najkrajší púpavový 

venček, chlapci si mohli vyskúšať plieskanie bičom. V programe vystúpili FS Mladosť, FS 

Vršatec aj FS Senior Vršatec a folkrocková kapela Veselá Bída zo Vsetína.  

 

 

Výstava neprofesionálnych umelcov kraja        26.4.2019 
 

Kolekciu takmer ôsmich desiatok diel od 43 umelcov z Trenčianskeho 

kraja hostí Dubnický kaštieľ od piatku 26. apríla 2019. Vernisáž výstavy verejnosti 

sprístupnila umelecké diela neprofesionálnych výtvarníkov, ktorí sa zapojili do 

23. ročníka Výtvarného spektra a porota ich práce odporučila zaradiť do výstavnej 

kolekcie. 

 

Organizátormi krajskej postupovej súťaže Výtvarné spektrum je Trenčianske osvetové 

stredisko v Trenčíne, Dubnické múzeum a mesto Dubnica nad Váhom. Do aktuálneho ročníka 

súťaže prihlásilo svoje diela až 65 autorov. Celkovo porota rozhodovala medzi 

179 umeleckými prácami. Medzi vystavenými nechýbajú ani diela Dubničanov Aleša 

Porubského, Stanislavy Habšudovej, Nadeždy Jakúbkovej či Lucie Phamovej. Aleš Porubský 

dokonca získala čestné uznanie v kategórii A, teda medzi autormi od 15 do 25 rokov, za diela 

Muž a Pápež s telefónom. 

Výtvarné spektrum poskytuje amatérskym výtvarníkom na úrovni Slovenska už viac ako 

päťdesiat rokov priestor na prezentáciu a vzájomnú konfrontáciu výsledkov vlastnej tvorby. 

V Trenčianskom kraji má Výtvarné spektrum svoju kolísku priamo v Dubnici nad Váhom, kde 

v roku 1963 vzniklo súťažné podujatie Výtvarná Dubnica.   

 

 

Vystúpenie Viktórie Tarabovej a kapely v Slovenskom rozhlase              3.5.2019 

 

Počas veľkonočného utorka sa partia hudobníkov z Dubnice a okolia zúčastnila spolu so 

speváčkou a textárkou Viktóriou Tarabovou na verejnom vystúpení v priestoroch 

košickej pobočky RTVS, kedysi Slovenského rozhlasu. 

https://saldub.sk/vystupenie-viktorie-tarabovej-a-kapely-v-slovenskom-rozhlase/
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Vo februári Viktória koncertovala aj v 

Katolíckom dome, v januári zase 

v Dubnickom kaštieli. Tentokrát išlo o verejnú 

nahrávku. 

V štúdiu boli prítomní aj rodinní príslušníci, 

priatelia hudobníkov a poslucháči. 

Viki Tarabová s kapelou robila hudobný 

sprievod do relácie Úsmevník. Program bol 

odvysielaný v rádiu Regina v sobotu 11. mája 

o 16.00. 

 

Zdroj: saldub.sk 

 

 

Trikrát pre Štefánika: beseda, výstava a film           zap. 13.5.2019 
 

Sté výročie tragickej smrti Milana Rastislava Štefánika si mohli Dubničania pripomenúť 

trojicou podujatí, ktoré pripravili knihovníci v spolupráci s kolegami z oddelenia kultúry. 

 

Beseda s Jozefom Banášom o jeho novej knihe Prebijem sa! 

Známy autor prináša čitateľovi komplexný román o M. R. Štefánikovi, aký na našej literárnej 

scéne chýbal. Nebol by to však Jozef  Banáš, keby okrem potvrdených faktov nezabŕdol aj 

do dohadov či vecí z intímneho života známeho Slováka. Stál za jeho smrťou Beneš? Bol 

Štefánik viac čechoslovakista alebo Slovák? Čím imponoval ženám a prečo sa neoženil? 

Odpovede na tieto otázky priniesla beseda 13. mája v Kine Lastovička. 

 

štefánik ´19 

Rodák z myjavských Košarísk bol 

komplikovanou osobnosťou, ktorú je lepšie 

rozložiť si na niekoľko úrovní. Práve o to sa 

snaží malá výstava štefánik ´19, ktorú si 

mohli záujemcovia počas mesiaca máj 

pozrieť na Námestí Matice slovenskej. 

Výstava predstavila Štefánika ako Slováka, 

astronóma, letca, diplomata a legendu, ktorou 

sa po svojej nečakanej smrti stal. Okrem 

textov je súčasťou projektu aj súbor 

dobových fotografií. Výstavu pripravil 

Samuel Valuch, graficky ju spracovala 

Renáta Hložová. 

 

Premietanie filmu Mohyla 

Úplne nový film, ktorý vznikol pri príležitosti 

100. výročia smrti M. R. Štefánika a je určený 

pre deti a ich rodičov, sa premietal 4. mája v 

Lastovičke. Zábavnou formou oboznamuje 

diváka so životom a odkazom významnej 

osobnosti našich dejín, kombináciou hraných 

scén, trikov a animácií vzniklo naozaj pútavé 

dielo. 
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Noc múzeí a galérií            18.5.2019 

 

Európsky koncept otvorených múzeí a galérií sprístupnil v sobotu 18. mája 2019 priestory 

Dubnického kaštieľa verejnosti v netradičných hodinách a s netypickým programom. 

 

Netradičnú prehliadku si mohli návštevníci vychutnať bezplatne, a to v dopoludňajších aj 

večerných hodinách. Bezplatne bola sprístupnená aj grotta. „Celkovo si k nám v priebehu 

soboty našlo cestu viac ako 120 ľudí. Najviac sa zaujímali o tvorbu rodostromu a hľadanie 

predkov v rámci odborných konzultácií a tiež, či sa plánuje rekonštrukcia zvyšku 

kaštieľa,“ komentovala riaditeľka Dubnického múzea Monika Schwandtnerová. 

Múzeum však malo otvorené po celý deň. Bezplatné poradenstvo v otázkach zostavovania 

rodokmeňa či určovania hodnoty starožitnosti a umeleckého diela poskytovala Janka Karlíková 

s Vlastimilom Háblom.  

Noc múzeí a galérii pokračovala 

v podvečerných hodinách rozpravami 

na  nádvorí. Návštevníci sa počas nich 

dozvedeli viacero faktov z histórie 

panského sídla, medzi inými napr. aj to, 

že v pravom, zatiaľ nezrekonštruovanom 

krídle Dubnického kaštieľa sa kedysi 

nachádzala rozsiahla knižnica 

a kaštieľska kaplnka, v ktorej sa 

pravidelne konali bohoslužby pre 

všetkých Dubničanov. 

 

 

Literatúra v uliciach po prvý raz           22.5.2019 

 

22. mája bola v našom meste historický prvá Noc literatúry. Do medzinárodného 

podujatia sa rozhodli zapojiť aj dubnickí knihovníci.  

 

Veľké mestá ako Praha, Amsterdam či Bratislava si v rámci celoeurópskeho podujatia Noc 

literatúry zaužívali koncept strohých a krátkych čítaní na mnohých miestach. Takúto „literárnu 

púť“ Dubničania odmietli, rovnako sa rozhodli nezameriavať výlučne na súčasnú tvorbu 

starého kontinentu. Dubnica zatiaľ nie je európskou metropolou, má celkom odlišné kultúrne 

zázemie, a tak naši knihovníci zvolili intímnejšiu formu, hoci o čosi komplikovanejšiu, ale zato 

s vlastnou DNA.  
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O 16.30 malo všetko začať na námestí, kde by bolo podujatie najviac vidno. Hustý dážď však 

organizátorom zhatil plány, a tak sa prvá časť – čítanie z Uličianskeho Malej princeznej – 

odohrala v oddelení pre deti a mládež. Skvelý výkon podala recitátorka Emma Martináková, 

v programe vystúpili flautistky z našej ZUŠ. 

O 18.00 pokračoval program rozhlasovou adaptáciou diela Peter a Lucia v podaní hercov 

Dubnického divadla. Peter Domáň, Michal Greguška a Jarka Balogová stvárnili hlavné aj 

vedľajšie postavy i osobu rozprávača. O 19.30 všetko vyvrcholilo v kaviarni 7-edmička, kde 

Juraj Havaj prečítal niekoľko poviedok a básní známeho búrliváka Charlesa Bukowkého. 

Flautový sprievod zabezpečila konzervatoristka z Košíc Alžbeta Dzurová.  

 
 

Deťom pribudla nová čitáreň a ekozáhradka            zap. 24.6.2019 

 

Slávnostné otvorenie čitárne, ktorú si knižnica vybojovala pri hlasovaní na konci roka 

2018, prebehlo za prítomností deti z materskej školy Rozprávkovo i primátora Petra 

Wolfa.  

 

Deti si s pani učiteľkami pripravili tanečno-hudobno-recitačný program. Jedno z dievčatiek 

zároveň s primátorom Petrom Wolfom slávnostne prestrihlo pásku. „Čitáreň je teraz naša 

najhorúcejšia novinka. Dubničania si určite pamätajú hlasovanie, ktoré prebiehalo v závere 

minulého roka. Asi sme vtedy boli trocha neodbytní, ale oplatilo sa. Výsledkom je tento krásny 

nový priestor, do ktorého pozývame všetky deti a mladých ľudí. Súčasťou projektu je aj 

ekozáhradka s bylinkami, ktoré je možné použiť pri príprave čaju, nápojov a jedál,“ povedala 

vedúca mestskej knižnice Beáta Nemcová. 

Výstavba čitárne sa realizovala vďaka grantu 

z Nadácie VÚB, cieľom bolo ponúknuť 

deťom a mládeži miesto, kde by mohli 

nerušene čítať, stretávať sa, príjemne 

a užitočne tráviť voľný čas. Samozrejme, 

projekt má aj širší význam. Má 

návštevníkom ukázať, aké bylinky sa dajú 

pestovať a na čo sa používajú, môžu si ich 

obzrieť, chytiť, ovoňať. Každá rastlina je 

označená tabuľkou s jej názvom a stručnými 

informáciami o pôvode a využití.  

 

 

Literárno-hudobný večer s Dylanom, Cohenom a Krylom      16.8.2019 

 

Mestská knižnica pripravila ďalší z literárno-hudobných večerov. V piatok 16.8. sme 

čítali tvorbu Boba Dylana, Leonarda Cohena a Karla Kryla. A nielen to.  

 

Podujatie sa malo pôvodne uskutočniť v knižničnej záhrade, kvôli nepriaznivej predpovedi 

počasia sa napokon odohralo v priestoroch oddelenia beletrie. Motiváciou k výberu témy bolo 

udelenie Nobelovej ceny za literatúru za rok 2016 Bobovi Dylanovi, čo v tom čase vyvolalo 

veľkú polemiku. Knižnica chcela tému spravovať skôr, podujatie však uzrelo svetlo sveta až 

v roku 2019. 

Starostlivo vystavané pásmo plné dramatických vsuviek a autentických prejavov umelcov 

odprezentovala Marta Vojtášová a Michal Greguška. Okrem tvorby Dylana, Cohena a Kryla 

sme postupne odhaľovali aj fragmenty z ich života, vykresľovali ich osobnosť, vlastnosti. 
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Peter Maňko, gitarista a spevák s presvedčivým prejavom, býva niekoľko desiatok metrov od 

knižnice. Tóny piesní All Along The Watchtower, Famous Blue Raicoat či Salomé sa ozývali 

preplnenou miestnosťou, na akciu bolo zvedavých viac ako päť desiatok ľudí. V roku 2019 bola 

návštevnosť čítaní neobvykle vysoká, keď určite presiahla priemer štyridsať osôb na jedno 

podujatie.  

Knihovníci navyše po prvý raz zavolali na zabezpečenie občerstvenia aj externého 

spolupracovníka – kaviareň 7edmičku. Ďalšie podujatie vystavané za použitia dubnických 

talentov bolo teda veľmi úspešné a prispelo k stmeleniu miestnej kultúrnej komunity.  

 

 

 

26. ročník Dubnického folklórneho festivalu s veľkými zmenami          25.8.2019 

 

Od stredy až do nedele (21. až 25. augusta) sa na piatich festivalových pódiách predstavilo 

v rámci 24 programových blokov viac ako 700 účinkujúcich zo Slovenska, Čiech, Poľska, 

folklórnych súborov, z toho päť k nám prišlo spoza hraníc. 

 

Najväčšou zmenou bolo miesto konania – festival opustil DuTaF centrum a usídlil sa na nádvorí 

kaštieľa, kde prebiehal hlavný program – štvrtkové vystúpenie SĽUKU, festivalové bloky či 

galaprogram. Priestor bol prekrytý strechou, čím bol zabezpečený nerušený priebeh podujatia 

aj v prípade dažďa. Ďalšími plochami bolo Jarmočnisko a javisko pred obchodným domom 

ABC.  

„Urobili sme veľkú zmenu v organizácii festivalu. Osobne som presvedčený, že situovanie 

hlavného pódia na nádvorie kaštieľa bol dobrý krok, ktorý bude po vyladení ďalších detailov 

prínosom pre divákov i samotné poslanie festivalu,“ vysvetľuje vedúci oddelenia kultúry 

Richard Benech pre Dubnické noviny a vracia sa aj k miestu konania predošlých ročníkov, 

„nevýhodou DuTaf centra bolo hlavne malé javisko a nedostatočné zázemie pre účinkujúcich. 

Ďalším zásadným problémom bola kapacita a s tým spojená organizácia. Zaplnené hľadisko s 

jabloňou, divákmi zatarasené schody a ostatné prístupové chodníky boli stálou kritickou 

pripomienkou každého festivalu. V prípade, ak zapršalo, ľudia sa pohybovali po zablatenom a 

šmykľavom povrchu.“  

Vedenie mesta vyjadrilo s priebehom festivalu spokojnosť. Verejnosť bola kritickejšia, 

najväčším nedostatkom bol práve priestor Jarmočniska, ktorý neprešiel úpravami a v takejto 

podobe nie je dôstojným miestom pre uskutočnenie podujatia tohto formátu. Jarmočnisko sa 

navyše netešilo ani veľkej návštevnosti, čím utrpela aj atmosféra. Problémy sa vyskytli aj na 

hlavnom pódiu, ktoré bolo postavené tak, že ľudia, sediaci v určitých sektoroch, nevideli nohy 

Gitarista a spevák Peter Maňko a plné hľadisko v knižnici. 



 

39 
 

tancujúcich, čím prichádzali o podstatnú časť zážitku (najviac týchto pripomienok bolo na 

margo vystúpenia SĽUKU).  

Veľmi vydarenou akciou bolo odhalenie dubnickej party v predvečer festivalu, spojené 

s vernisážou výstav Herbarium Populi Vagi a Party v 21. storočí. Výstava Herbarium Populi 

Vagi bola prehliadkou fotografií krojov z Považia, séria fotografií Party v 21. storočí zase 

predstavila svadobné party z rôznych kútov Slovenska.  

 

1st Slovak Pink Floyd Revival          28.8.2019 

  

Dubničania mohli po dlhšom čase navštíviť rockový koncert organizovaný mestom, 

podujatia tohto typu v kultúrnej ponuke chýbajú. 28. augusta sa diváci na nádvorí 

kaštieľa započúvali do piesní legendárneho Pink Floydu.  

 

„Kultúra potrebuje mnohožánrovosť a musí ponúknuť predstavenia pre každú vekovú aj 

chuťovú skupinu. Ako som lovil v spomienkach, nenapadlo mi ani jedno podujatie v našom 

meste, ktoré by uspokojilo divákov prahnúcich po živom koncerte rockovej hudby 70-tych rokov, 

ktorá nestráca na životnosti, ani na kvalite,“ hovorí hlavný organizátor Adam Pavlík 

z oddelenia kultúry. Najväčšou výzvou bolo podľa neho spropagovať akciu tak, aby o nej vedel 

jednoducho každý. Išlo o výlep plagátov, behanie s reklamou po baroch a krčmách, o 

pretláčanie reklamy na sociálnych sieťach. 
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Aj vďaka tomu si mohli fanúšikovia na nádvorí kaštieľa vychutnávať prierez skladieb britskej 

rockovej legendy, najmä však výber z albumov Dark Side of the Moon a The Wall. Prešovská 

revival kapela pôsobí na scéne viac ako dvanásť rokov, počas ktorých sa „vyhrala“ a priblížila 

k originálnemu zvuku Pink Floydu. Atmosféra gradovala, v záverečných fázach šou prešlo 

publikum od zaujatého a pokojného počúvania k energickej zábave, až kým ticho nedalo signál, 

aby sa pomaly pobrali domov s piesňou či gitarovou linkou v hlave. „Som spokojný, lebo sa 

nám podarilo pritiahnuť 251 dobrých ľudí na dobrý koncert,“ hodnotí s odstupom času 

organizátor Adam Pavlík.  

  

  

Najlepší guláš navaril tím Seniori Prejta         14.9.2019 

 

14. septembra sa v okolí ihriska v mestskej časti Prejta konalo podujatie s názvom 

Prejťanský guláš.  

 

Súťaže sa zúčastnilo 22 tímov, najďalej to malo 

družstvo z obce Jablonec pri Trnave. Súťažilo sa 

v troch kategóriách – kotlíkový, segedínsky 

a držkový guláš.  

Pre divákov a publikum boli pripravené aj 

sprievodné aktivity, napríklad preteky v pití piva, 

deti sa mohli pojašiť na skákacom hrade, zabaviť sa 

s hračkami, nechať si pomaľovať tvár.  

Po dovarení zasadla päťčlenná porota, ktorá 

posudzovala chuť, vzhľad a konzistenciu 

konkrétneho jedla.  

V kategóriách segedínskeho a držkového gulášu 

súťažili spolu iba dva tímy, víťazi sa určovali ľahko. 

V kategórií držkového gulášu zvíťazila Zermegh 

parta, pri segedínskom zase tím Halmeš z obce 

Jablonec. V najpočetnejšej kategórii kotlíkového 

gulášu získali tretie miesto Sokolíka, druhé 

Pavlačkovci, víťazom sa stali Seniori Prejta.  

 
 

 

 

Polstoročnica folklórneho súboru Mladosť                20.9.2019 
 

Vo veľkej sále Domu kultúry v Dubnici nad Váhom sa v piatok 20. septembra uskutočnil 

slávnostný program s názvom Zlatá Mladosť pri príležitosti 50. výročia založenia súboru. 

Program mal reprízu aj 5. októbra. 

  

Dvojhodinový program na motív rozprávok Martinko Klingáč a Zlatá priadka režíroval vedúci 

FS Rozsutec Štefan Mucha v programe účinkovalo viac ako 60 tanečníkov, spevákom 

a hudobníkov. „Súbor má okolo 35 členov, no špeciálne sme si na tento program pozvali aj 

bývalých tanečníkov. Takisto máme aj dvoch hercov z DS Hugo z Pruského, ktorí nám prišli 

pomôcť, za čo im veľmi ďakujeme,“ priblížil Branislav Múčka, ktorý je vedúcim súboru už viac 

ako desať rokov.  
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„Program mal energiu, gradáciu, humor a bol viac než dôstojnou oslavou 50-tich rokov 

existencie,“ zhodnotil Richard Benech, ktorý v minulosti v súbore sám pôsobil a neskôr preň 

pripravil niekoľko choreografií najmä z nášho regiónu. 

Začiatky folklórneho súboru Mladosť v roku 1969 sa spájajú s tromi menami: Jozef Polakovič, 

Karol Šugár a Jozef Mišák. V repertoári sa okrem choreografií z oblastí Terchová, Zemplín, 

Goral, Horehronie, Čičmany, Detva, či Trenčín v súčastnosti venuje aj dubnickému regiónu. 

Niekoľkokrát sa prezentoval v zahraničí a spolupodieľa sa aj na niekoľkých projektoch mesta 

zameraných na zachovanie a prezentáciu jeho ľudovej kultúry. Pod záštitou súboru funguje aj 

Folklórna spevácka skupina Dubnička, ktorá spolu so súborom oslavovala svoje pätnáste 

výročie. 

  
 

Vršatec vystupoval v Indii           23.9. - 3.10.2019 

  
Folklórny súbor Vršatec z v dňoch 23.9. - 3.10. navštívil druhú najľudnatejšiu krajinu 

sveta. Na túto návštevu sa členovia súboru pripravovali viac ako pol roka.   
  

O svoje dojmy sa podelil vedúci 

súboru Jozef Martinka: „Môžem 

s presvedčením napísať, že po 

organizačnej stránke to bol jeden 

z najťažších zájazdov. Po takmer 

8 hodinách sme pristáli v New 

Delhi, hlavnom meste Indie. 

Privítalo nás horúce počasie, 

dusno a vlhko a pred nami bola 

takmer 10-hodinová cesta. 

Umorení sme dorazili do mesta 

Chandigarh.  

Do krojov sme sa prvýkrát 

obliekli v stredu. Čakal nás 

sprievod, ktorý sa konal vo vysokoškolskom areáli Chandigarh Univerzity. Sprievodu, v ktorom 

sme študentom predviedli Kostelecké čardáše, rozkazovačky a tance z Hrochoti a Poník, sa 

zúčastnilo viac ako 20 krajín sveta. Vystúpenie na hlavnom javisku s tancami z Očovej zožalo 

úspech.  

V piatok šla do kroja len ľudová hudba, ktorá v poobedňajších hodinách reprezentovala 

Vršatec s Kosteleckými čardášmi. Podvečer sa konal záverečný ceremoniál s vlajkami 
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zúčastnených a s odovzdávaním darov. Po vystúpení sme sa rozlúčili s našou sprievodkyňou 

Fizou a šli sme sa pripraviť na odchod do ďalšieho mesta. 

V sobotu nás čakala úmorná 8,5-hodinová cesta do mesta Rohtak. Ubytovaní sme boli s 

priateľmi zo súboru Zemplín z Michaloviec a folkloristami z Nepálu. Bolo nás približne 65. 

Nedeľa bola neľahká, okolo obeda sme absolvovali sprievod a podvečer nácvik na večerný 

program. Na naše veľké rozčarovanie sme vystupovali pol hodinu po polnoci. V pondelok sme 

v skorých ranných hodinách odchádzali do mesta Gurugram, kde sme vystupovali v krásnom 

divadle Kingdom of Dreams. Zatancovali sme si tanec zo Zámutova a odcestovali do mesta 

Agra.  

Utorok bol pre nás deň dlho očakávaný. Navštívili sme Tádž Mahal, nádhernú historickú 

pamiatku a pýchu Indie. V stredu sme už leteli na Slovensko.“ 
  

 

Včelárka Rita Novosadová v knižnici          28.9.2019 

 

Včela je bezpochyby jedným z najzaujímavejších tvorov planéty. Buduje veľké 

spoločenstvá s dokonalou hierarchiou, zastáva nezastupiteľnú úlohu v prírode a dáva 

nám med, propolis, vosk či materskú kašičku. Zároveň je však veľmi krehká a náchylná 

na zmenu klímy a chemikálie. Aj tieto témy sme rozoberali 28. septembra v knižnici 

s včelárkou Ritou Novosadovou.  

 

O pätnástej hodine sme začali s programom pre deti a jediný obrázok dievčatka z včelárskym 

klobúkom na hlave či chlapca s dlhými bielymi rukavicami zažltnutými od propolisu by 

dokonale zdokumentoval uvoľnenú atmosféru, aká v knižnici vládla. Rita to s deťmi vie, 

hravou formou im porozprávala o živote v úli, o pracovitých robotniciach, lenivých 

nesamostatných trúdoch a jedinej kráľovnej. Chcela však najmä poukázať na to, aké sú včely 

pre človeka dôležité.    

Uplynuli dve hodiny, téma ostala rovnaká, len prístup k nej bol vážnejší. Rita vie, o čom hovorí. 

Včelnica v Branove pri Nových Zámkov je zdrojom jej obživy. Predáva med a propolis, ale aj 

celé včelie rodiny (vo Francúzsku si vraj slovenské včely pochvaľujú), kočuje s úľmi a chodí 

opeľovať do sadov, venuje sa apiterapii, teda liečbe včelím jedom. Témami jej prednášky bol 

život včely, pomoc opeľovačom, včelie produkty či liečba včelím bodnutím.  

 

 

 

Rita Novosadová priniesla aj praktické ukážky predmetov z včelárskeho prostredia, pre deti pripravila aj ochutnávku medu. 
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Utvorte koridor! Kňažko a Gordulič hovorili o Nežnej revolúcii            30.8.2019 

 

Utvorte koridor! Dve legendárne slová vytrhnuté z vyhlásenia Milana Kňažka, ktorými 

žiadal prítomných na Námestí SNP v Bratislave, aby uvoľnili priechod sanitke. Dve slová, 

ktoré sa stali symbolom Nežnej revolúcie, boli aj titulkom podujatia z dielne dubnických 

gymnazistov a oddelenia kultúry a mestskej knižnice v Dubnici nad Váhom. 30. 

septembra nechýbal vo veľkej sále domu kultúry ani ten, kto ich v novembri 1989 

vyriekol. 

 

Milan Kňažko bol pred tridsiatimi rokmi jednou z tvárí protestov a spolumoderátorom 

manifestácií, ktoré znamenali definitívny koniec bývalého režimu a vlády jednej strany. 

V dubnickom kulturáku vyslovil nielen svoje spomienky a názory, hovoril aj o vtedajších 

pocitoch. V rozprávaní prešiel od príprav demonštrácií cez ich priebeh až po celospoločenské 

dopady novembra 1989. K odpovediam ho svojimi otázkami vyzýval predstaviteľ mladej 

zvedavej generácie Ján Gordulič.  

Program bol pásmom videosekvencií, ktoré predeľovali rozhovor hlavných aktérov. „Nebyť 

ľudí na námestiach, zatočili by s nami veľmi rýchlo. Uvedomte si silu polície, ŠTB, milície, 

vojska, okupačnej armády. Keby tu nebola podpora ľudí na námestiach, naše snahy by potlačili 

a nebolo by z toho nič,“ vyjadril pred obecenstvom svoj názor na dôležitosť davu v uliciach 

Milan Kňažko. 

Jedinečnosť podujatia podčiarkuje fakt, že vzniklo na dubnickej pôde a nemá plánovanú 

reprízu. Milan Kňažko aj Ján Gordulič sa ho vzhľadom na to, že bolo okrem verejnosti 

adresované aj gymnazistom, zúčastnili bez nároku na honorár, obaja rovnako akceptovali 

vopred pripravený scenár. Hlavnou organizačnou silou bola Marcela Gogolová, učiteľka, ktorej 

snahou bolo ponúknuť žiakom históriu netradičnou formou.  

„V novembri 2019 si pripomíname 30-te výročie Nežnej revolúcie a myslíme si, že povedomie 

predovšetkým mladých ľudí o tejto udalosti je veľmi slabé. Vo víre súčasných politických zmien 

zaniká kľúčový význam novembra 89 a osobností, ktoré vtedy riskovali nielen spoločenskú 

reputáciu, ale aj vlastné životy,“ hovorí o motivácií pri tvorbe podujatia Utvorte koridor! 

učiteľka, ktorá si zostavila pracovný tím zo študentov gymnázia. „Gymnazisti združení v 

projekte Euroscola 2020 pristúpili k akcii veľmi zodpovedne - od sprievodnej výstavy fotografií, 

cez videá, hovorené slovo i hru na gitare,“ dodáva Marcela, ktorú veľmi tešia aj odozvy 

Dubničanov, jej kolegov či študentov.  
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V zrekonštruovanej knižnici pribudlo aj pódium             zap. 1.9.2019 

 
Oddelenie pre deti a mládež mestskej knižnice prešlo v roku 2019 výraznou premenou a 

konečne je naozaj dôstojným priestorom pre kultúrnu inštitúciu. 

  

Ak vstúpite, miestnosť sa vám bude zdať priestrannejšia, voľnejšia a svetlejšia. Mesto Dubnica 

nad Váhom zrekonštruovalo chodbu aj samotné oddelenie, hlavnou zmenou je rozšírenie 

priestoru o rozlohu bývalej kancelárie, ktorá už v posledných rokoch nemala využitie. 

Osviežujúcim prvkom je použitie pistáciovej farby na jednu zo stien, 

úplne nový ráz dodali knižnici kazetové stropy a najmä nové svietidlá, zásadný efekt má ale aj 

moderné sociálne zariadenie. Už viac žiadne bzučiace neónky, ani padajúce plastové kryty. Deti 

ani rodičia sa už nebudú znechutene otáčať, keď otvoria dvere na sociálnych zariadeniach. 

  

Na túto rekonštrukciu knihovníci nadviazali aj žiadosťou o grant z Fondu na podporu umenia. 

Podarilo sa získať 3000 €, ďalších 470 pridalo v rámci spolufinancovania mesto. „V projekte 

sme presne uviedli, aké prvky chceme do oddelenia pridať. Išlo najmä o malé pódium, regály 

na knihy a vybavenie do chodby, ktorá dostala celkom iný rozmer. Pribudli sem police, 

vešiaková stena s lavicou. 

Niektoré časti nábytku v oddelení 

sme tiež ladili do zelena, aby 

spolu so stenou rovnakej farby 

vytvorili hravejšiu a menej 

formálnu atmosféru,“ hovorí 

vedúca mestskej knižnice Beáta 

Nemcová. Celkovú podobu 

oddelenia pre deti a mládež 

dopĺňa bylinková záhradka so 

sedením umiestnená pod 

strieškou pred vchodom. 

Návštevníci teda majú možnosť 

tráviť čas nielen vo vnútri, ale za 

pekných dní aj vonku.  
 

 

Dubnica ´89: „Nežná“ pod tvojím oknom       15.11.2019 

 

Deväťtisíc ľudí pod balkónom kulturáku, na parkovisku, na trávnikoch, pred poštou, 

všade... Rečníci na balkóne sa striedajú rýchlo, je ich veľa, viac ako času. Dav súhlasne, 

ale aj piskotom reaguje na slová, dakedy možno aj priskoro a trocha prehnane. Aké to asi 

muselo byť naživo, keď zimomriavky na koži naskakujú aj nám, ktorí sa na priebeh 

dvojhodinového generálneho štrajku z 27. novembra 1989 pozeráme len na plátne Kina 

Lastovička? 

  

Film, ktorý z dobových záberov zostrihal Ľuboš Jakubášek, sa verejne premietal vôbec po prvý 

raz práve 15. novembra na našom podujatí s názvom Dubnica ´89. Slovne a informačne ho 

doplnila diskusia s účastníkmi štrajku Martou Vojtášovou, Jaroslavom Danišom a 

moderátorkou Jankou Havrankovou. Piesne z tvorby hudobníkov-rebelov v podaní Dušana mali 

skôr atmosférotvorný účinok. 
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Zámerom podujatia bolo zobraziť dianie predmetných dní, opísať atmosféru a nálady v 

spoločnosti. Vedľajším produktom Dubnice ´89 bolo zistenie, že mnohí Dubničania by tiež 

chceli a aj mali k vtedajším 

udalostiam čo povedať. 

Diskusia, v ktorej by sme šli 

skutočne do hĺbky, možno až 

ku koreňom organizácie 

štrajku v jednotlivých 

podnikoch, inštitúciách či 

školách, by však trvala 

niekoľko hodín, prípadne by 

sme museli zorganizovať malú 

diskusnú sériu. Možno aj 

týmto smerom sa odoberú v 

budúcnosti kroky 

organizátorov pripomienky 

Nežnej revolúcie v Dubnici 

nad Váhom.  

  

 

O zle v troch kapitolách         29.11.2019 

  

„Čo ste mu to porobili s očami?“ vykríkla s nožom v ruke. Začali sa ošívať a pozreli na 

Romana. „Má oči po svojom otcovi,“ povedal. „Čo to tárate, Guy má oči hnedé, normálne. 

Čo ste mu to urobili, vy šialenci?“ Pohla sa od kolísky, že ich všetkých pozabíja. „Satan je 

jeho otcom, nie Guy,“ povedal Roman. 

Je po siedmej hodine večer, piatok 29. novembra. V knižnici sme práve otvorili prvú 

kapitolu o zle. 

  

Rosemarino dieťa, klasické dielo hororového žánru, ktoré knižne spracovala Ira Levine a na 

filmový pás nezabudnuteľne zaznamenal režisér Roman Polanski. Michal Greguška v jedinom 

prúde svetla číta plnej miestnosti ľudí, ktorí môžu o malý okamih porovnať text s filmovými 

zábermi. 

Pritvrdíme. Druhá kapitola o zle. Správy z pekla. K Michalovi pribudne na drevenom pódiu 

Jarmila Bajzíková, ktorej rýdzi moderátorský prejav robí z čítania článkov skutočnú 

spravodajskú reláciu. Aj v 21. storočí sa niektorí utiekajú k exorcizmu ako k riešeniu zložitých 

psychických stavov. „Posadnutí“ v priebehu rituálov neraz umierajú. Niektorí vrahovia zasa 

tvrdia, že k činu ich nabádal Satan. Ich obete končia v ohni alebo v kyseline. Stáva sa to. Včera, 

dnes. V Mjanmarsku, v Paríži, na Zliechove... 

Tretia kapitola. Príbeh Anneliese Michel, ktorá v roku 1975 a 1976 podstúpila 67 

exorcistických obradov. Keď zomrela, mala iba 31 kilogramov. Jej osud sa aspoň hrubo zhoduje 

s príbehom z knihy Exorcista amerického románopisca Williama Petera Blattyho z roku 1971. 

Začína sa súboj dvoch síl nad ľudským chápaním. Cenou pre víťaza bude malá Regan, jej život 

alebo duša, ako chcete. Hoci... Diablovi vlastne nejde o posadnutú osobu, jeho cieľom sme my. 

My, ktorí toto divadlo sledujeme. Chce v nás vyvolať zúfalstvo, prinútiť nás zavrhnúť vlastnú 

ľudskosť. 

Moderátorka Janka Havranková vedie diskusiu s Martou Vojtášovu 

a Jaroslavom Danišom. 

Moderátorka Janka Havranková vedie diskusiu s Martou Vojtášovu a Jaroslavom 
Danišom. 
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V slabom svetle sedí Jarka Balogová. Má vyvrátenú šiju, oči upreté do stropu a otvára ústa. 

Počujeme hrubý, excentrický a znetvorený hlas. Všetky nadávky, provokácie a rúhanie, ktorým 

nás prostredníctvom jej osoby vystavuje diabol. Čím ďalej, tým jasnejšie okolo seba vnímame 

malú izbu starého rodinného 

domu, posteľ a dievča v 

neprirodzenej polohe 

spôsobenej kŕčmi. 

„Buď tichooo!“  Kňaz. Diabol 

stíchne. Slová v nás dlho 

doznievajú a majú brutálny 

účinok. Aj napriek 

nečakanému výpadku prúdu 

počúvame pri svetle sviečky 

raz diabla, potom kňazov a 

výnimočne aj malé dievčatko. 

Nesmelý potlesk na záver. 

Koniec. Žiadna opona. Len 

ticho a tma. 

  
 

Hotel na (z)bláznenie – premiéra novej hry Dubnického divadla     23.11.2019 

  

Pozor, ideme na to zostra! Michal Greguška sa vlní v tanci, zhadzuje zo seba šaty... Práve 

sa začína striptíz, ktorý odhaľuje boľavé miesta politiky aj pokrivený charakter 

jednotlivcov v nej. Hra Hotel na (z)bláznenie (originál Ray Conney - Out of Order) v 

podaní Dubnického divadla má viacero rozmerov, v prvom rade je však naozaj vtipnou 

komédiou. 

  

Scéna sa počas hry prakticky nemení. V stroho zariadenej hotelovej izbe sa chystajú na vášnivú 

noc koaličný minister Richard Vrba (Michal Greguška) a sekretárka z opozície Linda Repová 

(Zuzka Jedličková). Láska, v tomto prípade skôr telesná žiadostivosť, nehľadí na stranícku 

príslušnosť. Stačí už len naliať šampanské a vyzliecť sexi košieľku... Hlavne neodhŕňajte záves! 

Neskoro. Richard a Linda nie sú sami, okrem nich je v izbe ešte niekto. Neznámy muž, 

zakliesnený pod ťažkým okenným rámom. A nemá pulz... 

Vstupujeme do príbehu, v ktorom je morálka nielen našej politiky vystavená paľbe vo vtipných 

dialógoch typu: „Ale ak klamete....“ „No dovoľte, som predsa poslanec!“ Štandardné postupy 

idú bokom, veď „ak sa o tom dozvie premiér, bude to ďalší škandál v strane.“ Ťažko povedať, 

či by viac priťažila mŕtvola alebo členka opozície v negližé. Vrba nestráca duchaprítomnosť a 

na pomoc privolá svojho asistenta Filipa Pstružinu (Dominik Greguška). Práve Filip sa stáva 

obetným baránkom a zamotáva sa do siete lží, ktorú s neuveriteľnou fantáziou spriada jeho 

nadriadený. Nezadaný mladý muž má odrazu manželku, opitého brata, ktorý bol v ten deň na 

svadbe ďalšiemu jeho bratovi, musí tancovať s mŕtvolou (Tomáš Tinath), mení identitu, aby 

unikol hnevu žiarlivého Nora Repu (Maroš Tlaskal), pre spoločnú vec dokonca zvedie Vrbovu 

manželku (Maruš Kalmárová). Aby stresu nebolo málo, do izby z času na čas vtrhne nahnevaná 

riaditeľka hotela (Hanka Malovcová) a úplatná izbová služba (Zuzka Mogorová). Plán všetko 

zatajiť a zachrániť sa zdá čím ďalej tým viac nereálny, divák v publiku čaká a neverí, že je 

možné pohromu ešte odvrátiť. 
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Premiéra 23. novembra v dome kultúry vyšla na výbornú. Cítili to aj samotní divadelníci. 

„Požičaný režisér Aďo Škvaro vytiahol na skúškach z každého člena maximum. My sme zase 

nechceli, aby mal Aďo pocit, že s nami stráca čas, tak sme makali. Statočne sme mu to dokázali 

aj na sústredení. Keď nebol na skúške, skúšali sme aj v anglickom jazyku, keby raz prerazíme 

v zahraničí, či v rôznych 

hlasových polohách, s 

prízvukmi, v nárečí. Bavili 

sme sa najmä na tanci s 

mŕtvolou, aj keď pre chlapcov 

to asi taká sranda nebola. 

Vypredali sme sálu rovnako 

ako Banášová a Vincze, ľudia 

sa bavili, tlieskali a smiali, čo 

nás len utvrdilo v tom, že 

výber hry, zapojenie skvelého 

režiséra a všetka námaha stáli 

za to,“ zhodnotili spoločne 

členovia súboru. 

 

 

 

Vianoce prvej republiky v Dubnickom múzeu                    8.12.2019 

 

Rozmanité vianočné ozdoby a dekorácie, kuchynské potreby či historické hračky 

z obdobia prvej československej republiky si mohli záujemcovia pozrieť v priestoroch 

kaštieľa až do 31. januára 2020. 

 

Dubnické múzeum v spolupráci s Múzeom technických hračiek vo Velvaroch pripravilo pre 

všetkých návštevníkov výstavu Vianoce prvej republiky, ktorej vernisáž sa uskutočnila 8. 

decembra. Okrem vianočných ozdôb, dekorácií či hračiek príznačných pre prvorepublikové 

Československo tu nájdete aj pestrú zbierku ručne maľovaných či vyrezávaných betlehemov. 

„Vianočné stromčeky sa na začiatku 20. storočia zdobili elektrickými vianočnými sviečkami, 

ktoré sa stali náhradou za klasické sviečky. Nájdete tu perlové vianočné ozdoby, ktoré 

predchádzali fúkaným vianočným ozdobám. Sú to ozdoby navliekané na kovové drôty s rôznymi 

komponentami, ktoré sa skladajú do rozličných tvarov. Poznáme kolotoče, motýle, pavúky, lode, 

vzducholode, motorky a rôzne iné krásne ozdoby,“ priblížil pre článok do Dubnických novín 

počas vernisáže výstavy jej kurátor Miroslav Smaha. 

Spomedzi hračiek zaujímali návštevníkov najmä autíčka a loďky na kľúč, bábiky, elektrické 

vláčiky, stavebnice, drevené a plechové hračky, domčeky pre bábiky či výrobné haly pre 

chlapcov.  

 
 

Stúpa počet detských čitateľov, pribudlo aj podujatí         zap. 30.12.2019 

 

Knižnica mala v roku 2019 celkovo 2562 čitateľov, z toho 784 do 15 rokov, ktorí navštívili 

knižnicu spolu 13444-krát. Počas roka si požičali 49633 kníh a časopisov. 

 

Knihovníci pripravili spolu 42 podujatí pre všetky vekové kategórie. Konkrétne: 

Scéna z novej hry. Foto: archív Dubnického divadla Scéna z novej hry. Foto: archív Dubnického divadla 
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17 podujatí pre školy, zameraných na informačnú výchovu o knižnici, čítaní, knihách,14 

wokshopov a iných popoludňajších aktivít pre deti, premiéry štyroch vlastných programov – 

literárnych čítaní – mládežineprístupno (repríza na Babylone), Poslední svedkovia, Dylan - 

Cohen - Kryl a O zle v trocha kapitolách, prvý ročník Noci literatúry (tri čítania na rôznych 

miestach v Dubnici), slávnostné otvorenie letnej čitárne z grantu Nadácie VÚB, besedy s Evou 

Černou, Luciou Saskovou, stretnutie s Ritou Novosadovou, zorganizovali „štefánikovskú 

trilógiu“ a spolupracovali na podujatiach Utvorte koridor! a Nežná pod tvojím oknom. 
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Organizácie, kluby a združenia 

 

Matica Slovenská: Rok 2019 v znamení významných výročí                       5.3.2019 

  
V utorok 5. marca 2019 sa zišli členovia MO Matice slovenskej na schôdzi v priestoroch 

domu kultúry.  

 

Po oficialitách predniesol prednášku na tému výročia vzniku 1. Slovenskej 

republiky Štefan Antalík, následne sa o téme diskutovalo. 

Matica slovenská, ako aj MO Matice slovenskej, si v tomto roku 2019 

pripomína rôzne výročia. Samotná inštitúcia si pripomína 100. výročie 

svojho obnovenia v prvom Česko-Slovensku po násilnom zatvorení bývalou 

uhorskou vládou v roku 1875. Okrem toho tento rok dávajú členovia 

dubnickej organizácie do popredia tieto výročia: 

 

150. výročie úmrtia PhDr. Štefana Moysesa - rímskokatolíckeho biskupa, pedagóga, 

verejného činiteľa, kultúrneho pracovníka, národovca, zakladateľa a prvého predsedu Matice 

slovenskej. 

300. výročie príchodu Jána Baltazára Magina do Dubnice nad Váhom, významnej 

osobnosti slovenského národa a autora známej Apológie. Tento katolícky kňaz pôsobil v 

Dubnici nad Váhom v rokoch 1719 až 1735 a je pochovaný v krypte dubnického kostola.  

170. výročie narodenia PhDr. h. c. P. O. Hviezdoslava - básnika, dramatika, spisovateľa, 

prekladateľa a právnika, ktorý bol v rokoch 1919 až 1921 predsedom Matice slovenskej.  

100. výročie tragickej smrti gen. PhDr. M. R. Štefánika - astronóma, fotografa, vojenského 

letca, francúzskeho brigádneho generála, diplomata a politika.  

100. výročie narodenia JUDr. Vojtecha Zamarovského – spisovateľa, autora literatúry faktu, 

venujúceho sa najstarším dejinám ľudstva.  

 

  

Ocenili aj dubnických poľovníkov            7.4.2019

                      

Dubnickí poľovníci si na chovateľskej prehliadke trofejí prevzali ceny za významné 

zásluhy pri rozvoji slovenského poľovníctva. Slávnostné otvorenie výstavy sa konalo 

v nedeľu 7. apríla 2019 v ilavskom dome kultúry.  

 

Pri tejto príležitosti boli udelené 

vyznamenania pre zaslúžilých poľovníkov, 

ktorí svojím aktívnym, svedomitým 

a statočným prístupom pomáhajú rozvíjať 

poľovníctvo na Slovensku. 

Medzi ocenenými nechýbali ani 

Dubničania. Vyznamenanie za významné 

zásluhy o rozvoj II. stupňa a striebornú 

medailu si prevzal Vladimír 

Guričan, momentálne člen a poľovnícky 

hospodár PS Starý háj. Strieborná medaila 

putovala i do rúk Milana Nováka, člena 

SPZ aktívneho v PR Strojár Dubnica a tiež 

pre Antona Králika, v súčasnosti aktívneho 

https://sk.wikipedia.org/wiki/Latinsk%C3%A1_cirkev
https://sk.wikipedia.org/wiki/Biskup
https://sk.wikipedia.org/wiki/U%C4%8Dite%C4%BE
https://sk.wikipedia.org/wiki/Matica_slovensk%C3%A1
https://sk.wikipedia.org/wiki/Matica_slovensk%C3%A1
https://sk.wikipedia.org/wiki/B%C3%A1snik
https://sk.wikipedia.org/wiki/Dramatik
https://sk.wikipedia.org/wiki/Spisovate%C4%BE
https://sk.wikipedia.org/wiki/Prekladate%C4%BE
https://sk.wikipedia.org/wiki/Pr%C3%A1vnik
https://sk.wikipedia.org/wiki/Astron%C3%B3m
https://sk.wikipedia.org/wiki/Pilot
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v PR Údolie Dubnica nad Váhom. Pán Králik sa tiež venuje chovu farbiarov, s ktorými 

dosahuje výborné výsledky. Aj medzi vyznamenanými za zásluhy o rozvoj slovenského 

poľovníctva I. stupňa a zlatou medailou nájdeme Dubničana, a to Ing. Blažeja Beňačku. Pán 

Beňačka v minulosti pôsobil na poste predsedu PZ Langáč Markovica Dubnica (v súčasnosti 

jeho člen), bol zakladajúcim členom OkO SPZ (a do roku 2007 aj predseda OkO SPZ), v rokoch 

2002-2007 predsedal ekonomickej komisii prezídia SPZ.  

Ocenenia udeľovala Rada slovenského poľovníckeho zväzu na návrh predstavenstva a Rady 

OkO SPZ Ilava.  

 

 

Pocta obetiam 2. svetovej vojny              9.5.2019

                      

Sedemdesiatštyri rokov od skončenia druhej svetovej vojny si aktéri pietnej spomienky 

na novom cintoríne v našom meste pripomenuli jej obete. Za podujatím stála aktivita 

dubnických seniorov združených v miestnej organizácii Jednoty dôchodcov Slovenska. 

 

Pomník obetiam II. svetovej vojny má na novom cintoríne svoje miesto už dva roky. „Existujú 

mnohé polemiky, kedy tento deň sláviť. Valné zhromaždenie OSN vyhlásilo 8. a 9. máj za Dni 

spomienok a zmierenia na počesť všetkých, ktorí zomreli v čase II. svetovej vojny. Dôležitejší 

ako samotný dátum je však to, na čo každoročne spomíname,“ predniesla vo svojom príhovore 

Beáta Ťupeková, predsedníčka miestnej organizácie I. Jednoty dôchodcov na Slovensku 

v Dubnici nad Váhom. Pietnej spomienky sa okrem vedenia mesta zúčastnili aj žiaci 

z miestnych škôl, niektorý z nich sa do samotného aktu aj aktívne zapojili, napríklad prednesom 

tematických básní. Odznelo aj niekoľko piesní v podaní speváckej skupiny Studnica.  

 

 

Občianske združenie Slniečko Dubnica pomáha ľuďom v núdzi   zap. 10.8.2019 

 

Zduženie, ktoré vzniklo 14. marca, má za cieľ pomáhať sociálne slabším.  

 

„Peniaze na našu činnosť získavame najčastejšie od anonymných darcov, ktorí nám poskytujú 

dobrovoľné čiastky do našich prenosných pokladničiek. Tie môžete nájsť v Dubnici nad Váhom, 

Novej Dubnici, Nemšovej, Trenčianskej Teplej, Trenčianskych Tepliciach a v Ilave. Za niekoľko 

mesiacov fungovania už vidno prvé výsledky našej práce. Do CSS v Nemšovej sme darovali 

plachtu na presun ležiacich pacientov z postele na nosidlá. Detskému domovu v Klobušiciach 

sme vybavili od sponzora sklenené poháre na vodu pre deti. Poháre sme darovali aj jednej 

sociálne slabšej rodinke z nášho mesta. Do budúcna máme pripravené aj ďalšie projekty, ktoré 

by sme radi zrealizovali,“ hovorí Peter Pišša, jeden zo zakladateľov združenia Slniečko 

Dubnica. 

 
 

Mikulášske posedenie MO Matice slovenskej        3.12.2019 

 

Posledným tohtoročným zasadnutím Miestneho odboru Matice slovenskej v Dubnici nad 

Váhom bolo Mikulášske posedenie. 3. decembra sa matičiari stretli pri kapustnici, ktorú 

ako každý rok pripravila predsedníčka MO MS Jana Rybárová. 
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Aj ďalšie členky nachystali drobné pohostenie. Posedenia sa zúčastnili aj žiaci dubnickej 

základnej umeleckej školy, ktorí pod vedením pani učiteľky Janky Ďurinovej pripravili krátky 

kultúrny program, vystavaný na hre na klavíri. V rámci programu si spolu zúčastnení zaspievali 

aj koledy, medzi nimi aj pieseň Tichá noc. Jednu z vôbec najznámejších kolied po prvý raz 

uviedli arnsdorfský učiteľ a organista Franz Xaver Gruber a kaplán Joseph Mohr v Kostole sv. 

Mikuláša v Oberndorfe pri Salzburgu 

24. decembra 1818. Gruber ju zložil 

ako melódiu k svojej básni pred 

Vianocami spomínaného roku a 

pieseň sa okamžite stala veľmi 

populárnou. Dnes je preložená do 

tristo jazykov a nárečí. 

Nakoniec si členovia navzájom 

zablahoželali, aby bol nasledujúci rok 

úspešný a aby sa podarilo splniť ich 

ciele, najmä osadiť bustu katolíckeho 

kňaza Jána Baltazára Magina. 
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Priemysel 

 

V Dubnici otvoril závod na výrobu nabíjacích staníc            zap. 20.1.2019 

 

Prevažne zbrojárska spoločnosť MSM group rozširuje svoje portfólio a v našom meste 

začína s výrobou nabíjacích staníc pre elektromobily. Na Slovensku ide o jedného 

z prvých výrobcov v tomto segmente.  

 

Autor projektu nabíjacích staníc Juraj Smatana hovorí, že za štyri roky plánujú vyrobiť 1200 

staníc, pričom sa sústredia na trh Vyšehradskej štvorky. Nabíjacie stanice sú podľa neho 

využiteľné pre všetky elektromobily okrem Tesly. Firma vyrába stanice v počte stoviek kusov, 

čo momentálne stačí na pokrytie potrieb trhu. Podľa vedenia spoločnosti by nebol problém 

zvýšiť produkciu v prípade, že by prudko stúpol dopyt. Na Slovensku však v tomto čase stále 

jazdí iba 3000 elektromobilov. Aj preto idú dubnické stanice aj do zahraničia, napríklad do 

Maďarska.  
 
 

 

ZTS Metalurg končí, o prácu príde 117 zamestnancov   zap. 6.5.2019 

  

Skupina Czechoslovak Group sa rozhodla ukončiť výrobu v spoločnosti ZTS Metalurg v 

Dubnici nad Váhom. Zánikom spoločnosti sa končí k 30. júnu pracovný pomer aj viac ako 

stovke kmeňových zamestnancov. Informoval o tom tlačový hovorca skupiny 

Czechoslovak Group Andrej Čírtek. Dôvodom ukončenia výroby sú neuspokojivé 

hospodárske výsledky. 

 

„Niekoľko desiatok zo zamestnancov má 

možnosť prejsť do firiem slovenského holdingu 

MSM, ktorý je rovnako súčasťou Czechoslovak 

Group, alebo do ostravského podniku Vítkovice 

Heavy Machinery. Preto sa nedá presne 

povedať, koľko ľudí po ukončení výroby v ZTS 

Metalurg odíde z našej skupiny, pretože naše 

podniky v Česku a na Slovensku majú záujem o 

niekoľko desiatok z nich,“ priblížil Čírtek s 

tým, že odchádzajúcim zamestnancom bude 

vyplatené odstupné v súlade so zákonníkom 

práce. Dôvodom ukončenia výroby v ZTS 

Metalurg sú podľa neho neuspokojivé hospodárske výsledky a tiež skutočnosť, že momentálne 

v skupine Czechoslovak Group existujú duplicitné kapacity v metalurgii. 

„Areál ZTS Metalurg v Dubnici nad Váhom zostáva v majetku skupiny a rokujeme o jeho 

ďalšom využití. Zvažujeme rôzne možnosti – od prenájmu až po zachovanie časti špeciálnej 

výroby,“ doplnil hovorca. Podľa predsedníčky odborovej organizácie spoločnosti ZTS 

Metalurg Ľuby Backovej v trvalom pracovnom pomere je v spoločnosti 117 ľudí, prepúšťanie 

sa týka všetkých, pretože ZTS Metalurg končí svoje pôsobenie k 30. 6. V spoločnosti pracovali 

aj agentúrni zamestnanci a pracovníci na dohodu. 

 

Zdroj: TASR 
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Zbrojári z Dubnice rastú a hľadajú zamestnancov           zap. 25.6.2019 

 

Dana Vlachová uverejnila v Trenčianskych novinách rozsiahly a zaujímavý článok 

o spoločnosti MSM Group. Jeho časti prepisujem do kroniky.  

 

MSM GROUP vznikla z bývalých vojenských opravárenských podnikov a dnes zastáva pozíciu 

jedného z lídrov zbrojárskej a strojárskej výroby. Zamestnáva viac ako 2000 zamestnancov v 

17 spoločnostiach v troch krajinách. 

Tradícia zbrojárstva na Považí, spojená s obranným a civilným strojárskym priemyslom, sa 

neustále rozvíja ďalej prostredníctvom skupiny MSM GROUP. História dcérskej spoločnosti v 

Trenčíne siaha až do roku 1918. Práve v tom čase boli založené Vojenské automobilové 

opravovne. Samotnú spoločnosť ZVS založili v roku 1937 ako súčasť koncernu Škoda Plzeň v 

Dubnici nad Váhom. Zaoberala sa vývojom, výrobou a predajom v oblasti strojárstva, 

elektrotechniky a špeciálnej výroby so zameraním na veľkokalibrovú a strednokalibrovú 

muníciu. Popri výrobe munície a raketovej techniky sa rozvíjala aj strojárska výroba zameraná 

na výrobu špeciálneho náradia a jednoúčelových strojov. 

 

Z lokálnej dubnickej firmy na svetového hráča 

Pred štyrmi rokmi začínali v maličkej kancelárii iba s niekoľkými polofunkčnými počítačmi, 

dnes už ovládajú fabriky po celom svete. Tržby v spoločnosti sa za posledné dva roky zvýšili 

až o štvrtinu, hospodársky výsledok stále rastie. 

Slovenská MSM GROUP patrí medzi najúspešnejšie firmy v strednej Európe a svoje portfólio 

neustále rozširuje. Investuje pritom veľa do vlastného vývoja a inovácií. Ako jedna z mála 

spoločností je schopná zabezpečiť kompletný životný cyklus munície, vyrába špeciálne 

obrnené transportéry Corsac 8x8, Patriot 4x4 či unikátnu mobilnú letiskovú vežu. Keďže 

spoločnosť neustále rastie, logicky potrebuje aj nových zamestnancov. Práve tí sú podľa 

spolumajiteľa spoločnosti Mariána Gogu základom úspechu. „To, že sme dnes úspešní a 

napredujeme, je najmä vďaka našim zamestnancom,“ hovorí šéf MSM GROUP. 

 

Oživili najväčšiu fabriku v Srbsku 

Príbeh MSM GROUP je naozaj zaujímavý. Hoci u nás dáva prácu tisíckam ľudí, jeho produkty 

končia najmä na zahraničnom trhu. Až 95 % produkcie ide na export. Firma dokazuje svoju 

kvalitu aj na oveľa väčších zahraničných trhoch, ako je Slovensko. MSM GROUP napríklad 

pred rokom kúpila významný závod v srbskom Kruševaci. Fabrika 14. Oktobar sa sústredí 

najmä na civilný program výroby stavebných a poľnohospodárskych strojov a taktiež na 

klasické trieskové obrábanie. Súčasťou portfólia je tiež obranný segment zameraný na výrobu 

veľkokalibrovej munície. Niekdajšia významná štátna spoločnosť sa dostala do konkurzu pred 

tromi rokmi. Slováci za rok od jej prevzatia dokázali obnoviť výrobu a naštartovať jej rozvoj.  

 

Slovenské letiskové veže predali do Indie 

Po úspechu v niekoľkomiliónovom medzinárodnom tendri kúpila indická vláda z MSM Martin, 

ktorá patrí do skupiny MSM GROUP, prvých osem unikátnych riadiacich veží. „V krátkom 

čase, ktorý sme dostali na realizáciu tejto zákazky, sa zamestnancom prevádzky v Banskej 

Bystrici podarilo vyrobiť a expedovať všetkých osem kusov mobilných letiskových veží. O 

kvalite svedčí aj fakt, že už dnes prejavujú záujem o naše veže ďalšie krajiny z Ázie,“ povedal 

Juraj Lauš, riaditeľ prevádzky Banská Bystrica. Ide o rýdzo slovenský produkt, ktorý nemá v 

regióne konkurenciu. Mobilná letisková veža slúži ako plnohodnotná náhrada klasickej 

letiskovej veže. No kým tá klasická je na letisku osadená napevno, mobilnú možno dopraviť na 

akékoľvek miesto vo veľmi krátkom čase. Najčastejšie sa mobilné veže využívajú vtedy, ak má 

klasická veža výluku pre údržbu či v poľných podmienkach. Výrobok je unikátny, lebo je 
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možné umiestniť ho kdekoľvek, odkiaľ je potrebné riadiť a navigovať lietadlo pri pristávaní. 

Vežu dokáže výrobca plne prispôsobiť požiadavkám zákazníka. „Vežu sme skonštruovali 

predovšetkým na riadenie letovej prevádzky, jej unikátnosť však spočíva v tom, že môže byť 

využitá aj ako pozorovacie stanovisko napríklad pre ochranu hraníc,“ dodal Juraj Lauš. Do 

plnej prevádzky ju pritom užívateľ dostane kdekoľvek iba za pár minút. 

 

Z Dubnice do celého sveta 

V súčasnosti spoločnosť MSM GROUP pokrýva kompletný životný cyklus munície, vojenskej 

kolesovej a pásovej techniky a rádio-navigačnej elektrotechniky. Činnosti zahŕňajú vývoj, 

konštrukciu, výrobu, ale aj následný servis, opravy, revízie či modernizáciu vrátane ponuky 

transferu príslušných technológií, ako aj predaj a autorizovaný servis nákladných automobilov 

TATRA, výrobu mernej čerpacej techniky a kontajnerov. 

K rozmachu spoločnosti prispieva aj výborná strategická poloha v blízkosti hraníc s Českou 

republikou, na hlavnom diaľničnom a železničnom ťahu v priamom dosahu letísk Trenčína a 

Žiliny. Podniky disponujú skúsenou pracovnou silou a výrobnými prevádzkami vybavenými 

modernou technológiou. 
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Cirkev 
 

Don Bosco medzi prvoprijímajúcimi           27.1.2019 

 

V nedeľu 27. januára 2019 sa v Katolíckom dome stretla super partia detí, animátorov 

a bratov saleziánov, aby si spolu priblížili život dona Bosca.  

 

Don Bosco je svätec, ktorý bol láskavý, ochotný, snaživý, vytrvalý a, samozrejme, žil pre 

mladých chlapcov. Učil ich práci a láske k Pánovi, spieval, hral a modlil sa s nimi. A keďže sa 

blížil jeho sviatok (31. januára si pripomíname výročie jeho úmrtia), nedeľné poobedie 

s prvoprijímajúcimi deťmi bolo venované práve jemu. Deti si najprv pozreli scénku, kde sa 

donovi Boscovi sníval sen o tom, ako sa vlci menia na krotké baránky a kde dostáva svoje 

povolanie.  

Potom nasledovala zábava. Na niekoľkých stanovištiach si mohli vyskúšať rôzne zážitky 

a situácie, v ktorých sa svätec ocitol. Napríklad: don Bosco bol známy svojimi kaukliarskými 

vystúpeniami, a tak si deti vyskúšali chodenie na chodúľoch. Taktiež sa učil robiť rôzne likéry 

a sladkosti, a preto si deti na ďalšom stanovišti mohli urobiť svoj vlastný ovocný pohár. No a 

tiež sa mohli naučiť text po latinsky, 

rovnako ako don Bosco, ktorý sa učil 

latinčinu. Nakoniec ešte jedno motto 

od dona Bosca: „Skáčte, kričte, 

hrajte sa, robte čo chcete, len 

nehrešte.“  

Program sa končil scénkou, ako don 

Bosco prijíma sviatosť zmierenia 

a ide na prvé sväté prijímanie. Dostal 

taktiež titul otec a učiteľ mládeže 

a myslím, že môže byť dobrým 

príkladom nám všetkým 

v kresťanskom živote, aby sme aj my 

dokázali ochotne slúžiť a pomáhať. 

 

Zdroj: saldub.sk, Paulína Hírešová 

 

 

Benefičný koncert Viki Tarabovej           15.2.2019 

 

Mladí túžia stále pomáhať! V piatok 15. 

februára sa v našom saleziánskom 

mládežníckom stredisku konal benefičný 

koncert Viktórie Tarabovej s kapelou, ktorého 

výťažok putoval na dobrú vec - do Hospicu 

Milosrdných sestier v Trenčíne. 

 

„Choroba sama z nikoho lepšieho človeka 

neurobí, ale otvára a vyostruje zmysly. Práve 

hospic nás učí pozerať na život inými očami.“ 

Takto pekne znela pozvánka Andreja Siekla, 

jedného z hudobníkov speváčky Viki Tarabovej, na  ,,krásny umelecký zážitok s pridanou 

hodnotou.“ 

http://saldub.sk/don-bosco-medzi-prvoprijimajucimi/
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Autorské piesne Viki Tarabovej sú žánrovo gospelové, často sú to jej osobné modlitby. 

Hudobnou zložkou jej kapely sú naši mladí a odchovanci: Michal Granát (klavír), Filip Siekel 

(cajon a bass gitara) a Andrej Siekel (gitara). Súčasťou programu bola aj recitácia autorských 

básní. Michal Granát recitoval báseň, ktorú napísala Kristína Machálková, s názvom Láska 

láskavá, Katarína Bolčeková sa zapojila so svojou autorskou básňou s názvom Milujem ťa! 

 

 

Zjednotení v piesni              3.3.2019 

 

Spev, smiech, radosť, spoločenstvo, noví kamaráti, hudba, zážitky - aj takto to vyzeralo 

od prvého do tretieho marca v saleziánskom stredisku.  

 

V našom meste sa stretli detské zbory zo Šamorína, Dolného Kubína a Dubnice, aby si spolu 

zaspievali a naučili sa nové piesne. Sústredenie začalo v piatok svätou omšou a pokračovalo 

zoznamovačkami a spoločnými hrami v Katolíckom dome. 

V sobotu doobeda sa nacvičovali piesne na nedeľnú svätú omšu. Po obede začali prípravy na 

koncert, ktorý zanechal v poslucháčoch 

úžasný dojem a bol nezabudnuteľným 

zážitkom. 

Najväčší úspech zožala pieseň Mamka 

Mária, ktorú si zaspievali všetky tri zbory 

dokopy. Zbory bola dokonca podporiť aj 

Viktória Tarabová, ktorá mala nedávno 

koncert v Kaťáku. 

Sústredenia sa spolu zúčastnilo približne 

90 detí a mladých. Podujatie bolo 

podporené z dotácie Ministerstva školstva, 

vedy, výskumu a športu SR . 

 

Zdroj: saldub.sk 
 

 

Návšteva biskupa Tomáša Galisa          20.3.2019 

 

V stredu 20. marca 2019 zavítal na celodennú návštevu dubnickej farnosti biskup Mons. 

Tomáš Galis spolu so svojím tajomníkom Ľubomírom Majtánom. Predmetom jeho 

návštevy bola vizitácia. 

 

Po príchode v doobedných hodinách a zvítaní 

začal program modlitbou v Kostole sv. Jakuba. 

Nasledoval rozhovor biskupa so správcom 

farnosti don Mariánom Bielikom. Po rozhovore 

sa návšteva spolu so saleziánmi Mariánom 

Bielikom a Petrom Magurom presunula na 

mestský úrad. Na stretnutí ich privítali 

zástupcovia primátora mesta Adrián Gazdík a 

Tomáš Truchlý spolu s prednostkou mestského 

úradu Silviou Kiačikovou. 

Z mestského úradu smerovali kroky návštevy do 

nového kostola sv. Jána Bosca. O jedenástej hodine bola naplánovaná návšteva Základnej školy 



 

57 
 

s materskou školou sv. Dominika Savia. Okrem stretnutia s riaditeľkou školy Monikou 

Pastierikovou otec biskup navštívil každú triedu, kde si s každým žiakom i pedagógom podal 

ruku a venoval mu krížik na čelo. 

Poobede otec biskup navštívil starých a chorých v domove pre seniorov Dubina 

a v špecializovanom zariadení v Prejte. Neobišiel ani dom sestier FMA a Centrum voľného 

času Laura, navštívil aj Katolícky dom, kde s oboznámil s jeho činnosťou. Po svätej omši si 

biskup našiel čas aj na neformálne stretnutie s veriacimi. 

 

Zdroj: saldub.sk 

 

 

Savio race 2019               4.5.2019 

 

Pretekári, ktorí sa postavili na štart druhého ročníka Savio race, museli zdolať celú sériu 

náročných úloh. Čakalo ich ťahanie pneumatiky, preskakovanie a podliezanie lavíc či 

nosenie medicimbalu. Štartovalo sa v troch vekových kategóriách, rozdelených na 

chlapcov a dievčatá. 

 

Rodičia a všetci, ktorí si chceli vyskúšať 

trať, boli zaradení do poslednej, 

špeciálnej kategórie s hromadným 

štartom, ktorá nebola hodnotená. Trať 

dlhá približne kilometer sa vinula 

hrboľatým trávnatým terénom poza 

Kostol sv. Jána Bosca. O priebeh akcie 

sa starali organizátori na čele s don 

Paľom Piatrovom SDB, poskladaní z 

animátorov z dubnického saleziánskeho 

strediska Kaťák a dobrovoľníkov z tímu 

Champion Club. 
 
 
 

Profesor Krčméry prednášal v našej farnosti          5.5.2019 
 

Ako každú prvú nedeľu v mesiaci sa aj tento raz dňa 5. 

mája v Kostole sv. Jakuba v Dubnici nad Váhom 

uskutočnila pred vyloženou Sviatosťou Oltárnou 

modlitba v hodine milosrdenstva a slávnostná korunka 

Božieho milosrdenstva. Po nej nasledovala prednáška 

doktora, vedca, profesora Vladimíra Krčméryho, 

rektora Vysokej školy zdravotníctva a sociálnej práce sv. 

Alžbety v Bratislave. 

 

Prof. Krčméry je aj zakladateľom zdravotníckych, 

sociálnych zariadení a zahraničných humanitárnych misií v 

krajinách tretieho sveta, vo svojom príhovore k veriacim a 

ctiteľom Božieho milosrdenstva sa zameral na konanie 

dobra a preukazovanie lásky k blížnemu bez ohľadu na 

vierovyznanie obdarovaných. 

https://saldub.sk/a-bezi-sa-dalej-savio-race-2019/
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Vysoká škola sv. Alžbety preukazuje svoje služby prostredníctvom vyslaných lekárov a 

dobrovoľníkov ročne viac ako 50-tisíc chudobným. 

Prof. Krčméry je veriaci človek, a keďže je aktívnym ctiteľom Božieho milosrdenstva, prijal 

pozvanie Mariána Bielika, Sdb správcu farnosti v Dubnici nad Váhom k účasti na nedeľnej 

slávnosti. 

Na záver si mimoriadne významného hosťa uctil správca farnosti venovaním farebnej 

publikácie Dubnická kniha zázrakov, ktorá opisuje históriu mariánskych púti i jednotlivé 

zázraky a udalosti uskutočnené na príhovor dubnickej Panny Márie.  

 

 

Deň  farnosti             26.5.2019 

 

Pri príležitosti sviatku Panny Márie Pomocnice sa i tento rok 

konal tradičný deň farnosti. V nedeľu 26. mája tak priestory 

farskej záhrady zaplnili všetci tí, ktorí prišli sláviť tento 

významný sviatok. 

 

V prvej časti popoludnia sa predviedli účinkujúci -  Zbor 100 a 1 

ovečka, deti z Materskej školy sv. Dominika Savia či zo SCVČ 

Laura. Po pestrom programe mohli deti navštíviť rôzne stanovištia, 

na ktorých plnili úlohy a získavali odmeny.  

 

 

 
 
 

Desať nových dobrovoľníkov prijalo misijný mandát        16.6.2019 

 

Prísľub darovať rok svojho života v službe v saleziánskych misiách zložilo v nedeľu 16. 

júna v Dubnici nad Váhom desať nových misijných dobrovoľníkov. 

 

Ich vyslaniu predchádzala ročná príprava, ktorá bola venovaná predovšetkým témam o 

saleziánskej spiritualite, misijnom dobrovoľníctve, osobnom rozvoji či zdravotnej príprave. 

Počas slávnostnej sv. omše prijali mladí ľudia z rúk provinciála Jozefa Ižolda misijné kríže, 

ktoré symbolizujú prijatý mandát. 

Tento rok na misiu vycestujú: Monika 

Tomaštíková (Klin – Angola), Dominika 

Šimonffyová (Dubnica nad Váhom – 

Angola), Pavol Rehák (Bratislava – Keňa), 

Mária Straková (Fričovce – Keňa), Laura 

Mrocková (Bratislava – Tanzánia), 

Kristína Ivančíková (Kaplná – Tanzánia), 

Katarína Koristeková (Čechánky – 

Tanzánia), Filip Bambúch (Považská 

Bystrica – Tanzánia), Martina Ondrášová 

(Dubnica nad Váhom – Luník 9), Petra 

Alaxinová (Bratislava – Luník 9) 

 

Zdroj: saldub.sk 

 

https://saldub.sk/slavili-sme-den-farnosti/
https://saldub.sk/odovzdanie-misijnych-krizov/
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Don Jozef Kosmál oslávil 90 rokov             7.7.2019 

 

7. júla si významné životné jubileum - 90 rokov - pripomenul don Jozef Kosmál.  

 

Životný optimizmus dona Kosmála, 

jeho obetavá služba, osobný záujem 

o človeka a múdrosť srdca sú len 

niektoré zo vzácnych vlastností tohto 

výnimočného kňaza – saleziána. 

Vďačnosť zaňho vyjadrili farníci 

predovšetkým počas slávenia svätej 

omše, ktorú celebroval provinciál 

saleziánov don Jozef Ižold.  

 

zdroj: saldub.sk, Petra Babulíková 

 

 
 

Mladí saleziáni na duchovných cvičeniach          2.8.2019 

 

Mladí z dubnického saleziánskeho strediska sa zastavili v zhone letných prázdnin a 

duchovne načerpali. Pod vedením Peťa Maguru SDB a Danky Oremovej FMA sa na chate 

v Slávnickom Podhorí od 30. júla do 2. augusta uskutočnili duchovné cvičenia. 

  

Šesť mladých animátorov malo možnosť 

meditovať nad podobenstvom o 

márnotratnom synovi a konfrontovať ho s 

vlastným životom. Zhodnotili uplynulý rok 

a otvorili srdce Bohu, aby ich uzdravil. 

Vychutnali si ticho a čaro našej prírody, 

každé ráno nahliadli do života niektorých 

mladých svätých a spoločne ako jedna 

veľká rodina každý deň slávili svätú omšu. 

Nechýbalo ani spoločné večerné zdieľanie 

a ukončenie dňa adoráciou pred Ježišom 

prítomným v Eucharistii.  

 

 

Zmena v saleziánskej komunite, odchádza Peter Magura         3.8.2019 

 
3. augusta 2019 nastala zmena v saleziánskej komunite. Peter Magura odchádza, odteraz 

bude pôsobiť ako vychovávateľ na chlapčenskom internáte na SOŠ sv. Jozefa Robotníka 

v Žiline. 

 

V saleziánskej komunite v Dubnici pôsobil 7 rokov. Mladí mu pripravili rozlúčku, ako sa patrí, 

okrem nej prebehla ešte aj oficiálna rozlúčka vo farskej záhrade. 

 

 

 

 

https://saldub.sk/zmena-v-komunite-odchadza-peter-magura/
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Dubnická mariánska púť s návštevou z Azerbajdžanu   6. - 8.9.2019 

 
V dňoch 6. - 8. septembra sa v dubnickej farnosti konala mariánska púť, ktorá má v 

našom meste dlhú tradíciu. Tento rok išlo už o jej 275. výročie. 

 

Piatkovú sv. omšu celebroval niekdajší správca farnosti don Marián Valábek, SDB, ktorý sa 

dlhé roky venuje sprevádzaniu snúbencov či riešeniu problémov a kríz manželov a rodín. Po 

svätej omši bolo pre prítomných pripravené divadelné predstavenie pod taktovkou don Antona 

Červeňa, reflektujúce pohľad dnešnej mládeže na vieru, na jej prežívanie v minulom režime či 

v iných zemepisných šírkach a dĺžkach. 

Hlavným celebrantom sobotňajšej svätej omše bol biskup Mons. Vladimír Fekete, SDB, ktorý 

v súčasnosti pôsobí ako apoštolský prefekt Azerbajdžanu. V homílii okrem spomienky na 

príchod saleziánov do Dubnice nad Váhom povzbudil veriacich k hľadaniu osobného šťastia. 

Don Fekete pôsobí v Azerbajdžane už 10 

rokov a je zároveň prvým slovenským 

saleziánom, ktorý bol menovaný na 

biskupskú hodnosť.  

Po slávnostnej svätej omši sa konala 

procesia k soche Panny Márie na 

Námestie Matice slovenskej. Vo 

večerných hodinách bola v Kostole sv. 

Jakuba príležitosť modlitby chvál. 

Posledný deň púte začal slávnostnou 

svätou omšou o 10-tej hodine, ktorú 

celebroval don Anton Červeň. 

Záverečnou časťou púte bolo otvorenie 

oratória v Katolíckom dome.  

 

Zdroj: saldub.sk 
 
 

Zomrel Jozef Kosmál SDB (* 2.7. 1929, † 13.9. 2019)        13.9.2019 

 
Vo veku deväťdesiat rokov nás opustil don Jozef Kosmál. Vo štvrtok 19. septembra sa s 

ním prišlo na nový dubnický cintorín rozlúčiť množstvo farníkov.  

 

Pochádzal z Klátoviec, saleziánom sa stal 16. augusta 1948. V noci z 13. na 14. apríla roku 

1950 bol spolu s ostatnými rehoľníkmi deportovaný do Podolínca. Neskôr nastúpil k 

Pomocným technickým práporom (PTP). Za päť rokov prešiel Libavu, Nový Jičín, Bruntál, 

Šenov pri Jičíne, Bystricu pod Hostýnem, Rajhrad, Mikulov, České Budejovice, Pardubice a 

Dobrušku. Podieľal sa na budovaní vojenských i civilných stavieb. Po prepustení do civilu 

pracoval od júla 1954 do marca 1974 v Bratislave, popri zamestnaní však tajne študoval 

teológiu. 5. októbra 1959 ho tajný biskup Ján Korec v tajnosti vysvätil za kňaza. 

K verejnému kňazskému účinkovaniu nemal štátny súhlas. Prijali ho za vychovávateľa v 

Bratislavskom stavebnom podniku na Prešovskej ulici, okrem neho tam pracovali aj Anton 

Srholec a Anton Semeš. 

Medzitým sa nitriansky biskup Mons. Ján Pásztor snažil získať kňazov z výroby do pastorácie, 

a tak sa don Jozef 15. marca 1974 dostal do Ilavy za kaplána, kde pôsobil do 31. mája 1977. 

Odtiaľ šiel do Adamovských Kochanoviec, kde pôsobil až do 31. októbra 1995. 

Scéna z uvedenej divadelnej hry. Foto: saldub.sk Scéna z uvedenej divadelnej hry. 

https://saldub.sk/dubnicka-marianska-put-s-navstevou-z-azerbajdzanu/
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1. novembra 1995 prišiel do Dubnice nad 

Váhom, kde pôsobil až doteraz. V rehoľnej 

spoločnosti Saleziáni don Bosca prežil 71 

rokov, z toho v kňazskej službe 60 rokov. 

Spomíname na neho ako na optimistického, 

veselého, horlivého saleziána, ktorý bol 

nadšencom pre saleziánske dielo v Dubnici. 

Mal jedinečný štýl humoru. Všeobecne 

známy je jeho výrok, ktorý často hovorieval: 

„Bol to dobrý chlap. Len jednu chybu mal. Že 

umrel.“ 

 

Zdroj: saldub.sk 
 
 

Cyclocross s dobrou účasťou aj napriek dažďu        5.10.2019 

 
Na trávnatej ploche za Kostolom sv. Jána Bosca sa uskutočnil tretí ročník podujatia 

Cylocross. Zúčastnilo sa ho 32 pretekárov.  

 

Prihlásených bolo pôvodne ešte viac detí, niektorí však odradilo veľmi nepriaznivé počasie.  

Tí, ktorí prišli, súťažili v troch vekových kategóriách rozdelených na dievčatá a chlapcov, kedy 

najmladší prechádzali okruh jedenkrát, staršia kategória si ho obehla dva razy a najstarší, ktorí 

zašli až na dno svojich síl, si trať prešli trikrát. 

„Ďakujeme oteckom, ktorí deti povzbudili, mamičkám, že sa odvážili ich pustiť a že to budú 

všetko prať. Ďakujeme celej saleziánskej rodine, animátorom, našim kamarátom z Champion 

Clubu, ďakujeme pánovi primátorovi, že si našiel čas a prišiel nás pozrieť. Takisto vďaka 

všetkým, ktorí chystali a spratávali trať, rovnako patrí vďaka ženám a dievčatám, ktoré skoro 

ráno chystali občerstvenie, a tatkovi Stankovi, ktorý to všetko ešte skôr šiel nakúpiť. Naozaj, 

veľká vďaka všetkým za všetko,“ zhodnotil podujatie salezián Pavol Piatrov. 

 

Zdroj: saldub.sk, Mária Badačová 
 
 

Laura zorganizovala dievčenský tábor         11. – 13.10.2019 

 
V Dubnici nad Váhom už dlho 

zaznievala z viacerých strán túžba mať 

dievčenský tábor. Zrealizovať sa ho 

podarilo počas víkendu 11. - 13. októbra 

na chate v Slávnickom Podhorí. Určený 

bol pre stredoškoláčky 

a vysokoškoláčky.  

 

Piatkový večer odštartovala veľká súťaž, 

plná rôznych hier, úloh, otázok, 

pantomímy či hudby zakončená 

lukratívnymi cenami: prvé miesto – 

umývanie riadov po raňajkách, druhé 

miesto – riady po večeri, no a tretie miesto umývalo po sobotnom obede. Večer viacerých 



 

62 
 

potešil pekný film. Sobota sa niesla v znamení duchovnej obnovy. Po sv. omši a obede bolo 

chvíľu voľno vyplnené rozhovormi a životnými príbehmi. Nasledovali ďalšie hry, pokladovka, 

pri ktorej obe družstvá mali pocit víťazov.  

Nasledovalo ďalšie delenie podľa chuti a záujmu do troch workshopov – palacinkového, 

spoločenských hier a šikovných rúk, kde sa plietli náramky alebo ružence. Po večeri 

nasledovala diskotéka. 

 

 

Tretie miesto na TeenDance         19.10.2019 

 
Tanečníčky z Laury sa zúčastnili na celoslovenskej tanečnej súťaži TeenDance.  

 

Podarilo sa im obsadiť 3. miesto v kategórii duo, keď predviedli choreografiu In a couple it is 

everything easier. Na súťaži sa predstavili aj s choreografiou Pirate Battle, s ktorou sa ale 

neumiestnili. 

TeenDance sa niesol kompletne v duchu tanca, 

dievčatá si vyskúšali tanečné workshopy rôznych 

štýlov, nadviazali nové kontakty. Novinkou 

podujatia bol výber tanečníkov na Godzone Tour 

alebo natáčanie proma TeenDancu 2020. Hlavná 

organizátorka počas celého víkendu sledovala, ako a 

kto tancuje, a vyberala tanečníkov. Spomedzi 

Dubničaniek vybrala Silviu Porubanovú, Luciu 

Porubanovú a Táňu Liškovú, ktoré nás pôjdu 

reprezentovať a natáčať promo TeenDance 2020.  

 

Zdroj: saldub.sk 

 

 

Stretnutie na tému dôležitosti postavenia muža v rodine    30.11.2019 

 

30. novembra sa v Katolíckom dome stretli muži z dubnickej farnosti, aby si vypočuli 

prednášku dona Anton Červeňa. Ten vo svojom príhovore zdôraznil, že muž má v rodine 

nezastupiteľné miesto. 

  

Jeho funkciu prirovnal k požiarnikovi, ktorý zachraňuje ľudí pri rôznych živelných pohromách. 

Muž v rodine má byť viditeľný, mal by vedieť, čo a kedy má robiť, aby rodina fungovala a žila 

dôstojne a dobre. 

Muž by mal citlivo riešiť rôzne rodinné situácie, aby vedel, kedy má byť náročný a prísny a 

kedy láskavý, ale i málo viditeľný. 

V ďalšej časti stretnutia sa don Anton Červeň porozprával s jednotlivými skupinami mužov, 

ktorí sa mu zmienili o svojich radostiach, ale i starostiach, ktoré prináša rodinný život v dnešnej 

uponáhľanej a náročnej dobe. V závere sa muži navzájom bližšie spoznávali a vymenili si 

skúsenosti z manželského života. Bolo to prvé stretnutie, na ktorom sa zúčastnilo vyše 40 

mužov. Ďalšie stretnutia majú byť v priebehu budúceho roka. 
 

 
 

 

 

https://saldub.sk/dubnica-isla-opat-na-teendance/
blob:http://saldub.sk/eef7b092-1584-45c7-bec3-ee4fb958fe59
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Zaujímavosti a mimoriadne udalosti 

 

Cesta prvej triedy do Nemšovej je nebezpečná             zap. 21.1.2019 

 

V druhom čísle roka 2019 priniesli MY Noviny Stredného Považia tému, o ktorej sa nielen 

medzi občanmi mesta hovorí už dlho. Článok rozoberal zlý stav vozovky na ceste prvej 

triedy, smerujúcej do Nemšovej.  

 

Najhorším úsekom je podľa opýtaných most, na ktorom sú hlboké diery na viacerých miestach 

v oboch jazdných pruhoch, pričom pre intenzitu dopravy nie je vždy jednoduché vyhnúť sa 

týmto nástrahám.  

Cesta patrí pod Slovenskú správu ciest. Podľa posledných meraní je na nej veľká intenzita 

dopravy. „Denne tu prejde v priemere asi 9900 vozidiel, z nich asi 1500 patrí do kategórie 

ťažkej nákladnej dopravy nad 3,5 tony,“ hovorí generálny riaditeľ a predseda predstavenstva 

Výskumného ústavu dopravného Ľubomír Palčák. 

Dodáva, že cesta je v zlom stave. „Sú na nej úseky, ktoré z pohľad indexu pozdĺžnej nerovnosti, 

ktorý sa robí pri meraní kvality cesty, vykazuj index až 8,8 – teda 8,8 metra. Ak by sme 

nerovnosti, ktoré sú spôsobené jamami a výtlkmi, zrátali na jeden kilometer, dostali by sme 

jamu s hĺbkou 8,8 metra,“ vysvetlil Palčák,.  

Noviny prinášajú aj viacero vyjadrení vodičov, ktorý pre jamy prišli k hmotnej, a teda aj 

finančnej škode. V závere sa autorka článku obracia aj na správcu cesty, ktorý sľubuje situáciu 

vyriešiť.  
 
 

Bývalého policajta odsúdili za korupciu             zap. 28.1.2019 

 

Senát špecializovaného trestného súdu v Banskej Bystrici uložil trest na tri roky odňatia 

slobody, peňažný trest 5000 € a päťročný zákaz vykonávania práce policajta 39-ročnému 

bývalému príslušníkovi dopravného inšpektorátu v našom meste.  

 

Expolicajt korupciu priznal a s prokurátorom uzavrel dohodu o vine a treste, ktorú súd schválil. 

Rozsudok je právoplatný, pretože súčasťou dohody je záväzok obvineného, že sa voči verdiktu 

súdu neodvolá. Tým sa uzavrel prípad korupcie na detašovanom pracovisku ilavského 

Okresného dopravného inšpektorátu v Dubnici nad Váhom. Prokuratúra zadokumentovala 

branie úplatkov za vykonanie zmien v evidencii motorových vozidiel na vozidlách v roku 2017. 

Odsúdený Boris Ďurčo vzal v dvanástich prípadoch úplatky najmenej 5 €, čím ako verejný 

činiteľ spáchal pokračovací zločin prijímania úplatku.  
 
 

Pietny akt v areáli ZVS Holding, a. s.          22.2.2019 

 
Aj v roku 2019 si občianske združenie In Minoritas a predstavitelia mesta Dubnica nad 

Váhom pripomenuli vraždu Rómov chorých na týfus.  

 

23. februára 1945 odvážajú do areálu zbrojovky 26 chorých. Krátko na to ich postrieľajú či 

umlátia a nahádžu do spoločného hrobu.  

Krátko po vojne osadia robotníci zo zbrojovky na mieste popravy kríž z delových nábojníc a v 

roku 2007 tu združenie In Minoritas postaví pomník s menami zavraždených. Telá obetí 

sú exhumované, identifikované a pochované do samostatných hrobov. 
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Temnú udalosť v dejinách Dubnice si tento rok pripomenuli aj zástupcovia mesta, prizvaní boli 

aj žiaci dubnického gymnázia s pani riaditeľkou Adrianou Vančovou.  

Všetci zúčastnení vyjadrili v slávnostných príhovoroch potrebu poznania histórie a nutnú 

potrebu diskusie o hrôzach, ktoré sa najmä počas II. svetovej vojny diali. Zdôraznili, aké ľahké 

je v dnešnej dobe opäť podľahnúť rôznym dezinformáciám a aké dôležité je, aby najmä mladé 

generácie pochopili, čo sa v minulosti 

odohralo a vedeli včas zareagovať 

na podobné snahy jednotlivcov súčasnej 

doby.  

Občianske združenie In Minorita už druhý 

rok spolupracuje pri výchove a vzdelávaní 

mládeže aj s Gymnáziom v Dubnici 

nad Váhom. V pondelok pred pietnym aktom 

si študenti mohli prezrieť divadelné 

predstavenie Cigánsky boxer. V budúcnosti 

uvažujú o spoločnom výskumnom projekte, 

ktorý by podrobnejšie zmapoval nielen 

historické skutočnosti, týkajúce sa 

zaisťovacieho táboru v Dubnici nad Váhom, 

ale i podobných udalostí v obci Valaská Belá.  

 

 

Hádka kamarátov vyústila do pokusu o vraždu        23.5.2019 
 

V priestoroch opustenej bytovky dobodal 14-ročný ôsmak svojho najlepšieho kamaráta. 

Nožom ho pichol dvakrát. Chlapci údajne popíjali, potom sa pohádali a následne jeden 

z nich vytiahol nôž a útočil. Policajti ho obvinili zo zločinu vraždy v štádiu pokusu. 

 

Útočník následne ušiel domov. Zranený chlapec zostal ležať v kaluži krvi na chodníku. Tam ho 

našiel náhodný okoloidúci a zavolal záchranku. Chlapca následnej previezli vrtuľníkom do 

Bratislavy. Útočník ho mal nožom pichnúť do brucha a do ramena.  

Obaja chlapci chodili do ôsmeho ročníka rovnakej základnej školy. Podľa spolužiakov boli 

kamarátmi a nikdy nemali medzi sebou problémy. „Útočník i obeť nevykazovali žiadne známky 

patologického správania. Pochádzajú z rodín, ktoré sú usporiadané. Neboli žiadne náznaky, že 

by mohlo k niečomu takémuto dôjsť. Obaja prospievajú, nemajú výrazné výchovné problémy,“ 

zhodnotila pre médiá ich riaditeľka školy Soňa Kačíková. 

Aj z týchto príčin sa skutok pripisuje požitiu alkoholu, prípadne iných návykových látok.  

 

 

Po streľbe vo firme HF Najus ostali dvaja mŕtvi         17.6.2020 

 

V areáli bývalej ZŤS prišli 17. júna o život dvaja muži. Podľa informácií od pracovníkov 

spoločnosti strieľal bývalý zamestnanec na majstra na montáži. Muž, ktorého údajne 

prepustili zo zamestnania, ho zastrelil, následne zbraň obrátil proti sebe.  

 

Streľbu bolo počuť v okolí objektu v ranných hodinách. Hovorkyňa Operačného strediska 

záchrannej služby Alena Krčová pre médiá potvrdila, že krátko po deviatej hodine dostali 

informáciu o tom, že došlo k strelnému poraneniu dvoch osôb. „Po príchode záchranárov, 

ktorých sme okamžite vyslali na pomoc, však lekár musel u oboch mužov konštatovať smrť,“ 

dodala.  
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Zamestnanci dostali hneď po streľbe voľno. „V tejto spoločnosti pracuje tristopäťdesiat ľudí, 

zaoberáme sa výrobou strojných výrobkov, väčšinou pre gumárenský priemysel. Po tejto 

udalosti sme poslali ľudí domov a čakáme na výsledok od policajtov, či môžeme začať už zajtra 

ráno,“ povedal štatutár spoločnosti Róbert Gregorovič. 

Polícia zatiaľ nevie, ako sa strelec dostal k zbrani. Motív jeho konania je tiež neznámy, vedú sa 

o ňom iba špekulácie.  

 
 

Ukradnuté dopravné značenie hodili do kanála            zap. 20.6.2019 

 

Neznámy páchateľ vykopal značky aj s betónovým základom, odtiahol ich po tráve 

smerom k násypu a následne ich hodil do koryta Vážskeho kanála. 
 

Komunikáciu vybudovanú popri hrádzi Vážskeho kanála v úseku od mosta na obec Bolešov 

smerom k Prejtským rybníkom nesmú využívať motorové vozidlá nad 3,5 tony. Práve značky, 

ktoré tieto pravidlá vymedzujú, odcudzili.  

Podľa stôp v okolí, kde bolo značenie osadené, ho zatiaľ neznámy páchateľ vykopal aj s 

betónovým základom, odtiahol po tráve smerom k násypu a následne ho hodil do koryta 

Vážskeho kanála. 

 

Zdroj: mytrencin.sme.sk 
 
 

Dubnickí hasiči zachránili srnu pred utopením           2.7.2019 

 

Naši hasiči zachránili v pondelok 1. júla v mestskej časti Prejta vyčerpanú srnu. Zviera 

spadlo do nádrže s vodou a nedokázalo sa z nej samo dostať. 

 

Ako informoval hovorca Krajského riaditeľstva Hasičského a záchranného zboru v Trenčíne 

Marián Petrík, srna plávala v nádrži s rozmermi asi 11 x 5 metrov s dvojmetrovou hĺbkou vody. 

V čase príchodu hasičov už bola vyčerpaná. Hasiči zviera bezpečne vytiahli z vody a uložili do 

trávy vedľa nádrže.  

 

 

Spoznajte svoj chotár s moderným náučným chodníkom         zap. 15.7.2019 

  

Ak máte chuť dozvedieť sa zaujímavé informácie o Dubnici a jej okolí a nebojíte sa 

dlhších prechádzok, určite uvítate nový Náučný chodník dubnickým chotárom. Tabule, 

ktoré poučia aj pobavia, vás dovedú z centra mesta až na studničku na Medzihorí. 

  

V našom meste doposiaľ komplexný náučný chodník chýbal. Ten úplne nový je určený najmä 

pre rodiny s deťmi, má dĺžku necelé tri kilometre, počas ktorých zdoláte 157 výškových metrov. 

Jeho tvorcom je Adam Rehák z občianskeho združenia Sivý vlk. „Považujem za veľmi dôležité, 

aby občania poznali svoje mesto, jeho históriu, vývoj a okolitú prírodu. Len vtedy si ho môžu 

vážiť, chrániť a byť hrdí na to, kde žijú. S tým však treba začať už od malička, preto je takýto 

chodník vhodným nástrojom pre deti, napríklad aj v rámci školského vyučovania priamo v 

teréne,“ vysvetľuje autor projektu, ktorý dodáva, že jeho cieľom bolo vytvoriť most medzi 

zastavaným územím a prírodou. 
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„V dnešnej dobe je ale tiež veľmi dôležité udržiavať tempo s technologickým pokrokom, práve 

preto, aby bol chodník atraktívny a pritiahol aj mladých. Grafika a vzhľad náučných tabúľ má 

pôsobiť moderne a zároveň jednoducho. Sivá a zelená farba odkazujú na prepojenie mesta a 

prírody. Jedinečnosť projektu vidím v 

umiestnení QR kódov, ktoré vás presmerujú 

na webovú stránku projektu 

www.dubnickymchotarom.sk. Na stránke si 

môžete celú trasu prejsť online, prezrieť si 

tabule či vypočuť audiokomentár,“ hovorí 

Adam Rehák. 

Na každej zastávke si tiež môžete overiť svoje 

vedomosti v kvíze či získať inšpiráciu na 

jednoduché projekty alebo pokusy v rubrike 

Pre bystré hlavičky a šikovné ručičky.  
 
 
 

Mestskí policajti zachránili život pomocou defibrilátora       16.8.2019 

 

Hliadka mestskej polície dorazila v piatok 16. augusta po osemnástej hodine do športovej 

haly, kde po kamarátskom futbalovom zápase skolaboval mladý muž.  

  

Mesto Dubnica nad Váhom už pred rokmi zakúpilo dva defibrilátory, jeden z nich používajú 

pri svojej práci práve mestskí policajti. Poloautomatický prístroj po nalepení elektród na hruď 

sám vyhodnotí, ako treba postupovať, či treba napríklad začať s masážou, alebo či je potrebný 

elektrický výboj. „Dva roky máme s operačným strediskom záchrannej služby Slovenskej 

republiky, konkrétne s dispečingom Trenčín nepísanú dohodu. Ak majú nahlásený prípad s 

podozrením na zástavu srdca a poruchu dýchania, a ak sú si vedomí polohy svojich vozidiel a 

je tu možnosť, že naši policajti prídu skôr, okamžite nám volajú,“ hovorí náčelník Mestskej 

polície v Dubnici nad Váhom Tibor Rehák. 

Takáto situácia nastala aj šestnásteho augusta. V športovej hale skolaboval 31-ročný muž, ktorý 

po odohratí futbalového zápasu sedel na lavičke. „Naši prišli do haly a okamžite začali s 

resuscitáciou, použili defibrilátor, dali masáž srdca a umelé dýchanie. Boli potrebné tri výboje, 

kým srdce znova naskočilo,“ hovorí ďalej Tibor Rehák, ktorý dodáva, že pri pacientovi boli 

naozaj skoro aj preto, lebo práve v čase telefonátu z dispečingu sa na stanici menili zmeny, 

takže do športovej haly to mali pracovníci polície naozaj blízko. 

Zachraňovaného prebrali lekári rýchlej pomoci, následne bol letecky prevezený do Fakultnej 

nemocnice v Martine. Podľa predbežných informácií bude muž v poriadku. 

„Nebol to prvý zásah, za posledné roky sme ich robili asi osem, naposledy v autobuse SAD, kde 

skolabovala staršia žena, ktorá zomrela. Bohužiaľ, ani tých ostatných sa nám nepodarilo oživiť, 

išlo ale o staršie osoby, ktoré mali väčšinou nejakú srdcovú vadu,“ konštatuje Rehák, ktorý 

schvaľuje súčinnosť so zdravotnou službou. „Určite chceme v spolupráci pokračovať aj 

naďalej. Naším záujmom nie je iba represia, ale aj takáto pomoc, veď v prvom rade máme 

povinnosť chrániť život, zdravie a majetok občanov.“ 

 

 

Zomrel propagátor atletiky Jozef Tichý        13.11.2019 

 
V stredu 13. novembra zomrel vo veku 67 rokov dlhoročný rozhodca, hlásateľ a 

propagátor atletických podujatí na Považí, člen AK Spartak Dubnica Jozef Tichý.  
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Jeho hlas ste mohli roky 

počúvať nielen na dubnickom 

atletickom štadióne počas 

mítingu Atletický most, na 

Európskom pohári klubov či na 

vrcholných slovenských 

podujatiach organizovaných 

Spartakom Dubnica, ale aj na 

mnohých amatérskych behoch v 

okolí. Bežci si ho určite 

pamätajú ako moderátora 

Ilavského behu či z Behu okolo 

Dulova, ktorý bol jeho srdcovou 

záležitosťou. Fanúšikom 

atletiky budú chýbať aj jeho 

články, publikované pravidelne 

v regionálnej tlači. 
 
 

Dubnickí policajti si prevzali ocenenie za záchranu života       29. - 30.11.2019 

 

V rámci snemu Združenia náčelníkov obecných a mestských polícií Slovenska prebehlo v 

závere novembra na Štrbskom plese slávnostné ocenenie slovenských policajných 

príslušníkov, ktorí sa pričinili o záchranu ľudského života.  

 

Dubnickí policajti Lukáš Šuranský, Juraj Hospodársky a Marian Hrabina v auguste pomohli 

zachrániť život 39-ročného muža, ktorý po odohratí futbalového zápasu skolaboval. Policajti 

využili okrem kardiopulmonálnej resuscitácie aj defibrilátor, ktorého výboje zabezpečili 

obnovenie srdcovej činnosti. „Ocenenie si dubnickí policajti prevzali z rúk prezidenta združenia 

Jána Andrejka, ktorý vysoko vyzdvihol príkladné konanie ocenených,“ priblížil náčelník 

Mestskej polície v Dubnici nad 

Váhom Tibor Rehák pre 

Dubnické noviny, a dodal: 

„Činnosť vedúca k záchrane 

ľudského života alebo ochrane 

občana pred ťažkou 

zdravotnou ujmou nie je pri 

práci polície neobvyklá. Za 

posledné dva roky naši chalani 

použili kardiopulmonálnu 

resuscitáciu u ôsmich osôb, 

šiestim osobám zabránili v 

pokusoch o samovraždu a 

desiatkam osôb po poskytnutí 

prvej pomoci zabezpečili 

lekárske ošetrenie či transport 

k hospitalizácii.“  
 
  

Jozef Tichý s Luciou Mokrášovou. Foto: archív Jozefa Tichého Jozef Tichý s Luciou Mokrášovou. Foto: archív Jozefa Tichého 
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Šport 

 

Futbal 
 

Prípravkári dominovali na turnaji           26.1.2019 

 

Dubnická futbalová prípravka U 11 uspela na turnaji, ktorý zorganizoval TJ Družstevník 

Kolačín. 

 

26. januára na palubovke novodubnickej haly bojovalo o trofej desať tímov. Mladí dubnickí 

futbalisti zdolali v skupine Kolačín B 3:0, Horovce 3:0. Belušu 8:0 a Bošácu 2:0. Vo finále si 

poradili s Kolačínom A 3:0, turnajom tak prešli bez jediného inkasovaného gólu. Najlepší 

strelec podujatia Jakub Plašivčák z Dubnického tímu si na svoje konto pripísal desať gólov 

a skóroval v každom stretnutí.  

 

 

Jankechova akadémia jubilovala              2.2.2019 

 

Pri príležitosti desiateho výročia vzniku Akadémie Jozefa Jankecha v Dubnici nad Váhom 

sa v sobotu 2. februára konal ples, spojený s vyhlásením najlepších mládežníckych hráčov 

v pätnástich kategóriách. Novinkou bolo aj premiérové ocenenie najlepšieho futbalového 

trénera, o ktorom rozhodli pri hlasovaní rodičia, kolegovia či fanúšikovia.  

 

Stovky talentov Na vyhodnotení nechýbal ani výkonný riaditeľ Akadémie Jozefa Jankecha Ivan 

Duvač. Ako hodnotil desať rokov? „Sme radi, že sme sa stretli. Hráči, tréneri, rodičia a vedenie 

klubu. Opäť sme vyhodnotili najlepších mládežníkov. Novinkou je vyhlásenie najlepšieho 

trénera v ankete Vďaka tréner. Dostali sme 160 hlasov. Tretí sa umiestnil Jozef Kamenčík, 

rukami ktorého prešli stovky najmladších adeptov. Druhý bol čerstvý štyridsiatnik Anton Košťál 

a víťazom sa stal kormidelník U9 Tomáš Maník. Myslím, že cena je v správnych rukách, Tomáš 

vie deti nielen naučiť, ale je komunikatívny aj smerom k rodičom. Chceme trénerov vychovávať 

k asertívnej komunikácii, čo sa nám darí. V súčasnosti máme v akadémii viac ako štyristo 

mládežníkov, spolu za desať rokov to zrátané nemám, ale dám si tú prácu. Kooperujeme s 

okolitými obcami, čo slúži k vzájomnému prospechu.“ Otec aj tréner Cenu pre najlepšieho 

trénera prevzal Tomáš Maník. „Pocit je veľmi dobrý, rozhodol o tom hlas rodičov, ktorý 

rešpektujem. Sú tu lepší tréneri ako ja. Ja som hlasoval za Milana Spurného, myslím si, že je to 

náš najlepší mládežnícky tréner,“ dodal skromne Tomáš. Cenu pre najlepšieho hráča preberal 

aj jeho syn Tomáš. „Pri nominácii mám určité slovo, ale v tomto prípade rozhodoval asistent 

Daniel Psota. Syna beriem ako každého iného, som na neho náročnejší.“ Skúsenosti zbiera už 

medzi mužmi Najlepším hráčom v kategórii U19 bol vyhlásený Lukáš Nosický. „Ocenenie ma 

teší, vyšlo to až na druhý pokus. Dôležitá bola podpora spoluhráčov, bez nich by som to 

nedokázal. Dostal som šancu medzi mužmi, je to náročné, ale dôvera ma potešila. Mám priestor 

na zlepšovanie a urobím všetko preto, aby som trénerov nesklamal. V Dubnici sa cítim veľmi 

dobre, chcel by som tu hrať, no časom, ak by som na to mal, skúsil by som aj niečo vyššie,“ 

povedal mladý útočník. Ceny za rok 2018 boli udelené a na všetkých hráčoch a tréneroch je, 

aby svojimi výkonmi čo najlepšie reprezentovali svoj klub aj v roku2019, aby bol o rok výber 

najlepších ešte ťažší. Zoznam najlepších hráčov: U19 Lukáš Nosický, U18 Martin Vrábel, U17 

Adam Cyprian, U16 Adam Kukučka, U15 Marek Gellér, U14 Denis Galko, U13 Jakub Szabo, 

U12 Leon Šimko, U11 Peter Thomay, U10 Michal Bagin, U9 Tomáš Maník, U8 Tomáš Čupeľa, 

U7 Eliáš Hošták, U6 Lucas Zápotoka, žiačky Soňa Panáková. Zdroj: Dubnické noviny 2/2019 
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Futbalistov čaká v jarnej časti boj o záchranu           zap. 28.2.2019 

 

Futbalisti dubnického MFK ukončili zimnú prípravu a pozornosť upierajú na súboje 2. 

ligy. Pred štartom druhej časti súťaže na tlačovej konferencii hodnotili jesennú časť aj 

prípravné obdobie a pomenovali budúce ciele.  

 

Do jarnej polovice aktuálneho ročníka vstupuje mladý tím MFK Dubnica nad Váhom z ôsmej 

priečky 16-členného ligového pelotónu. V doterajších 17 stretnutiach zaznamenali Dubničania 

22 bodov za 6 výhier, 4 remízy a 7 prehier. Pozícia v strede tabuľky je ale bezpečná iba 

zdanlivo. „S ôsmym miestom po jeseni sme spokojní, vypadávajú však štyri mužstvá. Aj preto 

nás čaká boj o záchranu, každý od siedmeho miesta nižšie s tým bude mať problém,“ vyjadril 

sa k postaveniu svojho tímu na predsezónnej tlačovej konferencii tréner Peter Gergely.  

 

Káder, ktorý až na dva odchody zostal pokope, absolvoval kvalitnú zimnú prípravu.  

„Príprava bola dlhá osem týždňov. Pracovali sme najmä na kondičnej stránke, tam je to 

v poriadku. Máme problém v defenzíve, dostali 

sme veľa lacných gólov, na tom sme sa snažili 

pracovať. V príprave sme odohrali 11 zápasov 

s bilanciou 6 výhier, 4 prehry a 1 remíza. Hrali 

sme aj s ligovými mužstvami, tie nás preverili, 

či už Zlaté Moravce, alebo Podbrezová. Tie 

zápasy sme prehrali 5:2 a 3:1, ukázali sa v nich 

slabiny, ale aj dobré veci. Myslím si, že sme sa 

posunuli, s loptou na nohe sme nebezpečnejší. 

Na defenzíve musíme pracovať. Pri 

štandardných situáciách sa musíme zlepšiť či už 

v ofenzíve, alebo v defenzíve,“ zhrnul pre 

prítomné médiá asistent trénera Peter Jakuš. 

Dubnický káder patrí medzi najmladšie v súťaži, MFK razí cestu budovania tímu zo svojich 

odchovancov, čo prízvukoval aj prezident klubu Peter Švec: „Chceme hrať čo najviac s našimi 

odchovancami. Dnes som robil štatistiku a máme len päť hráčov, ktorí majú nad 23 rokov, 

v kádri máme iba štyroch. Taká je naša filozofia.“  

 

Okrem športových výkonov si diváci určite všimnú pokračujúcich rekonštrukčných prác. Podľa 

slov prezidenta klubu je približne na 70% urobená južná tribúna, po zime pribudnú zvyšné 

omietky, obklady, dlažby. Pracuje sa na administratívnej budove, po rekonštrukcii budú šatne 

spĺňať najvyššie kritéria na štadión kategórie 3. Celková rekonštrukcia a prestavba by mala byť 

hotová v prvom polroku 2020.  

 

Príchody hráčov: Branislav Žilka, Lukáš Nosický, Matej Vaculík 

Odchody: Andriy Zahranychnyy, Martin Nečas 

 

 

Kapitán Jakúbek sa sťahuje do Trnavy                        zap. 15.6.2019 

 

Kapitán Matej Jakúbek je prvým hráčom, ktorý po sezóne opustí klub FK Dubnica.  

 

24-ročný rodák z Považskej Bystrice zamieri do najvyššej súťaže, v budúcom ročníku bude 

obliekať dres Spartaka Trnava. „Spartak je na Slovensku obrovský klub. Znamená pre mňa 

veľa, že môžem byť jeho súčasťou. Teším sa, že si budem obliekať jeho dres. Postupne sa 

Prípravný zápas so Zlatými Moravcami. Foto: Adam Ferenc 



 

70 
 

spoznávam s hráčmi, trénermi i vedením a ďalšími ľuďmi. Všetko je však pozitívne,“ cituje 

hráča oficiálny web trnavského klubu. Bývalý mládežnícky reprezentant nastúpil za náš tím v 

sezóne 2018/2019 v 28 stretnutiach, zaznamenal v nich šesť gólov. 

 

 

Futbalisti po sezóne: Môj dom, môj hrad            zap. 25.6.2019 

  

Tesnou prehrou v Skalici skončila pre dubnických futbalistov nováčikovská sezóna v 

druhej lige. Cieľ, ktorým bola záchrana v súťaži, splnili. V záverečných kolách jari mohli 

dokonca poškuľovať po popredných priečkach tabuľky. 

  

Mladý tím napokon obsadil siedme miesto. Udomácniť sa v náročnej súťaži je pre nováčika 

neľahká úloha. Dubničania však v 30 zápasoch vybojovali 45 bodov, rešpekt súperov si získali 

streleckou potenciou a aj vďaka skvelým výkonom v domácom prostredí. O nedávno skončenej 

sezóne a o príprave na tú budúcu som sa porozprával s prezidentom klubu Petrom Švecom. 

  

Po skončení ligového ročníka ste napokon na siedmom mieste, pohybovali ste sa ale aj o 

trochu vyššie. Aká bola jarná časť druhej ligy pre FK Dubnica nad Váhom? 

Po jesennej časti by som toto umiestnenie brali. Tri kolá pred koncom súťaže sme dokonca 

siahali aj na lepšie umiestnenie (5. miesto), čo sa nám však už nepodarilo. 

  

Úroveň druhej a tretej ligy je zrejme dosť rozdielna. Bol to pre hráčov veľký výkonnostný 

skok? 

Druhá liga je už celoslovenská súťaž a pôsobenie v nej bolo pre nás ako nováčika ťažšie. Okrem 

pár výnimiek máme veľmi mladý káder, ktorý sa s tým musel vyrovnať a športovo pobiť. Úvod 

nebol ideálny, ale po šiestich zápasoch sa tím s druholigovým prostredím zoznámil a doma si 

okrem zápasu s Komárnom ešte na jeseň 2018 udržal neporaziteľnosť. 

  

V čom urobilo mužstvo od postupu v priebehu sezóny najväčší pokrok? 

Pozitívne vnímam efektivitu. V uplynulej sezóne sme boli druhé najlepšie strieľajúce mužstvo 

s 55 gólmi v jednej sezóne, najlepší bol Liptovský Mikuláš s 56 gólmi. Platilo môj dom, môj 

hrad, za celú sezónu 2018/19 sme doma prehrali iba jedenkrát. Body z domácich zápasov nás 

ťahali v tabuľke nahor. Doma sme vždy herne predviedli útočný futbal, čo ocenili aj diváci. Po 

zmenách v obrannom systéme sme v jarnej časti inkasovali menej gólov, a to bol aj základ 

lepšieho umiestnenia v tabuľke. 

  

Naopak, na čom treba pracovať, aby tím rástol, zlepšoval sa a mohol ísť v tabuľke ešte 

vyššie? 

Nutná je najmä tvrdá práca v tréningu. Chlapci hrať futbal vedia, tým mladým treba vštepiť 

disciplínu v hernom systéme a primeranú agresivitu v súbojoch. Skúsenejší musia priniesť 

pokoj a vo finálnej časti treba byť nekompromisný. Vo futbale už v Dubnici nič nové 

nevymyslíme. Treba to pilovať a výsledky sa isto dostavia. 

  

Do Spartaka Trnava odišiel Matej Jakúbek, aké pohyby v kádri okrem toho očakávate? 

Prídu noví hráči alebo budete pokračovať vo filozofii budovania tímu z vlastných 

odchovancov? 

Do mužstva prídu aj nové tváre z dorastu a uvidíme, ako zvládnu tento krok a popasujú sa s 

príležitosťou reprezentovať A-tím. Dnes riešime náhradu za Jakúbeka a potrebujeme doplniť 

ofenzívu mužstva. Kto zostane a kto pôjde na hosťovanie, ukáže príprava v lete 2019. S 

Matejom sme boli na prípadnom transfere do prvej ligy dohodnutí už dávnejšie. Prajem mu, 
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aby bol zdravý a pomohol Trnave aj v pohárovej Európe. Ďakujem mu za jeho služby v Dubnici 

a profesionálny prístup ku všetkým povinnostiam. 

  

Čaká vás letná príprava. Ako bude 

vyzerať? Budete sa pripravovať len v 

domácich podmienkach? 

Máme tu luxusné podmienky, nič iné, ako 

nám poskytuje náš štadión, nepotrebujeme. 

Príprava bude ako vždy šťavnatá a vybrali 

sme si súperov z 1. Fortuna ligy (Sereď, 

Pohronie) a z 2. a 3. českej ligy (Vítkovice, 

Prostějov a Kroměříž). 

  

Určite ste už premýšľali nad cieľmi do 

novej sezóny... 

V čo najkratšom čase chceme zapracovať do mužstva nováčikov a v jesennej časti by sme radi 

zostali na pozíciách, na ktorých sme boli po tejto úspešnej sezóne. Rovnako chceme inkasovať 

menej gólov a predvádzať futbal, ktorý baví ľudí. Iste treba spomenúť aj mládež. Naši najmenší 

sa etablovali v 1. lige. Dorast chceme podržať na najvyšších priečkach aj v nasledujúcej sezóne 

(2017/18 - 1. miesto v 2. lige, 2018/2019 - 2. miesto v 2. lige). Tento rok budeme a chceme 

hrať o postup do 1. ligy, dúfam, že poskladáme tím, ktorý to bude od prvého kola potvrdzovať. 
 

 

Hetrik Čurika a gól navrátilca Kuzmu v jednom zápase               31.8.2019 

 

Dubnickí futbalisti začali novú sezónu najlepším možným spôsobom, keď postupne 

zdolali Bardejov, rezervu Žiliny, Šamorín, B-tím Ružomberka, susedov z Púchova, B-čko 

Slovana Bratislava aj Podbrezovú. Zaujímavým bol najmä zápas druhého kola, v ktorom 

sa pozornosť pri víťazstve 4:2 v Žiline upriamila najmä na dvoch hráčov v bielo-modrých 

dresoch. 

 

Dubničania nastúpili do jarnej časti bez viacerých opôr, citeľné sa javili najmä straty kanoniera 

Vujoševiča a kapitána Jakúbeka. Mladí odchovanci však počas minulej sezóny získali drzosť a 

sebavedomie, čo potvrdili aj v druhom kole proti rezervnému tímu Žiliny. Hrdinom sa stal 

nečakane ešte ani nie 22-ročný Maroš Čurik, mladík, ktorý do výkopu spomínaného stretnutia 

skóroval vo viac ako tridsiatich štartoch v 

druhej lige iba raz, a to minulý rok v 

marci proti Šamorínu. Tentoraz Maroš 

svojím ďalším gólom otvoril skóre už vo 

štvrtej minúte, v osemnástej zvýšil na 1:3 

a po polhodine hry stanovil konečné skóre 

4:2. Stredopoliar s číslom 16 pokračoval 

v streleckej fazóne aj o dve kolá neskôr, 

keď rozvlnil sieť v stretnutí proti 

Ružomberku B.   

Zápas, v ktorom padol prvý hetrik Maroša 

Čurika, mal na dubnickej strane aj 

jedného staronového strelca. Pri mene 

Mareka Kuzmu sa fanúšikom vracajú 

spomienky na zlaté časy dubnického 
Marek Kuzma v zápase proti žilinskému B-čku. Foto: archív MŠK 

Žilina 
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klubu, ktorý sa na desaťročie etabloval medzi slovenskou elitou (zostúpil až v sezóne 

2010/2011). Šikovný zakončovateľ opustil Považie, následne obliekal napríklad dresy Banskej 

Bystrice, Slovana, bulharského tímu Cherno More Varna či poľského mužstva Puszcza 

Niepolomice, v minulej sezóne hájil farby Serede. Marek sa nášmu klubu upísal tesne pred 

štartom nového ročníka druhej najvyššej súťaže. „Vyrastal som tu, v Dubnici sa mi páči. 

Oceňujem prácu klubu, ako všetko dávajú do poriadku a idú postupne vyššie. Aj to bol jeden z 

dôvodov, prečo som prijal ponuku od trénera Petra Gergelyho,“ hovorí 31-ročný hráč pre MY 

Noviny Stredného Považia. Marek dobre vie, čo bude jeho hlavnou úlohou v mužstve. „Brali 

ma ako útočníka, góly som dával aj v najvyššej súťaži, kde ich bolo približne dvadsať, trinásť 

gólov som pridal v Bulharsku. Dúfam, že sa strelecky presadím, ale že pomôžem aj asistenciami. 

Mám 31-rokov, po Daliborovi Plevovi som druhý najstarší v tíme. Brali ma zrejme kvôli 

skúsenostiam. Aj keď majú v kabíne prevahu mladí, cítim sa dobre.“ 

Ak sa Marek Kuzma strelecky uchytí a pridajú sa aj nečakaní zakončovatelia napríklad z radov 

stredopoliarov, bude ľahšie zabudnúť na absenciu opôr, s ktorými odišli takmer tri štvrtiny 

gólov, strelených v minulej sezóne. 

  

 

Skvelý vstup futbalistov do novej sezóny          zap. 25.11.2019 

  

Hráči FK Dubnica už v jarnej časti minulého ročníka druhej ligy ukázali, že s nimi 

rozhodne treba počítať. Novú sezónu otvorili sériou siedmich víťazstiev a po skončení 

jesene ich od vedúcej Banskej Bystrice delí iba horšie skóre. 

  

Úspechy bielo-modrých môžu byť pre verejnosť prekvapujúce, v klube sa však na to pozerajú 

inak. „Po odchode viacerých hráčov z minulej sezóny nám predpovedali boj o záchranu. Ja a 

moji spolupracovníci sme však verili. Podarilo sa nám vhodne doplniť káder o mladých 

ambicióznych futbalistov a dubnického odchovanca Mareka Kuzmu, ktorý spoločne s Liborom 

Plevom správne stmelil kabínu. Preto sme boli presvedčení, že budeme hrať stále moderný a 

rýchly futbal a predsezónne predpovede sa nenaplnia,“ rozviedol myšlienku prezident 

dubnického futbalu Peter Švec, ktorý momentálne postavenie v tabuľke nepreceňuje a na cestu 

za úspechom sa pozerá realisticky: „Z pohľadu jesene bol podľa môjho názoru kľúčový vstup 

do súťaže a hneď prvý zápas s Bardejovom, v ktorom sa nám podarilo vyhrať, aj keď sme neboli 

lepší. Následne sme na základe umiestnenia v minulej sezóne mali priaznivé vyžrebovanie, v 

ďalších kolách sme hrali proti mužstvám, ktoré skončili v tabuľke za nami, a proti nováčikom. 

Sedem víťazstiev v rade bolo dobrým základom úspechu.“ Pozitívne hodnotí aj charakter tímu, 

ktorému sa podarilo otočiť aj nepriaznivo sa vyvíjajúce stretnutia a ktorý vďaka dobrej 

kondičnej pripravenosti strelil zo všetkých mužstiev najviac gólov v posledných pätnástich 

minútach jednotlivých duelov. 

Stroj na víťazstvá sa začal zadrhávať až v závere jesene, keď Dubničanov z ligového trónu 

zosadili Banskobystričania. Podľa Petra Šveca však príčinu netreba hľadať v strate formy. „II. 

liga je veľmi vyrovnaná a kvalitná súťaž a každý zápas, hlavne vonku, je veľmi náročný. Navyše, 

boli sme vysoko v tabuľke, súperi sa na nás dokázali lepšie pripraviť a namotivovať,“ hovorí 

prezident FK Dubnica. Jeho hráčov teraz čaká zimná príprava. „Boli by sme zlí športovci, keby 

sme nechceli skončiť na konci ročníka čo najvyššie. Znamená to tvrdú zimnú prípravu a ťažkú 

prácu pre funkcionárov,“ dodáva Peter Švec. 

Prvý muž nášho futbalu zároveň vyjadril spokojnosť s plnením dlhodobého plánu. Podľa jeho 

slov je hlavným cieľom vybudovať silný regionálny klub, ktorý bude postavený na mladých 

slovenských hráčoch z Dubnice nad Váhom a okolia. Okrem stabilizácie tímu mužov v druhej 

lige je zásadným aj skvalitňovanie práce s mládežou, ktorá je pre klub prioritou. 
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Chlapci U15 na podujatí Halová Kama         22. – 23.11.2019 

 

V dňoch 22. - 23.11.2019 sa v bratislavskom stredisku na Mamateyovej ulici konal 

futsalový turnaj mladších chlapcov Halová Kama U 15.  

 

Chlapci z Dubnice nad Váhom prišli do strediska už večer pred turnajom a využili čas na lepšie 

spoznávanie sa a na prechádzku po večernej Bratislave. Piatok patril od rána hlavne futbalu, 

naši chalani sa v skupine stretli so súpermi z Kaplnej, Trnavy, Námestova a z Dolného Kubína. 

Okrem hry sa  zúčastnili turnajovej svätej omše, duchovnej obnovy, kultúrno-športového 

večera a ďalšej prechádzky.  

So súpermi sa spoznávali nielen na hracej ploche, ale aj pri stolnom futbale a stolnom tenise, 

čo vytvárala špecifickú atmosféru turnaja. Svoj posledný zápas odohrali Dubničania v sobotu 

ráno so Žilinou a tešili sa v ňom z víťazstva po penaltách. Spomedzi deviatich tímov skončili 

na siedmom mieste. 

 

 

Kuzma a Vaculík v najlepšej jedenástke jesene         zap. 10.12.2019 

  

Web ProFutbal.sk zostavil ideálnu jedenástku jesennej časti 2. ligy. Podľa očakávaní v 

nej mal svoje zastúpenie aj tím FK Dubnica nad Váhom, ktorý zimuje na druhej priečke 

tabuľky. 

  

Cieľom portálu bolo nájsť na každom poste hráča, ktorý vyčnieval 

a niečím prevyšoval ostatných futbalistov v súťaži na svojej 

hernej pozícií. Kritériom hodnotenia neboli iba individuálne 

kvality jednotlivca, ale aj jeho prínos pre mužstvo. Najpočetnejšie 

zastúpenie, konkrétne troch hráčov, mal vo výbere líder súťaže z 

Banskej Bystrice. Len o jedného futbalistu menej dodali 

Dubničania, do ideálnej jedenástky prenikol Matej Vaculík a 

Marek Kuzma. 

Čím ale naši hráči vynikali nad konkurenciou v súťaži? Prinášame 

vám oficiálne zdôvodnenie portálu ProFutbal.sk: Post 

defenzívneho stredopoliara si v jedenástke ProFutbalu vybojoval 

22-ročný mladík Matej Vaculík. Predošlú sezónu strávil na 

hosťovaní v Trenčianskych Tepliciach, teraz je pevnou súčasťou 

A-tímu po jeseni striebornej Dubnice, za ktorú dal v 16 zápasoch 

štyri góly. Ofenzívny post v strede poľa patrí tiež Dubničanovi, 

skúsenému Marekovi Kuzmovi, ktorý je u druholigistu na 

hosťovaní zo Serede. Na konte má bývalý slovanista pekných šesť 

gólov a k tomu aj tri asistencie a je veľkou osobnosťou i ťahúňom 

Považanov. 

Veríme, že ocenenie hráčov ešte viac povzbudí a že svojim 

nasadením a prístupom potiahnu kabínu k výborným výkonom aj 

v jarných súbojoch druhej ligy. Napokon, ich zaradenie do ideálnej 

jedenástky je aj odrazom kvalitných výkonov celého tímu, 

atmosféry v kolektíve a aj skvelého postavenia dubnického mužstva 

v tabuľke. 
 

 

 

Marek Kuzma a Matej 

Vaculík. Foto: fkdubnica.sk 
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Hokej 
 

Tretie miesto a návrat Dubnice na hokejovú mapu          zap. 14.3.2019 

 

20. februára sa pre hráčov dubnického MHK skončila po domácej prehre v šiestom 

semifinálovom zápase úspešná sezóna 2018/2019. Naši hokejisti obsadili konečne tretie 

miesto v tabuľke St. Nicolaus 1. hokejovej ligy. 

 

Hráči dubnického MHK si s 93 bodmi zabezpečili tretie miesto aj po základnej časti. V play-

off prekonali prekážku z Humenného, nad ich sily bol napokon bývalý extraligista HK Martin. 

Individuálne vynikol najmä tretí najproduktívnejší hráč ligy Michal Kokavec, ktorý zaznamenal 

65 bodov, z toho 36 gólov. Účasť v semifinále kvalitnej súťaže je po nedávnych 

problematických rokoch veľkým úspechom aj podľa slov generálneho manažéra klubu Romana 

Trenčana. 

„Dubnica nad Váhom hrala extraligu naposledy v roku 2004. Následne to v našej hokejovej 

rodine dlhé roky nebolo ono. Prišlo k úpadku vrcholového hokeja v meste a doslovnému 

zmiznutiu Dubnice z hokejovej mapy. V auguste 2016 som dostal od prezidenta klubu Igora 

Valacha ponuku na obsadenie postu generálneho manažéra MHK a zanechal som preto svoju 

dvojročnú prácu v Nórsku.  

Všetci v klube sme sa spoločnými silami pustili do práce na návrate na hokejovú mapu. Mužov 

sme narýchlo prihlásili do 2. ligy a vďaka trénerovi Pardavému a našim extraligovým 

veteránom sme postúpili do 1. 

hokejovej ligy. Taktiež sa začalo 

pracovať s mládežou a doplnili 

sa jednotlivé kategórie o veľké 

množstvo chlapcov. 

V minulej sezóne sme ako 

nováčik postúpili do play-off 1. 

ligy z piateho miesta, prvú 

sezónu sme zakončili vo 

štvrťfinále. Pred sezónou 

2018/2019 sme latku nastavili 

ešte vyššie, káder sa doplnil, 

hrali sme o špicu St. Nicolaus 1. 

hokejovej ligy a do play-off sme postúpili z krásneho tretieho miesta. 

V náročnej štvrťfinálovej sérii sme vyradili ambiciózne košické farmárske mužstvo MHK 

Humenné, čím sme pritiahli do hľadiska aj náročného dubnického diváka. V semifinále sme 

narazili na bývalého extraligistu HK Martin. Sériu zápasov sme napokon prehrali v pomere 

2:4, dôvodom bola aj oklieštená zostava, keď nám chýbalo až päť stabilných obrancov zo 

základu. Diváci si v zápasoch prišli na svoje, po dlhom čase krásne zapĺňali štadión a vytvárali 

úžasnú atmosféru. Bronzové medaily v kvalitnej 1. lige sú pre náš klub krásnou bodkou za 

štvorročnou reprezentáciu mesta Dubnica nad Váhom,“ povedal Roman Trenčan. 

 

 

MHK má nového prezidenta, stal sa ním Július Prekop         zap. 21.7.2019 
 

Pri voľbe nového prezidenta dubnického hokeja bol jediným kandidátom na tento post 

práve Július Prekop. Od 74 prítomných členov hokejového klubu získal stopercentný 

mandát. Július Prekop na pozícii strieda predchádzajúceho prezidenta klubu Igora 

Valacha, ktorý odstúpil kvôli nejasnostiam v klube. 
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Nový hlavný funkcionár má 41 rokov 

a v dubnickom hokejovom klube sa angažuje 

dlhodobo. Pre Dubnického noviny, ktoré s ním 

publikovali dlhý rozhovor, uviedol napríklad 

aj toto: „Mestský hokejový klub si zaslúži 

tímové riadenie, nie vedenie jedného človeka. 

Rád by som zostavil tím ľudí, ktorí chcú 

posunúť dubnický hokej vpred a viem, že je ich 

v Dubnici dostatok. Chcem, aby členovia MHK 

vedeli, že nie sme klub prezidenta, ani klub 

mesta, ale klub ľudí a jeho členov, ktorí si 

môžu uplatňovať svoje práva. V roku 2016 mal 

klub len troch členov s aktívnym volebným právom, dnes sa toto číslo po našej tohtoročnej 

iniciatíve blíži k stovke ľudí.  Jednoznačne chceme finančne zastabilizovať klub. Okrem mesta, 

rodičov, Slovenského zväzu ľadového hokeja (SZĽH) a školy by sme chceli priniesť podstatne 

viac finančných prostriedkov od sponzorov a prostredníctvom 2 % z daní. Mienime sa zapájať 

do nových projektov, ktoré sú dnes veľmi dôležité pri získavaní rôznych grantov a podpory. 

Rovnako by som chcel rodičom ponúknuť možnosť, aby sme si spoločne nastavili výšku 

členského príspevku. Budú pritom vedieť, aké služby za to môžu očakávať a na čo presne boli 

tieto prostriedky použité. Ruka v ruke s týmito víziami totiž kráča transparentnosť v nakladaní 

s verejnými financiami. O každom minutom eure v klube musí byť prehľad.“ 

 

 

Spolupráca s Duklou Trenčín prináša prvé ovocie         6.9.2019 

 

V piatok 6. septembra sa na dubnickej ľadovej ploche odohral posledný prípravný zápas 

medzi HK Dukla Trenčín a HC Olomouc, ktorý prišla podporiť osemstovka priaznivcov. 

Ešte pred samotným stretnutím na autogramiáde rozdávali podpisy štyri hokejové 

hviezdy – Mário Bližňák, Marián Hossa, Tomáš Kopecký a Branko Radivojevič. 

 

Tak ako pri prípravnom zápase Dukly Trenčín s VHK ROBE Vsetín 29. augusta, bol aj 

tentokrát výťažok zo vstupného venovaný domácemu klubu. „Za oba zápasy Dukly sme mali 

tržbu 4100 eur. Približne polovica z tejto sumy pokryje produkciu a zvyšnú sumu investujeme 

do nákupu tréningových dresov pre našu mládež,“ priblížil nový prezident MHK Július Prekop, 

ktorý ocenil aj spoluprácu s trenčianskou Duklou: „Intenzívne rozvíjame spoluprácu s Duklou 

Trenčín aj pokiaľ ide o hráčov, ktorí budú hrať v A-kategórii, aj v junioroch, aj v mládežníckych 

tímoch. Spoluprácu chceme rozvíjať takisto tým smerom, aby aj žiacke kategórie medzi sebou 

v rámci tréningov hrávali podstatne viac zápasov.“ 
 

 

Atletika 
 

Chodec Ľubomír Kubiš – talent dubnickej atletiky           zap. 20.1.2019 

 

Sedemnásťročný chodec Ľuboš Kubiš je výraznou nádejou dubnickej atletiky, veď za 

sebou už má štarty na dvoch najvýznamnejších mládežnícky športových podujatiach. Pre 

MY Noviny Stredného Považia s ním urobil rozhovor Jozef Šprocha, niekoľko 

fragmentov uvediem aj v kronike. 
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Čo ťa priviedlo k atletike? 

Aj keď som sa narodil v Ilave, kde sme určitý čas bývali, 

po presťahovaní sa do Dubnice som chcel robiť nejaký 

šport. Otec hrával futbal, no pre problém s kolenom 

musel skončiť, mama pretekala ako atlétka, ale iba za 

školu. V Dubnici vtedy atletika mala parádny zvuk, 

každoročne tu bol Atletický most, chodili sem známi 

pretekári. Rodičia ma priviedli na štadión, kde som sa 

zapojil medzi ostatné deti. Na začiatku to bol hod 

kriketovou loptičkou či krátke behy. Športovanie 

a súťaženie sa mi páčilo a pri atletike som ostal.  

 

Prečo si sa rozhodol pre chôdzu? 

Počas atletickej žiackej ligy nám chýbal chodec, tak som sa podujal absolvovať kilometrovú 

trať. Nemal som žiadnu techniku, len som to chcel vyskúšať. Skončil som v strede štartového 

poľa s časom pod šesť minút. Vtedy za mnou, dvanásťročným chlapcom, prišiel tréner Jozef 

Pavelka, ktorého som zaujal. Odvtedy sa to so mnou vezie a pretekársky chodím už šiestu 

sezónu.  

 

Bolo ťažké zvládnuť techniku chôdze? 

Technika je základ, bez nej do nejde, keď sa v mladosti zanedbá, naprávať sa to neskôr dá iba 

veľmi ťažko. Bolo to náročné, no tréner mi dal veľa dobrých rád, čo sa snažím dodržiavať. 

Okrem techniky je dôležitá vytrvalosť, bez ktorej sa najmä dlhšie trate nedajú absolvovať. Je 

dôležité mať „to aj v hlave“, lebo sa treba sústrediť na každý krok, aby neboli porušené pravidlá, 

čo v behu nie je podstatné. Pri chôdzi sa musí pretekárova noha vždy dotýkať zeme a rovnaká 

noha musí byť napnutá a nie pokrčená v kolene od okamihu, kedy sa dotkne zeme, až do chvíle, 

kedy ju minie druhá noha, tak hovoria pravidlá.  

 

Ako spomínaš na prvé úspechy? 

Začiatky boli na kilometri, postupne sa trate predlžovali na dva a tri kilometre. Pod vedením 

trénera Zdena Mederu, ktorý aj dnes ešte súťaží, som cítil výkonnostný progres. Mám slovenské 

tituly u mladších žiakov aj starších žiakov, v tejto tradícii pokračujem aj ako dorastenec. Vlani 

sa mi podarilo získať tri slovenské tituly medzi dorastencami na 3, 5 a 10 km, v tomto roku 

pribudli ďalšie na 5 a 10 kilometrov.  

 

Reprezentačný dres obliekaš už niekoľko sezón. Pociťuješ voči nemu zodpovednosť? 

Debut som prežil ako mladší žiak na štvorstretnutí v Slovinsku, kde som skončil siedmy. O rok 

neskôr v Břeclavi z toho bolo štvrté miesto medzi staršími žiakmi a potom prišlo konečne prvé 

miesto v Trnave medzi dorastencami. Je to doteraz môj najväčší medzinárodný úspech. Na 

začiatku som to nebral vážne, ani ambície neboli zvlášť vysoké. Postupne sa to vykryštalizovali, 

reprezentácia je česť. Aj keď som najväčším súperom sám sebe, lebo viem, čo musím zo seba 

vydať, aby som potvrdil svoje očakávania.  

 

V roku 2017 si bol členom slovenskej výpravy na MS do 17 rokov v Keni. Aké máš na to 

spomienky? 

Spolu s kolegom Kováčom sme patrili k najmladším, väčšina bola o rok staršia. Pri vyslovení 

slova Keňa sa mi vybavili bežci - vytrvalci a maratónci, no chodca som si predstaviť nevedel. 

Paradoxne v našej kategórii získal medailu. V 32-člennom štartovom poli som pred pretekmi 

figuroval podľa času na 29. mieste. Preteky boli v nadmorskej výške okolo 1800 metrov, čo 

bolo poznať. Ťažšie sa dýchalo, srdce pracovalo inak, čo sa pri len štvordňovej aklimatizácii 

Foto: Archív Ľ. Kubiša 
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dalo očakávať. S predvedeným výkonom som ale spokojný a obsadil som 21. miesto, čo bolo 

nad očakávania. 

 

V Argentíne si štartoval na Olympijských hrách mládeže. Dalo sa to prirovnať k ozajstnej 

olympiáde? 

Bývali sme v olympijskej dedine, z ktorej som takmer dva týždne nevytiahol päty. S trénerom 

sme očakávali umiestnenie okolo 8. – 10. miesta. Novinkou bolo, že sa šli dva päťkilometrové 

preteky s trojdňovým odstupom a výsledky sa spočítali. V prvých pretekoch som bol ôsmy, 

v druhých, kedy bolo hrozné teplo, som na trati nechal všetko a skončil som piaty. 

 

Aké sú tvoje ciele na budúci rok? 

Od novej sezóny prechádzam do juniorskej kategórie, kde budem opäť najmladší. Mám splnený 

limit na júlové ME vo Švédsku, tak sa môžem pokojne pripravovať. Čaká ma aj štart na 

európskom pohári družstiev v máji. Dúfam, že vyjde aj sústredenie s reprezentantmi v Maroku.  
 

 

Kišková prvý raz zlatá medzi seniormi           zap. 17.2.2019 

 

Mladí atléti AK Spartak Dubnica pokračujú aj v úvode roka 2019 vo veľkom štýle. Ešte 

ani nie sedemnásťročná šprintérka Katarína Kišková prekvapila skúsenejšiu 

konkurenciu a na halových majstrovstvách Slovenska získala prvú seniorskú zlatú 

medailu.  

 

Katarína Kišková sa stala premiérovo držiteľkou seniorskej zlatej medaily. Na národnom 

halovom šampionáte v bratislavskej hale Elán (16. – 17. 2. 2019) zdolala konkurenciu v behu 

na 200 m časom 25,24. O týždeň neskôr nedala na rovnako dlhej trati šancu ani súperkám na 

majstrovstvách SR dorastu, navyše získala aj titul halovej vicemajsterky SR v behu na 60 m, 

keď vo finále zabehla čas 7,88. 

Bronzové medaily na dorasteneckom šampionáte získali aj ďalšie dubnické pretekárky - 

Barbora Gombárová v behu na 800 m (2:22,34) a Adela Žitná v skoku o žrdi (240 cm). 
 

 

Mladí chodci splnili v Turecku limity na veľké atletické podujatia         3.3.2019 

 

Na tureckom šampionáte v chôdzi v Izmire (3.3.2019) sa darilo dubnickým chodcom, 

ktorí si na súťaž odskočili zo sústredenia v Beleku.  

 

Alžbeta Ragasová skončila medzi juniorkami 

druhá a na 5 km trati časom 25:09 splnila A-

limit na Európsky olympijský festival v Baku. 

Hana Burzalová obsadila štvrté miesto medzi 

juniorkami na 10 km dlhej trati a časom 49:08 

splnila limit na Majstrovstvá Európy juniorov 

v Borase. Limit na európsky šampionát dosiahol 

aj Ľubomír Kubiš, 10 km zdolal v čase 44:35, čo 

v Izmire stačilo na bronzový stupienok. 
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Bežecká liga: Arktická zima a rastúca účasť mladých       15.3.2019 
 

Dubnická zimná bežecká liga 2018/2019 dopísala posledné riadky piateho ročníka 15. 

marca na dráhe mestského štadióna. Po siedmom a záverečnom kole nasledovalo 

vyhodnotenie a ocenenie najlepších jednotlivcov vo všetkých kategóriách. 

 

Bežecká liga je už tradičným spestrením obdobia, v ktorom sa bežci venujú príprave na prvé 

jarné preteky. Počas niekoľkých mesiacov sa môžu pravidelne porovnávať s bežeckými 

kolegami, i so svojimi minuloročnými časmi. Tento ročník priniesol tradičný počet kôl 

a klasické trate, kvalitné časy, no aj tuhú zimu, s ktorou sa museli popasovať nielen bežci na 

trati, ale aj organizátori. O Dubnickej zimnej bežeckej lige 2018/2019 som sa porozprával kvôli 

článku do Dubnických novín aj do kroniky s výborným bežcom, členom Jogging klubu 

a jedným z organizátorov Vendelínom Bugáňom.    

 

Aké sú s odstupom času dojmy po skončení ďalšieho ročníka súťaže?  

Skončený 5. ročník Dubnickej zimnej bežeckej ligy hodnotíme veľmi úspešne, jednak počtom 

účastníkov, jednak novými tvárami v štartovom poli. Veľké množstvo bežcov sa zúčastnilo 

všetkých kôl aj napriek arktickej zime, ktorú sme mali na dvoch behoch. Tomu sme museli 

prispôsobiť aj trať pretekov. Ako veľké pozitívum hodnotíme účasť v žiackych kategóriách. A 

klobúk dolu a primeranú úctu dávame ženám a pánom vo veku nad 65 rokov, ich výkonom, ich 

energii a nálade. Radosť sa na to pozerať. 

  

V čom bola bežecká liga tento rok iná ako v predchádzajúcich ročníkoch?  

Za tých päť rokov, čo robíme Dubnickú  zimnú bežeckú ligu, sme sa ustálili na počte sedem 

kôl na rôznych tratiach v dĺžke 4 - 8 km, pri deťoch a mládeži kratších. S prvým kolom začíname 

začiatkom decembra a posledné je v polovici marca, profil tratí je rôzny - rovina na tartane, 

mierny kros v mestskom parku a po kanáli, až po ťažší kros pod Ostrým vrchom.  

 

Oslovila bežecká liga aj mimodubničanov?  

Z celkového počtu 457 súťažiacich je odhadom tretina mimo Dubnice, zasúťažiť si prišli bežci 

od Žiliny až po Trnavu, pravidelne chodili bežci z neďalekej Moravy. Vidíme tu príležitosť 

prispieť k propagácii mesta Dubnica nad Váhom a nášho regiónu. 

 

O ktorý z pretekov bol najväčší záujem, alebo na ktorý boli najlepšie odozvy?  

Najväčší záujem je tradične o Silvestrovský beh na tartane, tohto roku sa konal už jeho 24. 

ročník, počet účastníkov bol 125. Na päť kilometrovej trati sa každoročne dosahujú kvalitné 

časy nielen v ženskej a mužskej „A“ kategórii, ale aj vo vyšších vekových kategóriách, kde 

výkony atakujú slovenské ročníkové maximá. 

 

Aká je teda celková kvalita dosiahnutých výkonov?  

Niečo som už naznačil v predošlej odpovedi, ale hlavnom ideou Dubnickej zimnej bežeckej 

ligy je prilákať čo najväčší počet ľudí milujúcich šport, pohyb, beh, či už sa mu venujú 

výkonnostne, alebo rekreačne. Osobne ma najviac teší, ak vidím na štarte veľkú skupinku 

žiakov, práve u tejto generácie potrebujeme prebudiť záujem o šport. V tomto duchu chceme 

v ďalšom ročníku urobiť viac, máme myšlienky, ako ešte viac detí prilákať na štart, ako 

motivovať žiakov a mládež. 

 

Tento rok mala liga po prvý raz v hlavnej mužskej kategórii iného víťaza než Miroslava 

Ilavského.  
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V hlavnej kategórii vyhral Štefan Štefina vďaka vyrovnaným výkonom vo všetkých kolách. 

Víťaz predošlých ročníkov Miro Ilavský záver vynechal pre zranenie. Obom bežcom prajem 

v začatom roku veľa úspechov a všetkým želám veľa krokov bez zranení. Na záver by som 

touto cestou poďakoval Mestu Dubnica za poskytnutie priestorov na realizáciu podujatí a 

oddeleniu kultúry za spoluprácu - poskytnutie vstupov do Kina Lastovička pre vyžrebovaných 

účastníkov.   

 

Víťazi DZBL 2018/2019: Muži do 40 r.: Štefan Štefina; Muži do 50 r.: Milan Plevák; Muži do 

60 r.: Peter Klobučník; Ženy do 35 r.: Ľubomíra Maníková; Ženy do 50 r.: Iveta Hulvátová; 

Ženy nad 50 r.: Alena Kadlecová; Juniori: David Kováč; Žiaci: Albert Belák; Žiačky: Barbora 

Gombárová.  

Kompletné výsledky všetkých kategórii nájdete na http://www.jogging-klubdca.sk v sekcii 

výsledky. 

 

Vendelín Bugáň 4. na Leteckej stovke                     23.3.2019 

 

23. marca sa uskutočnil ďalší ročník ultrabehu Letecká 100 so štartom aj cieľom v 

Trenčíne, tentoraz aj s dubnickou účasťou.  

 

Člen Jogging klubu Vendelín Bugáň si počínal výborne a len tesne zaostal za stupňom víťazov. 

V horúci jarný deň si poradil s trasou s parametrami 105 km a 3750 m stúpania v skvelom čase 

11 hodín 59 minút, pričom mu na tretie miesto chýbalo iba sedem minút. Zvíťazil Bratislavčan 

Mikuláš Kéri.  

 

 

Hanka Burzalová prvá na Dudinskej 50-ke         24.3.2019 

 

Na 38. ročníku medzinárodných chodeckých pretekov Dudinská päťdesiatka zažiarila 24. 

marca mladá Dubničanka Hana Burzalová.  

 

Osemnásťročná zverenkyňa Jozefa Pavelku vyhrala súťaž junioriek na 10 km v osobnom 

rekorde 48:58. Ďalšia zverenkyňa dubnického chodeckého trénera Alžbeta Ragasová skončila 

na 5 km trati druhá s časom 26:03, nad jej sily bola iba Maďarka Tiziana Spillerová. Obe 

dubnické dievčatá získali v rámci SsAZ stredoslovenské majstrovské tituly. 

 

Vľavo štart Behu pod Ostrý vrch, vpravo momentka z Jarného behu na tartane. Foto: Archív Jogging klub DCA 

http://www.jogging-klubdca.sk/
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Pro autis ovládli naši bežci            13.4.2019 

 

Dubničanom sa tradične darilo na benefičnom behu Pro autis v Soblahove.  

 

13. apríla zvíťazil na 5 km trati Štefan Štefina v čase 00:18:14. Ivan Pavlík zase nenašiel 

premožiteľa v behu na 10 km, keď dosiahol čas 00:38:34. Na 13,5 km dlhej a najnáročnejšej 

trati, ktorá mala prevýšenie cca 420 metrov, finišoval na tretej pozícií Ján Hudec (1:04:32). 

Výťažok z podujatia putuje na podporu Trenčianskeho autistického centra. 

 

 

Ilavský beh vyhral Ilavský             19.5.2020 

 

23. ročník ovládol podľa očakávaní najväčší favorit a najrýchlejší dubnický vytrvalec 

Miroslav Ilavský.  

 

Na štart 13 km dlhých pretekov sa postavilo 75 bežcov a bežkýň. Traťové rekordy Miroslava 

Vanka a Márie Stárovskej odolali, víťazi Ilavský a Iveta Hulvátová za nimi zaostali o viac ako 

päť minút. Z Dubničanov sa darilo ešte aj Štefanovi Štefinovi a Ivanovi Pavlíkovi, ktorí doplnili 

stupeň víťazov v hlavnej kategórii. V hlavnej kategórii žien dominovala Barbora Chrenková. 
 
 

Hulvátová piata na ME                zap. 25.5.2019 

 

Na Majstrovstvách Európy v behu do vrchu veteránov v Janských lázních o sebe dali 

vedieť aj dubnickí bežci.  

 

Trať v dĺžke 8600 m s prevýšením 650 m viedla horským prostredím Krkonošského národného 

parku. Slovenským reprezentantom sa darilo najmä v súťaži družstiev, keď aj vďaka výkonom 

dubnických pretekárov a pretekárok získali medaily až v ôsmich prípadoch. Individuálne sa 

spomedzi Dubničanov najlepšie prezentovala Iveta Hulvátová, jej výkon stačil na piate miesto 

medzi ženami od 45 do 49 rokov.  

 

 

Pavol Porubčan štvrtý na Štefánik traile            7.6.2019 

 

V piatok 7. júna o 19.00 vybehli na trať Štefánik trailu aj dvaja Dubničania.  

 

Trať dlhú 145 km so stúpaním 5160 m zdolal najrýchlejšie Marián Priadka (15:47:47), Pavol 

Porubčan z Jogging klubu Dubnica nad Váhom dobehol štvrtý vo výbornom čase 17:55:39. 

Jeho tímový kolega Vendo Bugáň sa len tesne nevošiel do prvej desiatky a obsadil jedenástu 

priečku s časom 20:07:25. Naše mesto malo zastúpenie aj medzi štafetami, dubnický Omes 

Running Team (Štefan Štefina, Matej Valuch, Ján Hudec, Ľuboš Chmatil, Lukáš Martinka, 

Adam Drga, Andrej Liška) napokon obsadil druhú priečku (12:05:49). 
 

 

Tradícia behu na Novú Dubnicu a späť pokračuje       21.6.2019 

 
Dubnický Jogging klub zorganizoval v piatok 21. júna 12. ročník Behu Dubnica nad 

Váhom – Nová Dubnica so štartom aj cieľom pred požiarnou zbrojnicou.  
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Tradičné podujatie ožíva a po dlhšej prestávke sa znova vracia na bežeckú mapu. Darilo sa aj 

dubnickým pretekárom. Trať dlhú 10 km zdolal najrýchlejšie Miroslav Ilavský (33:31), druhý 

skončil Ivan Pavlík (35:37), medzi mužmi do 60 rokov dominoval Vladimír Vlasatý (39:31). V 

hlavnej kategórii žien suverénne zvíťazila Ľubomíra Maníková (36:50) pred Barborou 

Chrenkovou (39:12). V kategórii žien do 50 rokov skončila na druhom mieste Iveta Hulvátová 

(41:48), za ňou na bronzovom stupienku Michaela Žilková (46:26). 
 
 

Majstrovstvá Slovenska v atletike na našom štadióne       28.7.2019 

 

27. - 28. júla sa na našom štadióne uskutočnili 72. MSR v atletike. Dubnickí pretekári 

získali spolu 10 medailí (2 – 2 – 6).  

 

Skvelý návrat zaznamenala dvojnásobná mamička Slavomíra Očkaiová, po trojročnej prestávke 

získala v žrdi s výkonom 340 cm 30. zlato z MSR. Na stupni víťazov sa ocitla so svojimi 

zverenkyňami Sarah Nevařilovou a Petrou Režnou. Druhý dubnický titul mala na svedomí 

štafeta žien na 4x400 metrov v zložení Kubaščíková, Šamudovská, Zápotočná, Kudlíková 

(4:05,51). Striebornú medailu získala ešte trojskokanka Zuzana Ďurkechová. Tretie miesta 

vybojovali aj Martina Šamudovská (1500 m), Sophia Zápotočná (400 m prekážky), Ľubomíra 

Maníková (5000 m), Karolína Šaklošová a Jiří Koukal (obaja hod kladivom). 

 

 

Kros Pruské - Vršatec opäť „sedel“ Dubničanom           4.8.2019 

 

V nedeľu 4. augusta sa konal ďalší ročník behu do vrchu Kros Pruské – Vršatec, ktorý 

organizuje dubnický Jogging klub. Pretekárom z nášho mesta sa tu tradične darilo.  

 

Celkovým víťazom sa stal Miroslav Ilavský, ktorý zdolal trať dlhú 8033 metrov v čase 37:44. 

V kategórii mužov do 40 rokov skončil druhý Štefan Štefina, medzi mužmi nad 70 rokov patrilo 

druhé miesto Mariánovi Cyprianovi a tretie Vincentovi Bašistovi. V kategórii žien do 35 rokov 

dominovala Ľubomíra Maníková s časom 47:57, tretia bola Barbora Chrenková. Medzi ženami 

nad 50 rokov obsadila druhé miesto stálica Iveta Hulvátová, medzi juniorkami zase získala 

bronz Júlia Sedláková. 

 

 

Pavol Porubčan na stupni víťazov v Turecku      19.10.2019 

 

Dubnický vytrvalec Pavol Porubčan sa postaral o výborný výkon na prestížnom tureckom 

Cappadocia Ultra-Trail, ktorý sa konal počas tretieho októbrového víkendu.  

 

Trasu dlhú 119 km s prevýšením 3730 m zdolal za 13:38:47 a v celkovom hodnotení skončil 

jedenásty, v kategórii mužov nad štyridsať rokov obsadil skvelú druhú priečku. Pretekov sa 

zúčastnil aj ďalší náš vytrvalec Vendelín Bugáň, ktorý skončil v rovnakej kategórii deviaty.  
 

 

Zdeněk Hrbáček v sieni slávy            zap. 12.12.2019 
  

V novembri sa rady Siene slávy slovenskej atletiky rozrástli o štyroch nových členov. 

Jedným z nich je aj Zdeněk Hrbáček, legenda dubnickej atleticky, tréner a funkcionár. 

Zdeněk zomrel v roku 2012, veľkej pocty sa mu dostalo in memoriam. 
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Sieň slávy, ktorá je galériou najväčších 

osobností našej atletiky, založilo vedenie 

Slovenského atletického zväzu v roku 

2013. Okrem hviezdnych športovcov v nej 

nájdeme aj trénerov, organizátorov či 

funkcionárov. Všetky tieto tri funkcie 

priamo definujú kariéru Zdeňka Hrbáčka. 

Rodák z obce Bzenec v okrese Hodonín 

začínal s atletikou vo Vsetíne a ako 

strednotratiar pokračoval na strojárskom 

učilišti v Dubnici. Ako jeho absolvent a 

aktívny bežec sa sem vrátil v roku 1959 a 

doživotne spojil svoj osud s atletikou v 

našom meste. „Na vojenčine sme iba občas 

behali a po návrate ma oslovil pán Vondra, duchovný otec dubnického športu, s ponukou prejsť 

do Dubnice. Nebolo to jednoduché odísť z jednej fabriky do druhej. Pretože vo Vsetíne neboli 

byty a ja som už bol ženatý, nasledoval som v roku 1959 manželku Annu na Považie a odvtedy 

som tu už viac ako päťdesiat rokov,“ povedal Zdeněk Hrbáček v rozhovore v roku 2012. Ako 

tréner viedol okrem iných diskára Ota Ozoráka, guliara Mariána Leskovjanského, oštepára 

Pavla Floreka či šprintéra Jozefa Švondrka. 

  

Do histórie „kráľovnej športu“ sa ale zapísal predovšetkým ako prvý muž dubnickej atletiky a 

významný funkcionár. Najskôr pôsobil ako tajomník TJ Spartak Dubnica nad Váhom, neskôr 

sa stal prezidentom a viceprezidentom jeho atletického oddielu, predsedom Stredoslovenského 

atletického zväzu, členom výkonného výboru a predsedom disciplinárnej komisie SAZ. 

Výrazne sa pričinil aj o vybudovanie prvej tartanovej dráhy na našom štadióne. „Pustili sme sa 

do diela, mesto pomohlo pri likvidácii starej dráhy, stiahli sme desaťcentimetrovú vrchnú 

vrstvu, pod ktorou bol kvalitný podklad. Škvaru sme vozili na dubnické školské ihriská. Stále 

chýbalo ešte šesť miliónov na umelý povrch. Poslanec Milan Hort zohnal polovicu z 

ministerstva, českú firmu sme presvedčili, aby nám počkali s platením a v roku 2001 sa dráha 

slávnostne otvorila,“ popisoval Zdeněk Hrbáček úskalia realizácie projektu v spomínanom 

rozhovore spred siedmich rokov. 

Aj vďaka jeho schopnostiam sa zo Spartaku stal popredný slovenský atletický klub. Rukopis 

významného funkcionára niesol aj dnes už nejestvujúci míting Atletický most, ktorý bol svojho 

času najžiarivejším podujatím domácej atletickej scény. Posledné tri ročníky už mali podtitul 

Memoriál Zdeňka Hrbáčka. 

  

 

Silvestrovský beh – Memoriál Pavla Rajca       30.12.2019 

 

Silvestrovský beh, ktorý sa koná tradične v predposledný deň roka na dubnickom 

štadióne, nie je iba všednou „päťkou“ na tartane. Má svoju históriu a posledné roky 

pripomína životný príbeh obyčajného a predsa výnimočného človeka, pretože nesie 

podtitul Memoriál Pavla Rajca.  

 

Pod starou tribúnou a v jej útrobách, kde prebieha registrácia, sa zišlo okrem iných najmä 

mnoho dubnických bežcov a bežkýň. Zrazu neviete, koho prvého pozdraviť a s kým sa skôr 

porozprávať. Atmosféra je skoro sviatočná, cítiť v nej blížiaci sa koniec roka.  

„Prvýkrát sme Silvestrovský beh organizovali v roku 1993. Pôvodne bol štart aj cieľ pred 

hotelom Kristína a trať viedla cez sídlisko Pod hájom. Od roku 2001 sa bežci pravidelne v 
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predposledný deň roka stretávajú na dubnickom tartane, kde sa beží päť kilometrov. Traťový 

rekord je veľmi kvalitný. V roku 2009 preteky vyhral keňan Colins Kosgeis s časom 14:57,15,“ 

povedal na margo histórie podujatia organizátor Ján Bakyta z dubnického Jogging klubu.  

Zmenou, aj keď na prvý pohľad iba kozmetickou, prešli preteky aj v roku 2017. Od tohto 

ročníka nesú podtitul Memoriál Pavla Rajca. „Pavol Rajec bol dlhoročný člen dubnického 

Jogging klubu (predtým Klubu rekreačného behania ZTS). Bol pravidelným účastníkom 

bežeckých pretekov doma i v zahraničí, výborne behal aj na lyžiach. V mladosti zase hrával 

aktívne futbal. Poslednými pretekmi, ktoré absolvoval, bol práve Silvestrovský beh na tartane 

2015, začiatkom roka 2016 nás náhle opustil. To je dôvod, prečo sme jeho meno spojili s naším 

behom,“ doplnil Ján Bakyta. 

Dospelí a juniori si na oranžovom ovále odkrútili štrnásť a pol okruhu, teda celých päť 

kilometrov, účastníci detských kategórií bežali jeden kilometer. Hlavný organizátor Ján Bakyta 

hodnotí uplynulý ročník ako úspešný: „Spolu sa Silvestrovského behu zúčastnilo 162 bežcov, z 

toho 33 detí. Najrýchlejšími boli dubnickí pretekári, v kategórii mužov Miroslav Ilavský, 

reprezentujúci Jogging klub (15:53,41), medzi ženami Ľubomíra Maníková z AK ZTS 

(18:59,09).“  
 
 

Ostatné športy 
 

DCA Stars víťazom turnaja O pohár KHÚ          2.2.2019 

 

Tradičným podujatím hokejbalovej zimy bol aj veľký halový turnaj O pohár KHÚ – 

Memoriál Stanislava Jurgu 2019, ktorý sa uskutočnil 2. februára v Čadci.  

 

Podujatia sa zúčastnilo osem mužstiev z rôznych kútov Kysúc aj hostí z Dubnice nad Váhom 

a Žiliny. Turnaj sa hral systémom skupín 

a vyraďovacej časti. Vo finále sa stretlo 

družstvo Hbc Skalité s dubnickým DCA 

Stars. Dubničania prešli turnajom bez 

prehry, v jedinom zápase sa museli o body 

deliť, a to s minuloročným víťazom Dream 

Team Svrčinovec po remíze 2:2.   

Turnaj bol spanilou jazdou hokejbalovo-

hokejových veteránov z Dubnice, vekový 

priemer mužstva bol 33 rokov.  

Dubničania napokon finále tesne zvládli 

a zvíťazili nad Skalitým 4:3.  

Cenu za najlepšieho brankára podujatia si 

odnieslo Dubničan Boris Margorín, 

najužitočnejším hráčom turnaja vyhlásili 

organizátori jeho spoluhráča Petra 

Doskočila. 

 

 

Demitrovci v Petrohrade             3.2.2019 

 

Na základe dobrej spolupráce so Slovenskou asociáciou športu na školách (SAŠŠ) bola ZŠ 

s MŠ Pavla Demitru v Dubnici nad Váhom vybratá zúčastniť sa na Detskom športovom 

festivale Ruská zima v Petrohrade v dňoch 31.1. až 3.2.2019. 
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Festival začal slávnostným otvorením v rezorte Ochta park, na ktorom vystúpili významné 

osobnosti športového, kultúrneho a politického života Ruska. Obsadiť sme mohli viacero z 

netradičných športových disciplín: futbal na snehu, naháňačka na lyžiach, hokej vo 

„valenkách“. Naša výprava si zvolila práve hokej vo „valenkách“ – filcových čižmách bez 

podrážky, ktoré dostali deti od usporiadateľov ako dar. Napriek tomu, že sa dubnickí chlapci 

neumiestnili na pódiových priečkach, získali individuálne ocenenie a ako najlepší hráč bol 

vyhlásený Martin Szabo. Lepšie reprezentoval tím dievčat, ktorý mal menšiu konkurenciu a na 

festivale obsadil 2. miesto. Pri akte slávnostného vyhlásenia bola vyzdvihnutá osoba hokejistu 

Pavla Demitru. 

Okrem športového dňa bol pre výpravu 

pripravený bohatý sprievodný program. Na 

druhý deň po prílete absolvovali deti 

celodennú prehliadku Petrohradu, počas 

ktorej navštívili miesta spojené s históriou 

Ruska, medzi inými Ermitáž, Smoľnyj, 

Auróru atď.  

Vedúcim výpravy bol Mgr. Oto Bača, 

tlmočníčkou Mgr. Jana Košinárová zo ZŠ s 

MŠ Pavla Demitru, za SAŠŠ sa zúčastnila 

generálna sekretárka Andrea Ristová a 

krajská koordinátorka pre Trenčiansky kraj 

Miriam Olešáková.  

 

 

Dubničania znova úspešní na MSR halových hádzadiel   16.2.2019 

 

Na Majstrovstvách Slovenska halových hádzadiel zvíťazil v kategórii “F1N seniori” Jozef 

Barčík z Raketomodelárskeho klubu Dubnica nad Váhom, čím nadviazal na úspech 

Juraja Ťupeka, ktorý titul majstra Slovenska získal v roku 2018. V kategórii “F1N 

juniori” získal krásne 3. miesto Denis Galko z RMK Dubnica nad Váhom.  

 

Majstrovstvá halových hádzadiel sa konali v sobotu 16. februára 2019 v mestskej športovej 

hale. Podľa organizátorov z Raketomodelárskeho klubu Dubnica nad Váhom sa ich tento rok 

zúčastnil rekordný počet súťažiacich z celého Slovenska, pričom najsilnejšie zastúpenie malo 

na pretekoch mesto Prešov a obec Trenčianska Turná. Pretekári štyroch vekových skupín 

súťažili v dvoch kategóriách, väčšina štartovala v kategórii F1N s halovými hádzadlami 

skonštruovanými z ľahkej balzy alebo polystyrénu, no našli sa aj jednotlivci v kategórii N-50, 

ktorí súperili s vrtuľovými modelmi s tzv. gumičkovým pohonom. Majstrovstvá Slovenska sa 

spolu s 8. ročníkom Dubnického putovného pohára konali v Dubnici nad Váhom už po tretí raz, 

z haly v Humennom sa pretekári s halovými hádzadlami presunuli do nášho mesta kvôli lepším 

podmienkam a tradične vysokou úrovňou organizácie súťaží.  

Najviac sa darilo modelárom z klubu LMK 122 Trenčianska Turná, domov si odniesli 4 zlaté, 

4 strieborné a 1 bronzový pohár. V našom meste pôsobia dva kluby, Raketomodelársky klub 

Dubnica nad Váhom (Karol Ťupek) a RMK Dubnica nad Váhom (Ing. Štefan Buraj). Trofeje 

putovali do oboch klubov, zlatý pohár si odniesol Jozef Barčík z prvého menovaného a 

bronzový pohár získal v kategórii “F1N juniori” Denis Galko z druhého menovaného klubu. 

Dubnický putovný pohár si tentokrát odniesol junior Filip Klobušický z LMK 122 Trenčianska 

Turná - jeho model sa udržal v pohybe najdlhšie zo všetkých pretekárov, celých 49,6 sekundy, 

čím utvoril nový rekord haly. 
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Šachový turnaj s najväčšou účasťou v ročníku          16.3.2019 

 

16. marca sa v jedálni ZŠ s MŠ C I odohral Dubnický šachový turnaj „A“ detí do 14 

rokov, ktorý bol zaradený medzi celoslovenské GPX turnaje. 

 

„Súťažilo 112 detí, čo je najvyššia účasť spomedzi turnajov GPX na Slovensku v tomto ročníku. 

Popritom prebiehal turnaj pre sprievodné osoby, ktorého sa zúčastnilo 20 ľudí. Mal to byť 

turnaj pre dospelých, ale na prvých dvoch miestach skončili deti do 15 rokov a ukázali 

dospelým, ako sa to má hrať. Všetko prebehlo bez väčších problémov, nemuseli sme riešiť 

žiadne vážne veci,“ povedal o turnaji organizátor Marián Šošovička zo ŠKŠ Dubnica nad 

Váhom.  

 

 

MSR v boxe žiakov a mladšieho dorastu          24.3.2019 

 

Boxing club Dubnica nad Váhom organizoval v dňoch 23. - 24. marca v mestskej športovej 

hale Majstrovstvá SR v boxe žiakov a mladšieho dorastu. Do Dubnice prišlo zabojovať o 

titul celkovo 114 boxerov a boxeriek z 27 klubov z celého Slovenska.  

 

Za domáci klub štartovali traja boxeri, a to Martina Kováčiková vo váhe do 57 kg (ml. dorast), 

Michaela Štefániková do 75 kg (ml. dorast) a Lukáš Košík do 81 kg (ml. dorast), ktorý napokon 

ale do turnaja nezasiahol pre zranenie. V sobotu boli na programe vyraďovacie zápasy. V 

nedeľu sa stretli porazení z prvého dňa v zápasoch o tretie miesto a víťazi v súbojoch o titul. 

Ten mali pred sebou aj naše dievčatá, ktoré sa dostali do finále. Obe Dubničanky podali vo 

finálových súbojoch dobré výkony a  zvíťazili 5:0 na body. Martina Kováčiková získala titul 

majsterky SR v boxe mladších dorasteniek do 57 kg, Michaela Štefániková obhájila titul z 

minulého roka a stala sa po druhý raz majsterkou SR v boxe mladších dorasteniek do 75 kg. 

 

 

Druhý deň tanca v dome kultúry            2.4.2019 
 

Regionálna súťažná prehliadka amatérskeho moderného tanca pod názvom Deň tanca sa 

v našom meste uskutočnila po druhý raz. V utorok 2. apríla prezentovali vo veľkej sále 

domu kultúry svoj talent a schopnosti súbory z okresov Ilava, Púchov a Považská 

Bystrica. Medzi štyrmi stovkami účastníkov sa nestratili ani dubnické tanečníčky.  

 

Pred vstupom do sály sa rozcvičujú dievčatá v kostýmoch. Niektoré bojujú s trémou, ďalšie 

ešte počúvajú posledné pokyny od učiteľky či 

vedúcej súboru. Času už nie je moc, súťaž má 

rýchly spád, jedna choreografi a strieda 

druhú. Hudba hrá správne nahlas, ostatné 

dievčatá v sále sa ozývajú pri každom čísle a 

povzbudzujú tanečníčky na pódiu. „Súťaž je 

určená pre tanečníkov, ktorí sú z rôznych 

krúžkov, zo základných umeleckých škôl, 

centier voľného času a pod. a ktorí nepatria 

pod žiadnu z tanečných organizácií, ako je 

napríklad Slovenský zväz tanečného športu 

alebo IDO – Slovenská tanečná organizácia,“ Úspešné členky súboru Tweety. 
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hovorí o projekte organizátorka Andrea Štefinová z Trenčianskeho osvetového strediska. 

Nestranného diváka podujatie zaujme nielen vďaka energii šíriacej sa z pódia počas vystúpení, 

ale aj kvôli rýchlemu tempu plynutia programu a veľkej pestrosti jednotlivých čísiel, ktorá je 

zapríčinená množstvom rozličných kategórií. „Dňa tanca sa v Dubnici zúčastnilo 11 tanečných 

kolektívov so 68 choreografiami, spolu presne 400 tanečníkov. Mali sme päť vekových 

kategórií – deti z materských škôl, prvý stupeň a druhý stupeň základných škôl, mládež od 15 

do 20 rokov a dospelí nad 20 rokov. Súťažilo sa v rôznych štýloch tanca: disco choreografie, 

open a show choreografie, hip-hop, tance iných národov, mažoretky...,“ doplnila Andrea. 

Spomedzi dubnických súborov sa zapojili Artis zo SZUŠ Dubnica nad Váhom, Tweety z 

dubnického CVČ, deti z MŠ Pavla Demitru a zo Súkromného centra voľného času Laura. Naše 

formácie boli úspešné, skupina Artis získala 10-krát zlaté pásmo a so svojimi choreografiami 

postúpila na krajského kolo súťaže, z Tweety postúpili ďalej tri choreografie.  
 
 

Tridsiatka s nižšou účasťou            27.4.2019 

 

V poslednú aprílovú sobotu sa konal v poradí 47. ročník tradičného turistického pochodu 

Dubnická tridsiatka, ktorý každoročne organizuje KST Dubnica nad Váhom.  

 

Počasie zrána nevyzeralo ideálne, neskôr sa ale vyčasilo a odradiť sa nedalo 933 účastníkov.  

Najviac, presne 412, sa ich vybralo na 10 km dlhú trasu, 257 si zvolilo 20 km trasu, 133 turistov 

30 km pochod, najdlhšiu 35 km trasu, na ktorej je možné plniť odznak výkonnostnej turistiky, 

prešlo 69 ľudí. Okrem peších sa podujatia 

zúčastnilo aj 69 horských cyklistov.  

Predseda Štefan Beláň vyzdvihol tieto 

zaujímavosti aktuálneho ročníka: 

Najstarším účastníkom tohtoročnej Dubnickej 

tridsiatky sa stal Jozef Vraník (rok narodenia 

1932). Najmladšou účastníčkou bola 8-

mesačná Adrianka Florišová, ktorá trasu 

absolvovala v nosiči na chrbte svojich 

rodičov. Turistiku si nenechali ujsť ani ľudia 

zo širokého okolia, organizátori zaevidovali 

účasť turistov z Bojkovíc (ČR) či vzdialených 

Michaloviec. 

 

 

Tridsiatka spojí ľudí v boji proti odpadu v lesoch        27.4.2019  

 

Novinkou tradičnej Dubnickej tridsiatky je od roku 2019 aj jej 

ekologický rozmer. Mesto spolu s naším klubom slovenských 

turistov prišlo s novou výzvou pre účastníkov pochodu.  

 

V sobotu 27. apríla 2019 si bude po prvýkrát v rámci registrácie 

na pochod možné bezplatne vyzdvihnúť vrecia na odpad a rukavice. 

Mesto a dubnickí turisti chcú týmto krokom motivovať ľudí spojiť 

príjemné s užitočným a pochod využiť aj na zber odpadkov 

na vyznačenej trase. „My ako organizátori pochodu každoročne pred 

podujatím realizujeme čistenie trás a aj ich značenie. V tomto prípade 

je však každá ruka dobrá, preto budeme radi, ak sa účastníci pochodu 
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zapoja v čo najväčšom počte, vyzdvihnú si vrecia a rukavice a dopomôžu k tomu, aby bola 

príroda nad Dubnicou nad Váhom čistejšia a zdravšia,“ vysvetlil predseda Klubu slovenských 

turistov v Dubnici nad Váhom Štefan Beláň. Vrecia na odpadky  spolu s rukavicami turistom 

poskytne mesto Dubnica nad Váhom. Pomôcky si bude možné bezplatne vyzdvihnúť priamo 

pri registrácii účastníkov pochodu.  

 

 

Dubnickí hádzanárski veteráni zlatí         27.4.2019 
 

Naše mesto po dvoch rokoch hostilo medzinárodný hádzanársky turnaj veteránov. 

Dubnickí Oldboys si z neho odniesli prvenstvo. 

 

Medzinárodný turnaj v hádzanej sa v Dubnici nad Váhom koná v pravidelnej dvojročnej 

periodicite. Tento rok sa v Mestskej športovej hale v Dubnici nad Váhom opäť súťažilo 

v mužskej aj ženskej kategórii. V kategórii žien nad 30 rokov mali svoje zastúpenie tímy 

z Trenčína, Nitry, Vrútok a Bratislavy. 

Najúspešnejšie boli hádzanárky z hlavného mesta, 

nasledovali Nitrianky a Trenčianky. 

Dubnický mužský hádzanársky 

tím uspel v konkurencii družstiev mužov 

nad 35 rokov z Hlohovca, Nových Zámkov 

a českého mesta Zubří. Dubnickí Oldboys sa 

okrem prvého miesta tešili aj z titulu najlepšieho 

strelca zápasu, ktorý si vyslúžil Tomáš Sivák. 

Striebro získali českí susedia z mesta Zubří, bronz 

putoval hádzanárom z Hlohovca. 

 

 

Matej Zelenka tretí na MSR mládeže v šachu         30.4.2019 

 

Matej Zelenka, mladý šachista z ŠK šachu Dubnica nad Váhom, získal na MSR mládeže 

2019 v Liptovskom Mikuláši tretie miesto v kategórii CH08, teda detí do 8 rokov.  

 

V kategórii súťažilo dovedna 10 detí, Matej sa s počtom 

bodov 5,5 umiestnil na treťom mieste rebríčka hneď 

za Filipom Kulichom (8,0 bodu) a prvým Meszarosom 

Casey Rayanom s počtom bodov 8,5. Šachové majstrovstvá 

prebiehali v komplexe Holiday Village Tatralandia celkom 

osem dní, okrem hrania šachu si organizátori pre deti 

pripravili rôzne sprievodné aktivity, ako napr. bleskový 

turnaj či exhibíciu Živý šach, ktorú hrali páni v historických 

oblekoch s replikami zbraní. Deti si mali možnosť 

oddýchnuť aj v Aquaparku Tatralandia.  

 
 
 

Cyklistické legendy v našich uliciach                     11.5.2019 

 

V sobotu 11. mája prechádzal dubnickými ulicami netradičný pelotón, v ktorom mohli 

fanúšikovia vidieť v sedle bicykla legendy československej cyklistiky. Príchod pretekárov, 
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ktorí vyštartovali o 15.00 z Trenčianskych Teplíc (kde bol zároveň aj cieľ) na trať dlhú 

približne 32 kilometrov, očakávali organizátori a fanúšikovia približne pol hodinu po 

štarte v priestoroch terasy na DuTaFe.  

 

Niekoľko záujemcov sa zoskupilo 

popri ceste, ďalší čakajú priamo pri 

esprese. Prichádzajúce policajné autor 

značí, že sa blížia prví jazdci, onedlho 

sa v zákrute pod kopcom zjaví celý 

pelotón. Muži v dresoch zosadajú z 

bicyklov, fotia sa, žartujú. „Teraz som 

už trocha pokojnejší, pretože 

organizácia šliape ako švajčiarske 

hodinky,“ teší sa v občerstvovacej 

zóne organizátor Stretnutia 

cyklistických legiend Československa 

a bývalý výborný pretekár Anton 

Novosád, s ktorým sme v zákulisí 

pretekov urobili krátky rozhovor.  

 

Kde sa zrodila myšlienka usporiadať stretnutie cyklistických legiend?  

Túto myšlienku som mal už veľmi dávno, chcel som spraviť stretnutie osobností, počas ktorého 

poďakujem ľuďom, ktorí v cyklistike dačo dosiahli, boli majstrami sveta, olympijskými 

víťazmi, ktorí reprezentovali Československo. Priznám sa, že realizáciu podujatia urýchlilo 

pozvanie do Nového Boru v Čechách, kde niečo podobné organizujú.  

 

Pelotón dorazil pohromade, nálada v ňom je priateľská a uvoľnená, skutočne má 

podujatie formát pretekov?  

Môže sa zdať, že cyklisti idú pozvoľna, ale teraz som sa s niektorými z nich rozprával a vraveli, 

že sa musia neskutočne premáhať, predsa len sú to ľudia, ktorí už majú svoj fyzický vek, takže 

neťahajú tak ako mladí. Samozrejme, rátal som s tým, že budú viac roztrhaní, preto som spravil 

aj túto občerstvovaciu zónu. Áno, skutočne ide o preteky, pri návrate sa bude v Trenčianskych 

Tepliciach špurtovať o víťazstvo, v cieli vyhlásime víťazov. Mladší majú výhodu, ale zase 

mnohí z nich nebicyklujú toľko ako tí starší. Navyše pofukuje vietor, takže to dnes nemajú 

ľahké. V pelotóne ale nie sú iba cyklistické legendy. Nazval som to závodom legiend, ale 

pripojili sa aj iní, ktorí mali záujem. Pridať sa mohol každý. Nabudúce dám do pozvánky, že 

vítaní sú všetci, ktorí majú bicykel.  

 

Vráťme sa k legendám. Koho môžeme v pelotóne vidieť?  

Naozaj je ich tu veľa, keby som sa na nich pozeral, môžem menovať jedného za druhým. Sú tu 

Holík, Doležal, Daler, Regec, Jurčo, Smolík, trénerská legenda Haťapka, je ich naozaj mnoho.  

 

 

Ako sa vám podarilo dosiahnuť, aby všetci títo cyklisti prišli v jeden termín na vaše 

preteky?  

Ide o dlhodobú prípravu. Na tomto podujatí pracujem už do vlaňajška, kedy som začal všetkých 

oslovovať. Viete, teraz sú všade preteky, je problém nájsť termín, ktorý by nekolidovali s iným. 

Väčšina z legiend sú funkcionári, pomáhajú cyklistike, či už organizačne, pri zabezpečovaní 

tratí a podobne, takže som rád, že sa mi podarilo dať dokopy takýto balík.  
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Stretnutie niekdajších výborných československých cyklistov sa mohlo konať hocikde, vy 

ste si vybrali práve Trenčianske Teplice a ich okolie. Prečo? Trenčianske Teplice sú ideálne, 

samozrejme som to trochu spojil aj s programom, cyklistom som objednal kúpele, večer sa 

debatovalo, dnes večer si zase budú 

rozprávať zážitky, kto má koľko 

natrénované a kto ako skončil, isto sa 

pospomína na staré historky, na to, čo 

sme zažili zamlada, na preteky. 

Človek si takto všetko oživuje, každý 

priloží nejaký príbeh, bolo by 

zaujímavé všetko to zdokumentovať, 

možno by to malo úspech aj u 

verejnosti.  

 

V záverečnom špurte nakoniec 

zvíťazil Jozef Regec pred Milanom 

Jurčom a 76-ročným Jánom 

Smolíkom. 
 
 

Slovenský pohár v orientačnom behu          18.5.2019 

 

Spojených Majstrovstiev Trenčianskeho a Bratislavského kraja a I. kola Slovenského 

pohára v turisticko-orientačnom behu sa v sobotu 18. mája 2019 mohol zúčastniť každý 

fanúšik turistiky, behu a prírody.  

 

Pretekári na turisticko-orientačný beh prichádzali zo všetkých kútov Slovenska od Častej až po 

Košickú Belú. Celkovo ich organizátori zaevidovali 173. Povinná výbava okrem dobrej nálady 

spočívala v buzole, pere a pretekárskom preukaze. „Priamo na trati pretekári zdolávali rôzne 

stanovištia, a to nielen také, ktoré preverili ich fyzickú stránku a zručnosti. Na súťažiacich 

čakali aj vedomostné úlohy z oblasti rozpoznávania rastlín, drevín, turistických a 

topografických značiek, ale aj slovenských historických a prírodných krás či dokonca miest v 

Európskej únii,“ priblížil charakter pretekov jeden z organizátorov Ľubomír Calpaš. Fyzickú 

kondíciu pretekárov preverili stanovištia ako napr. plazenie, lanová lavička a hod na cieľ. Zo 

zručností si natrénovali odhad vzdialenosti, orientáciu podľa mapy a buzoly, ako aj viazanie 

základných uzlov. Súčasťou pretekov bola po novom aj kategória vytvorená pre deti od 0 do 7 

rokov. V tejto kategórii súťažili najmenší pretekári spolu so svojím rodičom alebo rodinným 

príslušníkom. „Najmenších súťažiacich sme mali celkovo 16, pričom najmladší účastník - 

Matúš Calpaš, mal 2 roky,“ informoval ďalej predseda dubnického KST Štefan Beláň. Celkovo 

sa súťažilo v ôsmich kategóriách. „Naše mesto reprezentovalo 6 pretekárov – členov KST 

Dubnica a žiakov ZŠ s MŠ Pavla Demitru, z ktorých 5 postúpilo na Majstrovstvá Slovenska. 

Tými sú Nina Bagínová – majsterka kraja v kategórii najmladších žiačok, Patrik Hermanský – 

majster kraja a Dominik Kováčik – 2. miesto v kategórii mladších žiakov, Sára Zvěřinová – 2. 

miesto v kategórii starších žiačok a Jana Zvěřinová – majsterka kraja v kategórii žien 36+,“ 

informoval o úspechoch pretekárov Štefan Beláň. Organizátorom pretekov bol Klub 

slovenských turistov (KST) v Dubnici nad Váhom. 

 

Zdroj: Štefan Beláň 
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Hokejbalový memoriál pre dobrú vec         25.5.2019

  
Tradičného memoriálu Michala Haviara sa zúčastnilo päť mužstiev, ktoré na betónovej 

ploche na sídlisku Centrum I bojovali o prvenstvo v turnaji už po ôsmy raz. 

 

Nešlo však ani tak o samotný šport, ako o myšlienku podujatia, ktoré malo najmä benefičný 

charakter. „Memoriál sme sa rozhodli založiť ako spomienku na môjho brata Michala Haviara, 

ktorý podľahol onkologickému ochoreniu,“ prezradil hlavný organizátor hokejového turnaja 

Matej Haviar. 

Memoriál na Kollárovej ulici okrem športovcov a ich priaznivcov prilákal aj rodiny s deťmi, 

ktoré si mohli vyskúšať nafukovací hrad, ale aj precvičiť napr. streľbu na bránku. Víťazmi sa 

stali hráči DCA stars, druhí skončili Bažanti, tretí tím Kollárová. Organizátori hodnotia v poradí 

ôsmy ročník ako nadpriemerný. „Z mojej strany bol jednoznačne najvydarenejší. Účasť ľudí, 

ktorí prišli, bola naozaj nad očakávania a spokojní boli aj hráči. Touto cestou ďakujem 

všetkým, ktorí akokoľvek pomohli,“ zhodnotil po akcii Matej Haviar. Na záver informoval, 

že tento rok sa podarilo vyzbierať 950 eur, ktoré sa rovným dielom rozdelili medzi dve 

dubnické rodiny. 

 

 

Dubničanky bronzové na svetovom finále          26.5.2019 

 

Veľký úspech zaznamenalo dievčenské trio na svetovom finále v chorvátskom meste 

Poreč. Po úspešnej marcovej kvalifikácii v Nitre sa dievčatá zo súboru moderného 

tanca Dansation dance company zúčastnili svetového finále súťaže Dance star 

v chorvátskom meste Poreč v termíne od 21. do 26. mája 2019. 

 

Staršie dievčatá v Chorvátsku pretekali v kategórii Contemporary dance a z viac ako 

50 choreografií skončili v prvej desiatke 

najlepšie umiestnených. Mladšie 

dievčatá tancovali v kategórii Jazz dance, 

v ktorej sa dubnické trio umiestnilo 

na 3. mieste. „V konkurencii viac ako sedem tisíc 

tanečníkov  z 22 štátov sa naši žiaci nestratili 

a pre ZUŠ Dubnica nad Váhom vytancovali 

krásne ocenenia. Veľmi sa tešíme, že porota, 

ktorá bola zložená z profesionálnych tanečníkov 

a tanečných pedagógov z prestížnych svetových 

škôl a súborov, taktiež z Broadway, ocenili 

tanečnú techniku a výraz našich 

dievčat,“ neskrývala radosť Ľudmila Tancerová, 

vedúca tanečného súboru ZUŠ. 

 

 

Dubnickí kolkári bodovali na majstrovstvách okresu          9.6.2019 

  

Kolkársky oddiel FESA Dubnica nad Váhom zorganizoval 9. júna v Starej Turej 

kolkárske majstrovstvá okresu Ilava. 

  

Turnaj v štvordráhovej kolkárni, na ktorom bojovalo o tituly 37 súťažiacich, sa zmenil na 

medailovú žatvu pre Dubničanov. Špeciálne treba vyzdvihnúť výkon Antona Bartáka, jeho 621 
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bodov už patrí do extraligovej úrovne. Každý účastník podujatia si odniesol nejakú cenu, za čo 

patrí vďaka sponzorom podujatia. 

  

Výsledky: 

Žiaci U14: 30 hodov „plné“: 1. Lenka Filová 107 b, 2. Gabika Janíková 106 b, 3. Marek Filo 

100 b (všetci Dubnica n/V) 

Ženy: 60 hodov združené: 1. Katarína Gregušková 206 bodov (Ilava), 2. Monika Mináriková 

181 b, 3. Mária Janíková 170 b (obe Dubnica n/V) 

Kategória Muži A – registrovaní: 120 hodov združené: 1. Anton Barták 621 bodov, 2. 

Marián Uhlík 582 b, 3. Ivan Moško 578 b (všetci Dubnica n/V) 

Kategória Muži B – neregistrovaní: 120 hodov združené: 1. Peter Veselý 480 b, 2. Jozef 

Kebísek 461 b (obaja Dubnica n/V), 3. miesto Peter Fabuš 372 b (Ilava) 

 
 

Turisti zdolávali dvojtisícovky v rakúskych Alpách        29.6.2019 

 
Skupina 45 turistov z Dubnice nad Váhom a okolia sa v poslednú júnovú sobotou vybrala 

okúsiť vrcholy susedných rakúskych Álp.  

 

Členovia dubnického Klubu slovenských turistov organizujú aj v roku 2019 veľké množstvo 

turistických podujatí. Okrem jednodňových sa môže široká verejnosť zúčastniť aj zájazdov. 

Výnimkou nie sú ani výlety do zahraničia.  

„Zájazdu organizovaného KST Dubnica nad Váhom do oblasti Raxalpe v Rakúsku sa zúčastnili 

členovia nášho klubu, početná skupina nečlenov a taktiež väčšia skupina priateľov z 

trenčianskeho oddielu TTS. Trasa viedla z Preiner Gscheid na salaš Karreral, odkiaľ začínal 

samotný výstup na vrchol Heukuppe s nadmorskou výškou 2007 metrov nad morom. Jedna časť 

turistov išla cez menej náročnú ferattu priamo pod vrchol, druhá časť traverzovala masív 

Heukuppe a po hrebeni vyšla k samotnému vrcholu. Keďže počasie nám veľmi prialo, počas 

pochodu sa ukázali nádherné výhľady na okolité pohoria - z jednej strany Schneeberg a z druhej 

Schneealpe. Myslím, že všetci účastníci boli veľmi spokojní s nádherným výletom,” vysvetlil 

Radoslav Nikodém z dubnického klubu turistov.  

 

 

Tenisti ukončili súťaže                 zap. 15.7.2019 

 

Tenisti DuTaF Sport Dubnica nad Váhom odohrali posledné zápasy družstiev v súťažiach 

stredoslovenského regiónu.  

 

Mužstvo B sa umiestnilo na piatom mieste zo šiestich účastníkov III. triedy - A - muži, mužstvo 

DuTaF Sport A skončilo v I. triede mužov na prvom mieste zo siedmich účastníkov. Jeho hráči 

ukončili súťaž so ziskom 12 bodov bez jedinej prehry. Posledný zápas na pôde Ružomberka 

bol veľmi tesný. Po prerušení pre dážď nakoniec rozhodli štvorhry. Dubnickí tenisti vyhrali 

obe, pričom v druhej rozhodol až tretí set.  
 

 

Wild Kings opäť kraľujú domácej súťaži            zap. 31.8.2018 

  

Dubnickí „Divokí králi“ získali už svoj siedmy majstrovský titul, čím sa kvalifikovali do 

Európskej ligy majstrov v inline hokeji. 
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Hráči nášho tímu najskôr vyhrali základnú časť 23. ročníka Extraligy SR. V semifinále zdolali 

v oboch zápasoch mužstvo Trnava Warriors, vo finálne o slovenský titul zvíťazili dvakrát nad 

Vuje Fevra Bratislava Vipers. Majstrovský tím Slovenskej republiky teraz čakajú súboje 

Európskej ligy majstrov, ktorá sa uskutoční v apríli 2020 v švajčiarskom Kaltebrunne. 

  

 

Počet tímov v mestskej lige malého futbalu naďalej klesá 
 

V septembri začal nový ročník mestskej ligy malého futbalu, do súťaže sa prihlásilo 14 

tímov.  

 

Počet účastníkov tak oproti minulej sezóne klesol o štyroch. O víťaznú trofej budú na umelej 

tráve DuTaF centra bojovať mužstvá Merengues, Pruhy 83, Espanyol, Red Debils, Chics, 

Teramo, Cestári, Holuby 91, Drink Team, Vasco, Real Old Boys, Kolárova, Spartak a TIPA 

Zlatý Bažant.  

Malá liga mestského futbalu najlepšie odzrkadľuje úpadok amatérskeho futbalu v našom meste 

a celej krajine. Za jej najlepších čias sa hrávali prvá, druhá a tretia liga, pričom v každej 

figurovalo 16 tímov. O vstup do tretej ligy sa kvôli obrovskému záujmu hrával barážový turnaj. 

Tri súťaže sa hrali ešte v sezóne 2014/2015, o rok neskôr už boli iba dve. Mladí hráči už do ligy 

neprichádzajú a priemerný vek hráčov každoročne stúpa.  
 

 

Martin Valjent debutoval v španielskej La Lige       17.9.2019 

 
Atmosféru štadiónov v španielskej futbalovej La Lige si v 

nedávno začatom ročníku užíva aj dubnický odchovanec Martin 

Valjent.  

 

V uplynulej sezóne Martin pomohol svojmu mužstvu RCD Mallorca 

k postupu do najvyššej súťaže, v ktorej sám debutoval 17. augusta 

2019. Po deväťdesiatich minútach na trávniku sa mohol so 

spoluhráčmi tešiť z domácej výhry 2:1 nad Eibarom.  
Martin Valjent. foto: rcdmallorca.es 
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Mladý futbalista s vypracoval na oporu zadných radov svojho tímu a pravidelne nastupuje 

v základnej zostave. Svojimi výkonmi si vypýtal aj pozvánku do slovenskej seniorskej 

reprezentácie. 

 

 

Najlepšia dogtrekkingová dvojica roku 2019 je z nášho mesta         zap. 20.9.2019 

 

Dubnické noviny priniesli v septembrovom čísle rozhovor so Samuelom Valuchom, ktorý 

sa so svojím psom venuje dogtrekkingu. V uplynulej sezóne vytvorili najúspešnejšiu 

dvojicu v tomto športe na Slovensku. 

 

Rozsiahly rozhovor oboznamuje čitateľa s dogtrekkingom ako športom, ktorý naberá na 

popularite. Ide pri ňom o vytrvalostnú aktivitu, počas ktorej sa človek a pes, spojení špeciálnou 

vôdzkou, pohybujú horským terénom. 

Samuel so svojím psom Princeznou dosiahli tento rok spomedzi všetkých dogtrekkingových 

dvojíc najlepšie výsledky. Obsadili druhé miesto na Maratóne Pohronským Inovcom (42 km), 

zvíťazili na Štek treku v Banskej Štiavnici (45 km), na Dogtrekkingu Jánošíkovým chodníkom 

v Terchovej (34 km), na Strážovskej päťdesiatke (50 km) v Trenčianskych Tepliciach aj na 

Novomestskom dogtrekkingu na Duchonke (85 km).  

Zámerom článku malo byť rozšírenie povedomia o tomto športe najmä medzi početnou 

komunitou psičkárov v našom meste. 

 

 

Dubnickí turisti si prevzali ocenenie sTOPa      11.10.2019 

 

V piatok 11. októbra sa v Banskej Bystrici uskutočnilo premiérové udeľovanie ocenenia 

sTOPa. Jeho názov v sebe nesie myšlienku zanechania stopy aktivitou, angažovanosťou, 

príkladom dobrej praxe v životoch mladých ľudí aj celej komunity.      

         

Rada mládeže Trenčianskeho kraja nominovala KST Dubnica nad Váhom za dlhoročnú aktívnu 

prácu a za aktivity pre deti, mládež a dospelých zamerané na efektívne trávenie voľného času 

v prírode (napr. Dubnická 30, preteky v turisticko-orientačnom behu a iné). 

Ocenenie sTOPa v kategórii Top subjekt, neformálna skupina prebral za Klub slovenských 

turistov Dubnica nad Váhom predseda klubu Štefan Beláň. 
 

 

Verejné korčuľovanie začína 13. októbra       13.1.0.2019 

 
Pre všetkých priaznivcov korčuľovania na upravených ľadových plochách vyčlenilo 

vedenie MHK Dubnica nad Váhom priestor v rozpise ľadu každú nedeľu od 14.00 h do 

16.00 h. 

 

Vstupné je 2 € pre korčuľujúcich, 0,50 € pre dozor, teda nekorčuľujúcich. Deti do 15 rokov 

majú vstup zdarma. Verejnosť môže takisto využiť službu brúsenia korčúľ za 3 €, požičiavanie 

korčúľ momentálne nie je možné. 
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Dubnický kaštieľ hostil otváracie dvojkolo šachovej extraligy   19.10.2019 

 
Prvé dvojkolo najvyššej slovenskej šachovej súťaže Eco-C Extraliga 2019/20 sa pre 

domáci tím ŠKŠ Dubnica nad Váhom odohralo v predposledný októbrový víkend v 

priestoroch Dubnického kaštieľa. 

 

ŠKŠ Dubnica nad Váhom sa v priebehu 

víkendu stretol s dvoma bratislavskými 

družstvami. V sobotu súťaž odštartoval s 

osemnásobným majstrom Slovenska ŠK 

Slovan Bratislava, ktorému podľahol 

5,5:2,5. Domácemu tímu sa tak nepodarilo 

zopakovať nerozhodný výsledok z minulej 

sezóny, pretože súper nastúpil v najsilnejšej 

zostave s niekoľkými profesionálmi. 

V nedeľu sa karta obrátila a nad druhým 

tímom z hlavného mesta KŠN Bratislava, 

ktorý je nováčikom súťaže a je tvorený 

mladými talentovanými hráčmi, domáci 

vyhrali 6,5:1,5. Podľa slov predsedu 

dubnického šachového klubu Emila 

Kováčika prevážila skúsenosť a ratingová 

prevaha. 
 

 

Publikum videlo súboje o miestenky na svetový šampionát       9.11.2019 

  

Veľkou sálou domu kultúry sa 9. novembra šírila vôňa súťažnej farby, čo znamenalo 

jediné – začal sa 25. ročník Veľkej ceny Dubnice. 

  

Organizácia SAFKST podujatie označila za pohárovú 

súťaž juniorov v kulturistike, klasickej kulturistike a 

men´s physique, súťaž junioriek vo fitnes, bodyfitnes a 

bikiny fitnes, masters mužov v kulturistike a masters žien 

v bodyfitnes a bikiny fitnes. V preklade to znamenalo, že 

svoje vypracované telá predstavila publiku a rozhodcom 

stovka súťažiacich vo viacerých kategóriách. 

Cieľom účastníkov bolo vybojovať si miestenku do 

reprezentačného výberu na IFBB Majstrovstvá sveta v 

kulturistike a fitness juniorov a junioriek v Budapešti a na 

IFBB Majstrovstvá sveta masters v Tarragone. 

„Z môjho pohľadu podujatie splnilo všetky požiadavky 

nominačnej súťaže na svetový šampionát. Spestrením 

programu bolo vystúpenie profesionálneho majstra sveta 

Michala Križánka,“ povedal na adresu Veľkej ceny 

Dubnice 2019 jej organizátor Dušan Matušík. 
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Kolkári po jeseni v strede tabuľky            zap. 21.12.2019 

 

Dubničania zimujú na siedmom mieste spomedzi trinástich členov celoštátnej 2. 

kolkárskej ligy – západ.  

 

Keďže v Dubnici neexistuje vlastná kolkáreň, svoje domáce zápasy dlhodobo hrávajú v Starej 

Turej. Aj preto v lige figurujú pod hlavičkou Stará Turá – Dubnica.  

Umiestnenie v strede tabuľky odzrkadľuje podľa člena tímu Antona Minárika reálnu kvalitu 

mužstva. Na prvý Pobedim strácajú naši 

iba šesť bodov. Navyše, s Pobedimom 

hrajú odvetu doma, čo bude kľúčový 

zápas, ktorý napovie viac ambíciách 

mužstva. 

Naši mali najmä skvelý záver jesene, 

keď od víťazstva v derby s domácou 

Starou Turou B ťahali šnúru piatich 

neprehratých zápasov. Darilo sa im 

tradične s bratislavskými klubmi, 

naopak, nevyšiel im úvod súťaže.  

Ak máme hodnotiť jednotlivcov, 

veľkým pozitívom je, že k stabilnému 

lídrovi tímu Mariánovi Uhlíkovi sa 

pridal Roman Pecháček a momentálne 

je klasifikovaný ako vedúci hráč súťaže.  
 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dubničania pred zápasom v Žarnovici. Zľava: R. 

Pecháček, A. Minárik, I. Moško a J. Kebísek. 

Dubničania pred zápasom v Žarnovici. Zľava: R. Pecháček, A. Minárik, 
I. Moško a J. Kebísek. 
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História 

 

Saleziáni pôsobia v Dubnici nad Váhom už 50 rokov          zap. 12.2.2018 

 
Saleziáni don Bosca (SDB) – rehoľníci, ktorí sa špecializujú predovšetkým na výchovu 

mladých – boli pozývaní do Dubnice nad Váhom už v roku 1942 na podnet vtedajšieho 

miestneho farára, dekana Dr. Jána Pásztora. Kvôli nepostačujúcemu personálu však 

pozvanie nemohli prijať. 

 

O 27 rokov neskôr, teda v roku 1969, si Dr. Ján Pásztor, vtedy už nitriansky kapitulný vikár, 

zavolal na biskupský úrad saleziána Bernardína Šipkovského. Požiadal ho, aby sprostredkoval 

u predstavených prebratie dubnickej farnosti. Saleziáni, ktorých vtedajším provinciálnym 

predstaveným bol Dr. Andrej Dermek, ponuku prijali. V júli 1969 prišiel do Dubnice don 

Bernardín Šipkovský SDB, a po asi troch mesiacoch don Jozef Čakánek SDB, ktorý bol 

vymenovaný za správcu farnosti. Okrem nich pôsobili v Dubnici nad Váhom Jozef Kaiser SDB 

a Viktor Plánka SDB.  

Roku 1972 na príkaz štátnej správy museli saleziáni Dubnicu opustiť. Zo štyroch spolubratov 

tu zostal len don Čakánek, ktorému bol ponechaný tzv. štátny súhlas. Nedal sa znechutiť a 

pokračoval v službe Bohu a ľuďom, zvlášť mladým. V spolupráci so spolubratmi „v ilegalite“ 

organizoval pre mládež tajné duchovné cvičenia a obnovy a všetkých veriacich povzbudzoval 

k horlivému prežívaniu viery, čo vtedy so sebou prinášalo nemalé riziká. Veľké úsilie 

vynakladal aj starostlivosti o cirkevné objekty. Dal vymaľovať kostol a postaviť novú farskú 

budovu, do kostola zaviedol ústredné kúrenie, zabezpečil nové lavice a podlahu, opravil 

kostolík a kaplnky na Kalvárii a spolupracoval aj na výstavbe domu smútku. Príslušníci ŠtB ho 

plánovali pre jeho aktivity zatknúť a už po druhýkrát uväzniť, no don Jozef Čakánek, vyčerpaný 

a zodraný prácou po nevyliečiteľnej chorobe, 31. augusta 1985 umrel. Po ňom prevzal na päť 

rokov vedenie farnosti diecézny kňaz vdp. Ladislav Kiška. Na dubnickej fare pôsobili aj sestry 

saleziánky Mária Černá FMA a Zuzka Petrocová FMA. Popri domácich prácach na fare im 

pomáhal aj salezián - koadjútor Jozef Grznár SDB.  

Po revolúcii v roku 1990 sa saleziáni oficiálne vrátili do Dubnice nad Váhom a spolu so sestrami 

saleziánkami sa pustili do pastoračnej práce prostredníctvom duchovných, športových a 

kultúrnych ponúk nielen pre mladých. Obnovili sa púte k milostivej soche Panny Márie, 

rozbehla sa činnosť v katolíckom dome a vznikla aj cirkevná ZŠ s MŠ sv. Dominika Savia. V 

roku 2015 sa podarilo na sídlisku dokončiť nový Kostol sv. Jána Bosca. Pol storočia je kus 

histórie, ktorá spája Dubničanov a saleziánov. Ľudí, lebo jedni aj druhí sú ľudia. Tí, ktorí majú 

dobrú snahu, no dokážu sa aj pomýliť.  

 

Zdroj: don Pavol Piatrov SDB, Štefan Antalík, archív SDB Dubnica nad Váhom 
 
 

Miroslav Ďuriš stál v hádzanárskej bráne, skončil pri boxe            zap. 5.5.2019 

 

My Noviny Stredného Považia 20/2019 priniesli článok Jozefa Šprochu, ktorý v rozhovore 

spovedá niekdajšieho brankára dubnických hádzanárov a významného funkcionára 

v boxe Miroslava Ďuriša (1942). Z tohto rozhovoru uvádzam aspoň fragmenty aj do 

kroniky. 
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Kde ste začínali so športom? 

Pochádzam z Pôtora, kde som začínal ako každý chlapec s futbalom, ale hrávali sme aj volejbal 

a venovali sa aj iným športom. Vo futbale bolo moje miesto v bránke. Vo Fiľakove som sa 

vyučil za zlievača a na vojenskej službe som chytával v Červenej hviezde Banská Bystrica. Na 

trávnatom ihrisku na Štiavničkách sa hrávala aj hádzaná. Kamarát ma prehovoril, aby som to 

skúsil aj v menšej bráne. Išlo mi to, a keď tam hrala Dubnica, jej funkcionári ma oslovili 

s ponukou na prestup. Tak som sa stal brankárskou dvojkou za vtedy najlepším gólmanom 

Jurajom Červinkom. S Jurajom sme si rozumeli, ak to nešlo jednému, zabral druhý. Keď 

skončil, stal som sa jednotkou a dvojku mi robil Anton Chlebana.  

 

Bol o vás záujem aj z iných klubov? 

V tých časoch sa veľmi neprestupovalo. Aj keby, nemal som záujem. Oženil som sa, mal som 

prácu v ZŤS a začal som študovať aj priemyslovke. Po absolvovaní SPŠ som pracoval 

v technických funkciách. Najprv ako majster, neskôr som sa stal vedúcim zlievarne. V hádzanej 

som pokračoval ako funkcionár. V roku 1980 som bol vedúcim družstva pri prvoligovom tíme.  

 

V 80. rokoch ste zmenili športové odvetvie. Aký bol dôvod? 

V ZŤS Dubnica bolo pravidlom, že každý závod mal patronát nad niektorým zo športov 

v meste. Bol som vedúci zlievarne, ktorá bola súčasťou hutného závodu, a ten mal patronát nad 

boxom. Vtedajší predseda František Vlkovič sa vzdal funkcie kvôli veku, presvedčili ma, aby 

som funkciu zobral po ňom. Bolo to v roku 1988.  

Zverili mi funkciu, sklamať som nemohol. Nezabudnuteľné boli 63. Majstrovstvá 

Československa v boxe, ktoré sme usporiadali v Dubnici. Finálové boje sa uskutočnili 

v pamätný deň 17. novembra 1989.  

Ako boxerský funkcionár som sa potom dostal do Bratislavy na zväz a v roku 1995 som sa stal 

predsedom Slovenského zväzu boxu. Boli to pekné časy, slovenský box niečo znamenal a mal 

aj úspechy. Boli sme prvý kolektívny šport, ktorý v roku 1998 obnovil československú ligu.  

 

Ako vidíte budúcnosť boxu v Dubnici? 

V Dubnici boxovali páni boxeri – Ivan Vasovčák, Miroslav Gavenčiak, Rudolf a Anton 

Didiovci, Peter Baláž, Pavol Koncový a ďalší. Aj v tej dobe bol problém zohnať talenty. 

V Dubnici sme nemali len vlastných odchovancov, ale hľadali sme aj inde. Boxovali tu borci 

z Nového Mesta, Žiliny a Martina, no postupne to upadlo. V súčasnosti dubnický box vedie syn 

bývalého majstra sveta Michal Franek mladší. Dúfam, že časom sa základňa rozšíri a vyrastú 

nové nádeje.  
 
 

Stolný tenis v Dubnici nad Váhom (1941-2019)           zap. 18.2.2018 

 

Najstaršia písomná zmienka o dubnickom stolnom tenise je z roku 1941, kedy sa 

v Dubnici konali majstrovstvá Slovenska. V roku 1944 bol pri ŠK Dubnica založený 

stolnotenisový oddiel.  

 

Priaznivci tohto športu (J. Osúch, D. Prokeš, a Š. Štrauch) naň po roku 1948 nadviazali 

a v ďalších rokoch k nim pribudli J. Slávik, J. Hanžl, Š. Bulla a J. Rajec. Účasť v dlhodobej 

súťaži na krajskej úrovni sa datuje od ročníka 1963/1964. V tomto období základ družstva 

tvorili R. Reisenauer, J. Bokor, J. Blaško a J. Slávik. V roku 1968 sa dlhodobá súťaž 

presťahovala do Novej Dubnice a dubnickí hráči hrali najvyššiu krajskú súťaž po hlavičkou 

ADAST Nová Dubnica  
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Novodobá história stolného tenisu v Dubnici nad Váhom sa spája s rokom 1974, kedy sa 

z iniciatívy hráčov V. Držíka, A. Sládeka, J. Kutláka a J. Sklenára obnovila činnosť 

stolnotenisového klubu po hlavičkou TJ Spartak Dubnica. Z Novej Dubnice sa vrátili viacerí 

hráči (J. Korytár, J. Páleník, J. Velacek a G. Velacek), ktorí v ročníku 1979/1980 prinavrátili 

účasť v krajskej súťaži do Dubnice. Nasledovalo obdobie rastu oddielu čo do počtu hráčov i do 

ich kvality, vrátane vlastných odchovancov. Oddiel sa rozrástol o viacerých hráčov, z ktorých 

najúspešnejší boli M. Palček, J. Bezecný, J. Páleník, V. Gereg, M. Koyš, M. Páleník, V. Fígel, 

V. Popelka a J. Gábor. 

 
Členovia ŠK ST Dubnica. Zľava: J. 

Páleník, V. Popelka, J. Vyhnička, M. 

Palček, J. Bezecný, J. Gábor, J. 

Slávik, V. Gereg a M. Páleník. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

V roku 1996 došlo k transformácii oddielu na samostatný Športový klub stolného tenisu 

Dubnica nad Váhom (ŠKST Dubnica), ktorého predsedom sa stal J. Bezecný, a v tejto forme 

funguje doteraz. Po roku 2000 sa oddiel posilňoval o ďalších kvalitných hráčov a odchovancov 

(I. Páleník, J. Rojkovič, M. Novosedliak, J. Švikruha). Títo hráči vybojovali v roku 2004 pre 

Dubnicu prvýkrát II. ligovú súťaž, kde úspešne pôsobili aj v ďalších rokoch. Po ukončení 

účinkovania v II. lige hrával ŠKST úspešne krajské súťaže, pričom do kádra  pribudli 

talentovaný P. Páleník, M. Šepták, J. Hikel a M. Pieťka. V súčasnosti hrá A – družstvo V. ligu 

a základný káder tvoria hráči P. Topák, V. Gereg, M. Slivka, V. Eckert, M. Palček, D. Mutala, 

J. Bezecný a J. Dolinský. 

Členovia klubu úspešne reprezentovali okrem mesta Dubnica aj Slovensko, a to na 

medzinárodnej úrovni. Odchovanec dubnického stolného tenisu Martin Palček bol v žiackej 

a juniorskej kategórii niekoľkonásobným majstrom SR a patril medzi špičkových európskych 

hráčov. Ako 13-ročný vyhral v roku 1999 európsky turnaj žiakov, v roku 2001 získal na 

majstrovstvách Európy juniorov striebornú medailu v súťaži družstiev a v roku 2003 sa 

zúčastnil majstrovstiev sveta juniorov v Chile. V kategórii mužov získal v roku 2007 na 

majstrovstvách SR bronzovú medailu vo dvojhre a v rokoch 2007 a 2008 strieborné medaily vo 

štvorhre. 

V kategórii telesne postihnutých športovcov Ján Bezecný ako hráč získal päťkrát titul majstra 

ČSFR a veľakrát strieborné a bronzové medailové umiestnenia. V rokoch 2000 – 2012 bol 

reprezentantom ČSFR, v roku 2004 sa zúčastnil majstrovstiev Európy a v roku 2006 

majstrovstiev sveta. Od roku 1993 do roku 2012 pôsobil vo funkcii reprezentačného trénera. 

Počas svojho pôsobenia sa zúčastnil paralympijských hier v Atlante, Sydney, Aténach, Pekingu 

a Londýne, na ktorých získali jeho zverenci 11 paralympijských medailí, z toho 2 zlaté. Veľké 

množstvo medailí získali jeho zverenci počas tohto obdobia aj na majstrovstvách sveta 

a Európy a na svetových turnajoch. 

 

Zdroj: Ján Bezecný, Ján Páleník 
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Pred 75 rokmi dopadlo na našu fabriku 49 ton výbušnín         7.7.2019 

  

Je celkom obyčajný letný deň, štyri minúty popoludní. Hukot amerických lietajúcich 

pevností a bomby dopadajúce na areál dubnickej zbrojovky, patriacej v tom čase pod 

koncern Hermann Gӧring Werke, v okamihu vyvedú z omylu všetkých, ktorí si myslia, že 

vojna je ešte stále ďaleko. V nedeľu 7. júla uplynulo od bombardovania závodu rovných 

75 rokov.   

  

Cieľom spojeneckých leteckých útokov sa stávali najmä rafinérie, zbrojné fabriky a železničné 

objekty. Továreň Škodových závodov v Dubnici nad Váhom patrila medzi strategické podniky, 

v tom čase sa sem navyše presúvala výroba z vybombardovaných fabrík Tretej ríše. Zbrane a 

ich súčasti – protilietadlové delá, húfnice, námorné a letecké torpéda, zariadenia do raketových 

motorov – všetko smerovalo na posilnenie ustupujúcich nemeckých armád. To bol dôvod, prečo 

sa zbrojovka dostala medzi ciele amerického letectva. 

  

Siedmeho júlového dňa roku 1944 sa tesne po poludní z oblohy znieslo na zem 49 ton výbušnín. 

Pri výbuchoch prišlo o život 16 zamestnancov, ďalších 40 ľudí bolo zranených. Škody na 

majetku neboli vzhľadom na rozlohu firmy nijako výrazné – zničená stolárska dielňa a nová 

kantína, narušená sieť prívodu elektriny a vody, vyhorený sklad firmy Konstruktíva, zničené tri 

baraky v robotníckej kolónii a nemecká ošetrovňa. Podzemná časť závodu ostala napriek 

plnému zásahu štrnástimi bombami neporušená. Protilietadlové delostrelectvo vystrelilo na 

útočníkov šesťkrát, jeden člen posádky vyskočil z lietadla a bol zaistený policajnými 

jednotkami. 

  

Američania dobre vedeli, že prevádzku závodu, najmä jeho podzemných častí (chránila ich 2,2 

m hrubá nárazová doska železobetónu na povrchu, 2 metre hliny a 0,8 m hrubý strop) 

neprerušia. Rovnako však tušili, aký psychologický dopad budú mať vybuchujúce bomby na 

zamestnancov. O tri dni neskôr, teda 10. júla 1944, neprišlo do práce takmer 30% pracovníkov. 

„Vzdor malým stratám na ľudských životoch, morálny vplyv na osadenstvo bol vážny, pretože 

stačí upozornenie zložiek na letecké nebezpečie a osadenstvo, nečakajúc ani signál na poplach, 

opúšťa húfne a bezhlavo továreň,“ píše sa v správe, ktorá zaznamenáva aj presný zoznam škôd 

po bombardovaní. Vedenie závodu musí použiť tvrdé donucovacie prostriedky (pokuty, 

väznenie), aby nahnalo vystrašených zamestnancov späť na svoje pracovné pozície. 

  

Fabrika sa z prvého bombardovnia spamätala rýchlo, ešte menšie následky mal letecký útok zo 

16. januára 1945. Hoci na konci novembra 1944 dosiahla rekordný počet zamestnancov, 17 130 

robotníkov a 1097 úradníkov, svojmu osudu neunikla. 7. až 8. apríla 1945 špeciálna ženijná 

jednotka ustupujúcej nemeckej armády zničila 80% objektov závodu. Od areálu, ktorý horel 

takmer týždeň, vzbĺkli lesy až nad Trenčianskymi Teplicami. Jedna éra fabriky sa nenávratne 

skončila. 

   

Zdroje informácií: 

HEŠTEROVÁ, Z. Zbrojársky priemysel na strednom Považí v rokoch 1938-1945. 1. vyd. 

Banská Bystrica : Belianum, 2014. 224 s. ISBN978-80-557-0824-9 

Vojenský historický ústav 
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Dubnica nad Váhom im otvorila svoju náruč             zap. 1.8.2019 

 
7. júla 2019 si dubnickí saleziáni pripomenuli dve významné výročia, a to 50. výročie 

príchodu saleziánov do nášho mesta a 90. výročie narodenia dona Jozefa Kosmála. 

  

Príchod do Dubnice nad Váhom 

Ako prvý prišiel v roku 1969 don Bernardín Šipkovský. 

Ordinár ho menoval za kaplána a poveril ho výstavbou 

kostola v Novej Dubnici. Za správcu farnosti v Dubnici nad 

Váhom bol menovaný don Jozef Čakánek. Okrem 

spomínaných tu pôsobili spolubratia don Jozef Kaiser a don 

Viktor Plánka. 

V januári 1972 museli saleziáni z príkazu štátnej správy 

opustiť dubnickú faru. Ani výstavba kostola v Novej 

Dubnici sa nezačala. Vo farnosti zostal pôsobiť iba 

neúnavný don Jozef Čakánek, ktorý venoval veľkú 

pozornosť okrem duchovnej práce aj obnove cirkevných 

objektov. Dal vymaľovať kostol z vonku a z vnútra, 

zaviedol doň ústredné kúrenie. Postavil novú farskú 

budovu, opravil kostolík a kaplnky na Kalvárii. Zároveň 

dal ohradiť priestor okolo fary a kostola. Okrem toho 

vynakladal veľké úsilie na duchovné a hmotné povznesenie 

farnosti. Neúnavný kňaz, zodratý a vyčerpaný prácou, 

zomrel po nevyliečiteľne chorobe 31.8.1985 vo veku 71 rokov. Pochovaný je na dubnickom 

cintoríne. 

Počas pôsobenia dona Čakánka pôsobila na dubnickej fare aj rehoľná sestra - saleziánka Mária 

Černá. Pri domácich prácach jej pomáhal spolubrat koadjutor Jozef Grznár. 

Treba ešte spomenúť, že v tom období v Dubnici nad Váhom ako tajní saleziáni pracovali 

klerici a neskôr ako kňazi vdp. František Kohút, vdp. Andrej Porubčin a vdp. Peter Brodek. Po 

nebohom don Čakánkovi prevzal vedenie farnosti diecézny duchovný vdp. dekan Ladislav 

Kiška, správcom farnosti bol v rokoch 1985 – 1990. Okrem pastoračnej práce venoval veľkú 

pozornosť aj duchovnému a kultúrnemu dedičstvu. 

  

Návrat saleziánov 

V roku 1990 sa  saleziáni znovu vrátili do Dubnice nad Váhom. Vedenie farnosti prevzali od 

vdp. dekana Ladislava Kišku, za správcu farnosti bol menovaný vdp. Bernardín Šipkovský. 

Spolubratmi boli vdp. Ing. Peter Šinčík, vdp. František Kohút a vdp. MUDr. Jozef Domeny. 

Vdp. dekanovi Bernardínovi Šipkovskému a jeho spolubratom sa podarilo splniť tri dôležité 

úlohy – zriadiť saleziánske stredisko v Katolíckom dober, zriadiť cirkevnú školu, obnoviť 

Mariánske púte. 

Okrem toho sa zaviedli bohoslužby v Novej Dubnici, a to v kine Panorex. Začalo sa aj s 

prípravou na výstavbu novodubnického kostola. Starosť o túto činnosť bola zverená 

spolubratovi Ing. Petrovi Šinčíkovi. 1.7.1991 sa Nová Dubnica a Kolačín odčlenili od dubnickej 

farnosti. Zároveň sa vytvorila nová farnosť, za jej prvého správcu bol menovaný rodák z 

Dubnice nad Váhom vdp. Jozef Dvorský. 

  

Posledné roky 

Najväčšími a najvýznamnejšími projektmi, ktoré realizovali saleziáni v dubnickej farnosti za 

posledné roky, boli rekonštrukcia chaty v Slávnickom Podhorí, obnova interiéru a kúrenia v 

Don Čakánek pôsobil v Dubnici od roku 
1969 až do roku 1985. 
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Katolíckom dome, zhotovenie loga a propagačných materiálov o Dubnickej Panne Márii a o 

histórii kostola sv. Jakuba, no najmä výstavba Kostola sv. Jána Bosca. Nový kostol vysvätil 

16.8.2015 otec biskup Tomáš Galis pri príležitosti 200. výročia narodenia muža, ktorého meno 

stavba nesie. Projektovú dokumentáciu zabezpečil bývalý správca farnosti don Peter Pagáč a 

na výstavbe sa veľkou mierou podieľal správca farnosti don Marián Bielik. Návrh loga a 

propagačných materiálov o Dubnickej Panne Márii a histórii kostola sv. Jakuba vypracoval don 

Peter Štellmach. 

Významnou udalosťou v dubnickej farnosti bola v roku 2013 návšteva figuríny don Bosca. Tá 

putovala po všetkých saleziánskych provinciách na celom svete, jej púť sa tiež viazala k 

príležitosti dvestého výročia narodenia svätca. 

  

Spomienka na tých, ktorí nie sú medzi nami 

S úctou si spomíname i na tých správcov farnosti, ktorí urobili veľa pre Dubnicu nad Váhom a 

už nie sú medzi nami, pretože si ich Pán povolal do večnosti. Sú to don Jozef Čakánek, don 

Bernardín Šípkovský, don Vladimír Študent, don Štefan Kovalík a bývalý direktor don Teodor 

Gavenda. Veľa práce pre našu farnosť vykonali i saleziáni, ktorí neboli správcami farnosti a 

pôsobili alebo pôsobia v Dubnici nad Váhom. Tí sa venovali hlavne duchovnému rozvoju 

mládeže. Treba pripomenúť, že v Dubnici nad Váhom urobili mnoho najmä v duchovnej oblasti 

i saleziánky, saleziáni spolupracovníci a celá saleziánska rodina. 

Spomínané projekty, úlohy, ale i práca s mládežou stáli za uplynulých päťdesiat rokov 

dubnických saleziánov a celú saleziánsku rodinu veľa síl, energie i námahy. Za to im patrí úcta 

a poďakovanie.   

 

 

 

Správcovia dubnickej farnosti zo spoločnosti saleziánov: 

 

Don Jozef Čakánek (1969 – 1985), Don 

Bernardín Šipkovský (1990 – 1992), 

Don Marián Valábek (1992 – 1993), 

Don Vladimír Študent (1993 – 1994), 

Don Štefan Kovalík (1994 – 1995), Don 

Jozef Dvorský (1995 – 1999), Don 

Jozef Zachar (1999 – 2006), Don Peter 

Pagáč (2006 – 2012), Don Marián 

Bielik (2012 – dodnes) 

  

V súčasnosti v Dubnici nad Váhom 

pôsobia saleziáni v tomto zložení: 

Don Marián Bielik  - správca farnosti, 

Don Pavol Piatrov – direktor komunity, 

Don Jozef Kosmál, Don Anton Červeň, 

Don Peter Magura – odišiel  4.8. 2019 , 

Don Vladimír Plášek, Don Cyril Gajdoš 

- prišiel 7.7.2019, Ján Drgoň - koadjútor 

 

Zdroj: Štefan Antalík 

 

 

Dubnickí saleziáni a ich plánovanie nového školského roka. Zľava: Ján 
Drgoň, don Pavol Piatrov, don Cyril Gajdoš, don Anton Červeň, don Marián 

Bielik, regionál z Ríma Tadeusz Rozmus, don Vladimír Plášek 
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Dubnické divadlo oslavuje 10 rokov     
 

Spomienky na desaťročie prežité s divadlom zaznamenala Marta Vojtášová, urobil som 

iba štylistické a gramatické úpravy.  

 

Členovia Dubnického divadla začali spomínať a bilancovať. Bude to už desať rokov, odkedy v 

našom meste obnovili tradíciu ochotníckeho divadla. A ako to vlastne všetko začalo?  

Je 10. júl 2009 a pri Dome kultúry v Dubnici nad Váhom vzniká Art divadlo. Svojím spôsobom 

po rokoch nadväzuje na silnú tradíciu ochotníckeho divadla v meste. Pamätníci si určite 

spomenú na režisérov Pišku, Černeka či Roháča, herečky Nečesanú či Beátu Kvaššayovú a 

ďalšie mená. Pred desiatimi rokmi sme začínali - režisér Michal Tóth aj herci. V abecednom 

poradí: Anka Lukáčová, Danka Milistenferová, Hanka Malovcová, Maroš ”Gogo” Goláň, 

Marta Vojtášová, Martina Bážová, dve Michaely – Antalová a Mičková, Michal Goliat, Monika 

Bačíková, Natália Mrázová, Štefka Šteinerová, Viktor Minárik, Zdenka Hricková (vtedy, dnes 

Hanušová). Z pôvodnej zostavy sú dodnes v divadle traja, vlastne tri. Pätnásť ľudí rôzneho veku 

a profesie, ktorých spájala chuť vyskúšať si hranie. A ešte jedno nás spájalo – všetci veľmi 

chceli, ale nikto poriadne nevedel, ako na to.  

 

Začali sme rozprávkou 

Na začiatok sme si povedali, že skúsime rozprávku. Nejakú bez veľkých dekorácií, s 

jednoduchým dejom. Vybrali sme Zlatú priadku, poskladali sa na farby, zo zberného dvora 

priniesli staré dvere a dosky, zmajstrovali rozprávkový domček a Danka navrhla aj ušila 

kostýmy. Popritom sme skúšali a zistili, aké ťažké je naučiť sa text a aké ľahké brptnúť, aká 

fuška je myslieť aj na pohyb... Premiéra bola 18.10.2009 a pre nás dvojnásobná. Prvýkrát sme 

vyšli pred diváka, prvýkrát zažili stres, ale aj smiech detských divákov a potlesk. A vtipné 

momenty, ako keď princ zloží baret a vykukne mu nagélované číro, čo malých divákov 

rozosmeje, alebo keď namiesto „budem pri nej vždy stáť“ povie kráľovi, že pri jeho dcére bude 

vždy spať.  

 

Snehulienka 

Po odchode režiséra sme zmenili názov na Dubnické divadlo a hovorili si, že len dočasne, kým 

nám nenapadne niečo originálnejšie. Dodnes si to občas hovoríme, aj keď sme si na značku DD 

zvykli. O rok, 30.5.2010, bola premiéra ďalšej rozprávky - Snehulienka a sedem trpaslíkov - v 

réžii Soni Košťálovej. Zháňanie a majstrovanie minirekvizít stálo za to. Ako dospeláci sme sa 

vyšantili aj pri pochode trpaslíkov a ústrednej pesničke, ktorú deti často spievali s nami. Rok 

2011, tretí rok existencie divadla, doteraz najbohatší na premiéry aj nové skúsenosti. Odvtedy 

sa o svetlá a zvuk stará Mirko Dorociak, medzi hercov pribudol Tomáš Tinath a v dobrom slova 

zmysle vtrhla Maruš Kalmárová.  

 

Spojenie s folklórom a ženský zákon 

Píše sa rok 2011. Po dvoch rozprávkových rokoch nastal čas prejsť na činohru, kde je predsa 

len viac možností zahrať si. Voľba padla na Ženský zákon, asi najhranejší titul začínajúcich 

súborov.  Doslova najhranejší bol aj v našom prípade. V priebehu štyroch rokov mal na 

ochotnícke pomery neuveriteľných takmer 50 repríz. Záujem by bol aj dnes, len kulisy 

nevydržali. 

Premiéra 20.2.2011, dve predstavenia. V réžii Majky Tarabovej a s pomocou Richarda Benecha 

sa podarilo spojiť hercov s folkloristami, Mladosťou a speváckou skupinou Dubnička. Bolo to 

šťastné spojenie. Z klasickej komédie vznikol akoby ľudový muzikál a záverečná pieseň Šingo 

šára, šingo rata strhla divákov všade, kde sme hrali. Odvážili sme sa ísť s ním aj na súťaže a 
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dobre sme urobili. Páčil sa na festivale Divadelný Trebišov a na Palárikovej Rakovej získal 

mimoriadne ocenenie a striebornú medailu Jána Palárika. 

Spomínané nové skúsenosti sme v 

priebehu piatich dní nabrali v júli 2011 

na Tvorivých divadelných dielňach v 

Ilave. Hercov z piatich amatérskych 

súborov, vrátane moravských, viedlo 

päť profesionálnych režisérov so 

slabosťou pre ochotníkov. Zmiešané 

tímy hercov prezentovali v závere 

ukážku drámy, komédie, divadla tanca 

či pantomímy. Silný zážitok, odvtedy 

vieme aspoň pár písmen z hereckej 

abecedy, napríklad čo je stronzo. 

  

Zažili aj autogramiádu 

A do tretice rozprávka - Šípová Ruženka. Réžia Majka Tarabová, premiéra 13.8.2011 na Grotte 

s vyhliadkovou vežou. Romantické kulisy letohrádku síce malým divákom umocnili dojem, ale 

nepomohli kvalite zvuku. Ešteže reputáciu napravil živý koník, na ktorom akože docválal princ 

záchranca. 

S rozprávkami sme pochodili mnohé materské a základné školy, a nielen v blízkom okolí. 

Hrávalo sa v telocvičniach, kde je taká akustika, že sme nespoznávali vlastný hlas. Hlavne, že 

divákom to neprekážalo. Raz niekomu z detí napadlo, že chce podpis, v okamihu tým nakazil 

spolužiakov. Každé z detí chcelo podpis od každého z nás, na papierik, ruku, tričko...kmitali 

medzi nami a prekrikovali sa, ja mám už všetkých, mne chýba ešte jeden trpaslík... 

Pri hraní mimo Dubnice doteraz pomáha každý, ako vie. Kulisy treba naložiť, previezť, 

rozložiť, osvetliť a ozvučiť scénu. Po predstavení zložiť, naložiť a na domovskej scéne zas 

vyložiť. A nezabudnúť na žiadnu rekvizitu, keď sa to pritrafí, nastúpi stres a improvizácia. 

Úsmevné to je až po čase. Také boli prvé tri roky súboru, 2009 – 2011.  

  

Hraj, noha... 

Po fašiangovom uvoľnení na Divadelnom plese v roku 2012 sme naplno vhupli do skúšania hry 

Ľubomíra Feldeka Hraj, Noha, a ty, druhá, tancuj! pod taktovkou Michala Babiaka, 

profesionálneho režiséra so slabosťou pre ochotníkov. Počas jeho neprítomnosti nás viedla 

Majka Tarabová. Michalovi B.  sa podaril malý zázrak - počas skúšania bolo v zákulisí TICHO. 

Dovtedy prvýkrát a zároveň naposledy. Čo narobíme, keď si máme vždy čo povedať. Premiéra 

bola 1.7. aj s nezabudnuteľnou Cicciolinou a červenou sajdkou, naozajstným veteránom 

(neskôr musela stačiť Jawa 20 alias Pionier). Ako nové posily si zahrali Nikoleta Bartošová, 

Peter Domáň a Jarko Červinka. Pre odchod herca v titulnej úlohe veľa repríz nebolo, ale stihli 

sme potešiť aj divákov na FAJ-ke (Festival Aničky Jurkovičovej v Novom Meste n/V). 

 

Muzikál 

Je rok 2013 a podľa hesla neskúsiš - nevieš, sa púšťame do muzikálu Studňa lásky, podľa 

scenára a pod režijným vedením Alenky Polákovej. Premiéra 22.3.2014. Spevácke party 

a choreografia dali niektorým zabrať, iní sa v kombinácii herectvo – tanec - spev našli. Dobrá 

skúsenosť, no predsa len nám viac sedí činohra a v nej úplne najviac komédia. Časť súboru sa 

chcela zamerať na muzikál a rozprávku, pod vedením Zdenky Hanušovej sa osamostatnili a ich 

súbor s názvom Oskar začal písať vlastnú históriu.  
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Zborovňa 

My sme pokračovali so staronovou vedúcou Hankou Malovcovou a trúfalo siahli po 

konverzačnej komédii. Trúfalo preto, lebo o čo ľahšie sa na ňu pozerá, o to ťažšie sa naštuduje. 

Voľba padla na Zborovňu autora Jaromíra Břehového. A bol to dobrý ťah, premiéra 29.11.2014. 

Nielen že sa vďaka kvalitnému textu dobre hrala, ale mala úspech porovnateľný so Ženským 

zákonom, vrátane desiatok repríz. Do réžie sme sa pustili sami, ale bdelým a skúseným okom 

nás sledovala Majka Tarabová. Súbor obohatili dve Zuzky – Jedličková a Mogorová a Štefan 

Červenka. Zopár mladých si ešte v Zborovni zahralo, no odišli na vysoké školy. Ivo Vanko 

a Lukáš Žúži sú na herectve (síce na našu škodu, ale prajeme im), darí sa aj Miške Vráblovej 

a Samovi Švajdovi. Ďakujeme, že ste s nami boli, a nech sa vám darí, omladina. Zborovňa 

v roku 2015 vyhrala FAJ v Novom Meste n/V a nezostalo len pritom, Maruš Kálmárová bola 

ocenená za talentovaný a pozoruhodný ženský herecký výkon. Ako laureát festivalu 

automaticky postúpilo Dubnické divadlo na Festival Zuzany Kardelisovej v Kisači (Novi Sad, 

Vojvodina, Srbsko), kde Maruš získala najvyššie ocenenie, Cenu Zuzany Kardelisovej. Na 

vystúpenie pre dolnozemských Slovákov, atmosféru, prijatie a pobyt v ich rodinách, srdce na 

dlani a krásne archaickú slovenčinu naozaj ťažko zabudnúť... 

 

Danko a Princezná 

V lete 2015 sme v rámci osláv 55. výročia priznania štatútu mesta Dubnica nad Váhom ako 

darček deťom naštudovali autorskú rozprávku Ako si Danko princeznú získal. Deti vymýšľali, 

akú hádanku ten Danko vymyslel, súťažili, kreslili, boli zlaté a bolo veselo. Aj nám dobre padlo 

na chvíľu nakuknúť do rozprávky, obliecť si kráľovské šaty a nasadiť korunu či šantiť ako šaška 

Jaška. Výhodou bolo, že texty boli písané každému na telo.  

 

Manželstvo je vždy riziko 

Rok 2017. Zostávame verní komédii, Ľubo Gabriš upravil a zrežíroval Manželstvo je vždy 

riziko. Autor Saul O´Hara, premiéra 1. apríla. Možno si ešte pamätáte Maruš Kalmárovú a Petra 

Domáňa v polievkovej scéne z tichej vojny medzi sobášnou podvodníčkou a sobášnym 

podvodníkom. Zhodou náhod na seba narazia pri výkone svojich „povolaní“ a vzájomne sa 

podozrievajú, že im ten druhý usiluje o život.           

  

Návrat 

Ďalšia komédia má pôvod v českých zemiach, podobne ako Zborovňa. Antonín Procházka, 

známy ako kráľ konverzačnej komédie, napísal Přes přísný zákaz dotýká se sněhu. Po úprave 

scenára a zmene názvu na Návrat nám s réžiou profesionálne pomohla Soňa Mäsiarová spolu s 

naším multitalentom Maruš Kalmárovou. Návrat sme odpremiérovali 27. mája 2018. Vlastne 

boli premiéry dve, lebo viaceré úlohy sú obsadené alternatívne. Odvtedy sa s úspechom hrá a 

divákom sa stále páči. Postavy sú dobre napísané, vo viacerých sa dá „vyšantiť“. Napríklad 

Edo, ktorý sa vracia z väzenia (Tomáš Tináth, v súčasnosti nová posila Michal Greguška), 

milenec (Peter Domáň), kriminálnik so zlodejskou cťou Jarino Sklo (Štefan Červenka), 

očarujúca Nina (Zuzka Jedličková a Jarka Balogová) alebo domáca (Hanka Malovcová a Danka 

Milistenferová). 
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Hotel na (z)bláznenie a súčasnosť 

A sme v súčasnosti, je za nami premiéra ďalšej 

konverzačnej komédie Hotel na (z)bláznenie. 

Autor Ray Cooney, pôvodný názov Vražda v 

hoteli Westminster. Sme veľmi radi, že ju režíroval 

(a mal s nami nekonečnú trpezlivosť) renomovaný 

Andrej Škvaro zo súboru Hugo z Pruského. Treba 

priznať, že hrozilo, že práve v jubilejnom roku 

žiadnu novú hru neuvedieme. Našťastie prišli dve 

nedubnické mužské (a mužné) posily – Michal 

Greguška a Dominik Greguška zo súboru Hugo. 

Len vďaka nim môžeme ďalej hrať aj Návrat a nová hra je postavená práve na nich. 
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Zoznam obyvateľov, ktorí sa narodili v roku 2019 

 

1. Laura Bačinská 

2. Ema Bačová 

3. Matias Bagin 

4. Samuel Bagín 

5. Šimon Bahno 

6. Laura Balážová 

7. Kristián Balog 

8. Oliver Balucha 

9. Linda Baranková 

10. Michal Bednár 

11. Amália Behanová 

12. Laura Elisabeth Benčo 

13. Daniel Bezdeda 

14. Michael Bezdeda 

15. Dávid Biberle 

16. Rebeka Biberlová 

17. Eliška Bieliková 

18. Tomáš Blaško 

19. Marko Bližňák 

20. Tomáš Breznický 

21. Jakub Brna 

22. Samuel Bročko 

23. Matúš Brokeš 

24. Nela Budayová 

25. Alexandra Bugalová 

26. Ela Bumbálová 

27. Klára Buranská 

28. Tomáš Burdej 

29. Sofia Burdejová 

30. Barbora Burietová 

31. Ela Bušíková 

32. Viliam Cíbik 

33. Tobias Cicko 

34. Alžbeta Cihová 

35. Lucia Cvancigerová 

36. Lucia Cvancigerová 

37. Agnes Cyprianová 

38. Ella Čepáková 

39. Adam Černák 

40. Anna Mária Černejová 

41. Laura Červeňanová 

42. Dorián Čimo 

43. Tereza Čupalková 

44. Sofia Čúzová 

45. Ján Daňo 

46. Adam Dohnanský 

47. Ján Dolinaj 
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48. Viktória Domáňová 

49. Lilien Dovičinová 

50. Michal Dudžík 

51. Eliška Fujerík 

52. Ondrej Gabrhel 

53. Kirsten Gabriš 

54. Patrícia Gabrišová 

55. Lea Gabrišová 

56. Filip Gančár 

57. Mia Géciová 

58. Kristína Elisabet Glembusová 

59. Amélia Gregoričková 

60. Agáta Hajdúchová 

61. Kathalina Hálová 

62. Dajana Hanová 

63. Lenka Haviarová 

64. Mathias Havlíček 

65. Laura Hlásna 

66. Eliška Hochelová 

67. Tamia Holbová 

68. Ria Horáková 

69. Patrik Dárius Horečný 

70. Paula Horňáková 

71. Tomáš Hrachovec 

72. Richard Hrbáček 

73. Nina Hribová 

74. Richard Hrubina 

75. Natália Hudecová 

76. Kristína Huňová 

77. Lukáš Samuel Husárik 

78. Marek Chovaneček 

79. Daniela Chvojková 

80. Ema Ilavská 

81. Tadeáš Iskra 

82. Stella Jakušová 

83. Mattias Jando 

84. Diana Jáňová 

85. Martin Januš 

86. Jakub Jašurek 

87. Teo Jelenák 

88. Noemi Barbora Ježová 

89. Adela Jordánová 

90. Damián Juríček 

91. Lucia Kadlečíková 

92. Filip Kadlic 

93. Marína Kanderková 

94. Richard Kapusnica 

95. Sebastián Kapustnica 

96. Katarína Kebísková 

97. Ela Kočková 
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98. Ema Kočková 

99. Aneta Kodajová 

100. Jenifer Kolárová 

101. Šimon Kontelík 

102. Veronika Kopčanová 

103. Adela Koperniechová 

104. Tomáš Kotlárik 

105. Matias Kováč 

106. Mia Kováčová 

107. Katarína Koyšová 

108. Matúš Kôpka 

109. Patrik Králik 

110. Elizabeth Kráľová 

111. Filip Kremeň 

112. Linda Kresáňová 

113. Matúš Kršák 

114. Denis Krško 

115. Šarlota Kšiňanová 

116. Saimon Kuman 

117. Leo Kuman 

118. Matias Kuric 

119. Nela Kurusová 

120. Marek Kvasnička 

121. Natália Kyselicová 

122. Kristína Lalinská 

123. Nino Laurenčík 

124. Sofia Leitmannová 

125. Michal Lezo 

126. Peter Lobotka 

127. Timea Lopušanová 

128. Michaela Lubinová 

129. Jakub Madaj 

130. Lucas Mahďar 

131. Olívia Mallová 

132. Nela Natália Marčáková 

133. Nikola Marčeková 

134. Sebastián Marguš 

135. Michaela Martinovičová 

136. Alexej Marton 

137. Matej Matocha 

138. Matias Matuška 

139. Michal Mazáň 

140. Eliška Meliš 

141. Matúš Mihálik 

142. Alex Michal 

143. Katarína Michalová 

144. Samuel Mikovič 

145. Michal Mikuš 

146. Filip Mišák 

147. Klára Mišiaková 
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148. Nino Mitták 

149. Dawid Motyka 

150. Lucia Mračková 

151. Melissa Murková 

152. Olívia Mutňanská 

153. Nela Nedielková 

154. Dávid Nemečkay 

155. Simon Nikmon 

156. Richard Novák 

157. Juraj Novák 

158. Katarína Olejková 

159. Karin Ondrejičková 

160. Melánia Ondrušková 

161. Ema Pálešová 

162. Petra Pecháčková 

163. Barbora Petrušová 

164. Leonard Pieron 

165. Richard Pieron 

166. Tomáš Pihýk 

167. Richard Pilát 

168. Timea Pišojová 

169. Karolína Pokorná 

170. Oliver Poljak 

171. Kristína Porubčanová 

172. Kristián Porubský 

173. Elias Pozník 

174. Mia Prekop 

175. Tina Prevužňaková 

176. Matej Púček 

177. Branislav Púček 

178. Lucia Púčková 

179. Vladislav Pukit 

180. Tomáš Rehák 

181. Linda Rekemová 

182. Leonard Rezák 

183. Dominika Roková 

184. Ela Roziaková 

185. Adam Rozkocha 

186. Pavol Sedlák 

187. Timea Semeráková 

188. Alžbeta Senková 

189. Ema Senková 

190. Šimon Sloboda 

191. Stela Slugeňová 

192. Krištof Smatana 

193. Melánia Smoleková 

194. Matej Sobota 

195. Sabína Sobotová 

196. Romana Tereza Somorovská 

197. Andrej Alexej Stantien 
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198. Richard Stloukal 

199. Šimon Strapko 

200. Tomáš Súder 

201. Júlia Suranová 

202. Lara Svorada 

203. Hana Svoradová 

204. Vivien Šenkýrová 

205. Jakub Šimanský 

206. Jakub Šimoňák 

207. Kristína Šmatláková 

208. Mia Šošovičková 

209. Tobias Štaffen 

210. Eliáš Štefanec 

211. Jakub Švancar 

212. Vanessa Švecová 

213. Matyáš Tekula 

214. Mia Tomanová 

215. Tomáš Tomčány 

216. Filip Trenčan 

217. Samuel Trsťan 

218. Eliška Uhlíková 

219. Michael Vandžala 

220. Matúš Vavrík 

221. Tamia Velič 

222. Viktória Vnučková 

223. Tomáš Vojtek 

224. Adam Vrba 

225. Kristián Vrkoč 

226. Júlia Zlochová 

227. Gregor Zubčák 

228. Teodor Žák 

229. Matias Žiaček 

230. Dominik Žilka 

231. Zuzana Žilková 
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Zoznam občanov, ktorí zomreli v roku 2019 

 

    Rok 

narodenia  
1. Margita Antonyová   1936 

2. Anna Augustiniová   1935 

3. Irena Babicová   1930 

4. Jozef Bača   1948 

5. Mária Bačová   1926 

6. Helena Balogová   1953 

7. Ladislav Balucha   1977 

8. Irena Balušíková   1943 

9. Rudolf Baško   1942 

10. Peter Báž   1970 

11. Jozef Behan   1947 

12. Karol Benko   1955 

13. Jolana Blahútová   1927 

14. Zoltán Bobik   1978 

15. Anna Bračíková   1937 

16. Blanka Brezíková   1920 

17. Miloš Brezina   1969 

18. Anna Brindová   1955 

19. Jaromír Buček   1960 

20. Anna Bulicová   1956 

21. Miroslav Bulla   1966 

22. Jaroslav Bušík   1961 

23. Helena Bušíková   1964 

24. Ivan Chlapik   1930 

25. Anna Chudániková   1931 

26. Eduard Ciling   1945 

27. František Čaja   1950 

28. Mária Černá   1957 

29. Rudolf Červeňan   1942 

30. Ivona Češková   1939 

31. Anna Čugová   1929 

32. Michal Deraj   1927 

33. Jozef Dian   1943 

34. Zdenko Didi   1957 

35. Maria Dobošová   1930 

36. František Dohnanský   1949 

37. Peter Doktor   1954 

38. Anna Donovalová   1922 

39. Milan Duchoň   1967 

40. Stanislav Duchoň   1951 

41. Anna Dudášová   1930 

42. Pavol Dulák   1994 

43. Jozef Duvač   1956 

44. Pavel Franta   1950 

45. Helena Fujeríková   1936 
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46. František Fusek   1947 

47. Jozef Gabčo   1958 

48. Janka Gáborová   1957 

49. Mikuláš Galovič   1932 

50. Maria Gašparíková   1953 

51. Iveta Gašparová   1966 

52. Ján Gergely   1939 

53. Zdenka Gerschdorfová   1946 

54. Marta Gogová   1952 

55. Angela Greštiaková   1959 

56. Kateřina Habalová   1935 

57. Mária Habšudová   1931 

58. Ján Harňák   1946 

59. Pavol Haviar   1931 

60. Mária Hírešová   1932 

61. Anna Höferová   1965 

62. Janka Hofierková   1964 

63. Jozef Holas   1950 

64. Jozef Holaza   1948 

65. Anton Holeček   1944 

66. Peter Holý   1970 

67. Paula Horňáková   2019 

68. Antónia Hošová   1945 

69. Július Hujavý   1952 

70. Rudolf Hurban   1939 

71. Cecília Jakušová   1936 

72. Zdenko Jankech   1958 

73. Božena Jarolinová   1948 

74. Margita Javorová   1940 

75. Anna Jurásková   1928 

76. Helena Jurenkova   1961 

77. Marie Jurigová   1951 

78. Mária Kališová   1936 

79. Natália Kamarytová   1957 

80. Uršula Kamasová   1950 

81. Miroslav Kaňa   1945 

82. Emília Kmecová   1927 

83. Marie Kočková   1935 

84. Emília Kopačková   1926 

85. Jozef Kosmál   1929 

86. František Kostelanský   1952 

87. Monika Kotrasová   1935 

88. Jozef Kováč   1952 

89. Jozef Kovačik   1960 

90. Irena Kováčová   1937 

91. Terézia Kováčová   1951 

92. František Králík   1937 

93. František Králik   1952 

94. Marian Králik   1957 

95. Marta Krátka   1943 
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96. Matej Kročka   1952 

97. Rudolf Krótki   1943 

98. Peter Kuchta   1974 

99. Julia Kumanová   1936 

100. Ľudovít Kuna   1960 

101. Nela Kurusová   2019 

102. Jaroslav Kušík   1935 

103. Peter Kutej   1939 

104. Jozefína Lančinová   1925 

105. Anna Majdanová   1958 

106. Albert Malovec   1933 

107. Elena Marciova   1931 

108. Oľga Marušincová   1944 

109. Rudolf Matejíček   1933 

110. František Matlák   1944 

111. Mária Matochová   1933 

112. Anna Matušicová   1934 

113. Anna Mazánová   1920 

114. Emília Mederová   1940 

115. Alžbeta Melišová   1935 

116. Samuel Mikovič   2019 

117. Štefan Mikulina   1943 

118. Miroslav Mikuš   1935 

119. Terézia Mikušková   1934 

120. Jana Mináriková   1956 

121. Oľga Minaříková   1945 

122. Anna Mišúnová   1958 

123. Blažej Mrazik   1953 

124. Vilma Mráziková   1927 

125. Martin Mutňanský   1998 

126. Ladislav Nagy   1941 

127. Miroslav Nemečkaj   1973 

128. Friderika Neoveská   1934 

129. Maria Ondríšková   1947 

130. Milan Paška   1953 

131. Helena Petrášová   1930 

132. Eva Petrová   1943 

133. Ľudmila Piatriková   1948 

134. Benjamín Podoba   1932 

135. Ladislav Podolák   1963 

136. Danka Podoláková   1961 

137. Anna Pokorná   1928 

138. Ján Poliak   1953 

139. Štefania Poliaková   1939 

140. Božena Polovková   1931 

141. Ondrej Porubčan   1931 

142. Martin Porubský   1980 

143. Blantína Prekopová   1939 

144. Peter Pšenek   1956 

145. Irena Pšeneková   1934 
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146. Vladimír Puček   1964 

147. Michal Púry   1938 

148. Filomena Rábeková   1923 

149. Jozefína Rebrová   1925 

150. Maria Reháková   1923 

151. Margita Rizová   1930 

152. Erika Rosinská   1944 

153. Miroslav Rusnáčik   1960 

154. Helena Sameková   1945 

155. Margita Serišová   1936 

156. Peter Siekel   1985 

157. Elena Siekliková   1927 

158. Františka Siváková   1946 

159. Dušan Skladaný   1953 

160. Maria Sliepkova   1959 

161. Milan Smatušík   1952 

162. Jozef Sobolič   1950 

163. Vladislav Solovič   1948 

164. Milan Stašík   1953 

165. Antónia Steinerova   1946 

166. Jaroslav Suchánek   1974 

167. Ľuba Súderová   1956 

168. Jozefína Surnáková   1931 

169. Helena Surová   1934 

170. Ján Šebesta   1944 

171. Bernardína Šedíková   1938 

172. Alžbeta Šimarová   1941 

173. Marcel Šimonffy   1956 

174. Mária Špicová   1962 

175. Pavol Štefún   1960 

176. Emil Šuranský   1945 

177. Štefan Švajda   1942 

178. Anton Švančara   1939 

179. Anna Tanáčová   1939 

180. Ľudovít Tanai   1948 

181. Anna Tišková   1934 

182. Žofia Trháčová   1928 

183. Eva Trpíková   1961 

184. Zdenka Trtalová   1940 

185. Štefan Trúchly   1937 

186. Rozália Tuchyňová   1932 

187. Milan Turza   1957 

188. Daniel Tvrdoň   1978 

189. Miloslav Uhlárik   1956 

190. Pavel Valák   1951 

191. Mária Valáková   1950 

192. Júlia Vanková   1933 

193. Ján Varga   1935 

194. Igor Vároš   1960 

195. Vladimír Vrba   1952 
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196. Alžbeta Vrtíková   1931 

197. Jozef Vycudilík   1947 

198. Božena Vydarená   1930 

199. Anton Zahradník   1961 

200. Stanislav Zigo   1955 

201. Antónia Zigová   1940 

202. Viliam Zoka   1963 

203. František Žák   1940 

204. Alžbeta Žiačková   1927 

205. Anna Žiačková   1931 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

123 
 

Kronika mesta Dubnica nad Váhom za rok 2019 obsahuje 123 strán, slovom stodvadsaťtri. 

Ostatné strany obsahujú prílohy.  

Ak fotografia nemá uvedený zdroj, jej autorom sú pracovníci mesta – oddelenia pre styk 

s verejnosťou, a to Veronika Rezáková, Mária Badačová, prípadne Erik Osvald, alebo je ich 

autorom kronikár. Ďakujem kolegyniam Veronike a Márií za to, že vďaka ich fotografickým 

a textovým výstupom mi vytvorili prehľad o dianí v meste a uľahčili mi prácu pri zostavovaní 

kroniky.        

 

Poznámka: skratka zap. (zapísané) pri dátume znamená, že udalosť sa viaže k dlhšiemu 

časovému úseku, alebo je platná pre dlhšie obdobie, respektíve nie je platná pre konkrétny 

deň či dni. Dátum za skratkou zap. teda neznačí čas uskutočnenia udalosti, ale dátum zápisu 

do kroniky. 

 

 

Dubnica nad Váhom, 1.10.2019 
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